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رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

رشد اقتصادی قم
 شتاب می گیرد

فرماندار قم: 

رویه واکسن ستیزی نباید درقم غالب شود

گفت  قم  استان  ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان  رییس   
:مسیر رشد اقتصادی استان در بخش های مختلف در سال 
با سرعت بیشتری نسبت به گذشته طی خواهد   ۱۴۰۱

شد و سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم در این زمینه از همه 
ظرفیت های موجود استفاده خواهد کرد. حسن نادری روز 
پنجشنبه درگفت وگویی  اظهارداشت :با توجه به ضرورت 
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شهردار قم در جلسه ستاد بازآفرینی استان:

محلات نوبهار و دروازه ری
 نیازمند بازآفرینی شهری است
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رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم  خبرداد:

افزایش ۲۸ درصدی توقیف خودروهای قاچاق بَر

از  ری  دروازه  و  نوبهار  محلات  گفت:  قم  شهردار 
محلات نیازمند بازآفرینی هستند که می توان از ظرفیت 
دکتر  برد.  بهره  آن ها  وضعیت  بهبود  برای  املاک  تهاتر 

سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه ستاد بازآفرینی استان 
که در سالن جلسات سازمان قطار شهری برگزار شد، اظهار 
داشت: بخشی از مصوبات سفر رئیس جمهوری به قم در 

  

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع  دستی  استان قم گفت:با توجه 
به اسناد مصور و مکتوب ارائه شده توسط نماینده آستانه مقدسه و همچنین 
بازدید مشترک گروه کارشناسی میراث فرهنگی و آستانه، مقرر شد تا کاشی 
کاری های تاریخی کاملًا تثبیت و حفظ شوند. علیرضا ارجمندی در نشست 
تخصصی شورای فنی استان قم که با حضور هادی محمودنژاد معاون  اجرایی 
آستانه مقدسه حضرت  معصومه )س( و با موضوع مرمت و بازسازی کاشی های 
تاریخی ایوان طلا صحن عتیق برگزار شد اظهارداشت:قسمت های نیازمند 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: 2۰ تقاطع در کمیته 
فنی مصوب شده که سازمان ترافیک با اجرای طرح هوشمند سازی و استفاده از 
پایه های معلق دکوراتیو در حال پیاده سازی طرح است و تا پایان سال جاری تمامی 
2۰ تقاطع مورد بهره برداری قرار خواهند گرفت. حسین شعبان زاده با اشاره به 
اتمام مراحل نصب پایه های معلق و چراغ های ترافیکی تقاطع های بلوار شهید 
مفتح و شهید اخلاقی و تقاطع کشاورز )میدان کشاورز سابق(، از اجرای سیستم 
هوشمند ترافیکی در تمامی تقاطع های اجراشده در این طرح خبر داد. وی ادامه 

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع  دستی استان قم:
کاشی های تاریخی صحن عتیق حرم مطهر تثبیت وحفظ می شود

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :
۲0تقاطع شهر قم تا پایان سال هوشمندسازی می شود

18

ضرورت اصلاح روند 
انتصابات

بسیاری از مشکلاتی که بر مردم تحمیل می شود ذاتی و 
الزامی نیست ،بلکه نتیجه انتصابات غلط مدیرانی است که 

با توسل به انواع شگردها ،مسند ها را تصرف می کنند و پس ازناکامی ها و  ناکارآمدی ها به 
جای تنبیه وی  و تنبیه جریانی که او را به نظام مدیریتی تحمیل کرده اند، همزمان با کناره 
گیری حکم مشاور که ماهیتا جایگاه بس والاتری دارد را دریافت می کنند! و در آب پیاز 
مشاورت !خوابانده می شوند !تا فرصت دیگری برای اشغال پست دیگری فراهم شود! گویی 

مردم و نظام به چنین افرادی بدهی مادام العمر دارند!
اگر افکار عمومی و بویژه نخبگان و صاحب نظران بر فرایند انتصابات نظارت کنند ،رنج 

های بی دلیل بر ملت و هزینه های سنگین به نظام تحمیل نمی شود.
کسانی که با لابی گری و فضا سازی های دروغین و در راستای سهم گیری از قدرت و 
تحصیل  منافع شخصی ،حزبی و جناحی خود،ناکارآمدان را به نظام تحمیل می کنند باید 

بدانند که در گناه نا بخشودنی ظلم و ستمی که به مردم روا می دارند شریک هستند.
بدون تردید تحقق منویات مقام معظم رهبری در امید بخشی به مردم و اثبات کارآمدی 
نظام دینی در گرو هموار کردن مسیر برای ورود نخبگان دلسوز و متعهد به چرخه مدیریتی 
کشور و حذف ناکارآمدان است . الگوی دفاع مقدس را در انتصابات عملیاتی کنیم همان 
الگویی که تمامیت ارضی  کشور را حفظ کرد و از دل آن مدیران بزرگی چون زین الدین ها، 
همت ها ،خرازی ها و…ظهور و بروز کردند و امروز جای خالی آنها به شدت احساس می 
شود. حقیقتا مدیریت نان ، شیر ، مرغ ، مسکن دارو ، درمان ،بیمه و معیشت مردم با این 

همه منابع کشور کار آسانی بود اگر…
تحلیلگرمسائل سیاسی و اقتصادی

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع  دستی استان قم:

کاشی های تاریخی صحن عتیق
 حرم مطهر تثبیت وحفظ می شود

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع  دستی  استان قم گفت:با توجه به اسناد مصور 
و مکتوب ارائه شده توسط نماینده آستانه مقدسه و همچنین بازدید مشترک گروه کارشناسی 
میراث فرهنگی و آستانه، مقرر شد تا کاشی کاری های تاریخی کاملًا تثبیت و حفظ شوند. 
علیرضا ارجمندی در نشست تخصصی شورای فنی استان قم که با حضور هادی محمودنژاد 
معاون  اجرایی آستانه مقدسه حضرت  معصومه )س( و با موضوع مرمت و بازسازی کاشی های 
تاریخی ایوان طلا صحن عتیق برگزار شد اظهارداشت:قسمت های نیازمند مرمت باید بر اساس 
وضع موجود، شواهد و اصالت اثر مرمت شوند. وی افزود: بر اساس مصوبات این نشست 
تیم  با  فرآیند مرمت  اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع  دستی قم در  کارشناسان 
کارشناسی آستانه مقدسه همکاری خواهند کرد. ارجمندی خاطرنشان کرد:زمینه همفکری 
و مشارکت  علمی و فنی شورای فنی میراث فرهنگی و آستانه در مباحث فنی مقدور است.  
هادی محمود نژاد معاون  اجرایی آستانه مقدسه نیز گفت:با توجه به اهمیت حفظ و مرمت 
کاشی های تاریخی حرم مطهر موضوع همکاری دو جانبه با میراث فرهنگی امری ضروری است.

 
امام جمعه پردیسان:

تأسیس کتابخانه عمومی از مطالبات مردم 
پردیسان است

امام جمعه شهرک پردیسان قم در دیدار با جمعی از کارشناسان اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان گفت: برای تأمین کتابخانه در پردیسان باید در ابتدا به دنبال ظرفیت 

مجموعه های دولتی و سپس جذب خیرین باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین حامدی در دیدار جمعی از کارشناسان اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان قم اظهارداشت : شهرک پردیسان با وجود ظرفیت های خاصی همچون 
وجود ۲۸ دانشگاه، تعداد زیادی پژوهشگاه و حضور بیش از ۲۰ هزار طلبه نیازمند توجه 

ویژه و ارائه خدمات کتابخانه ای است.
وی افزود: جمعیت فعلی پردیسان ۳۰۰ هزار نفر است و با ساخته شدن مسکن های ملی 

جدید ۱۰۰ هزار نفر دیگر نیز به این جمعیت اضافه خواهد شد.
وی خاطر نشان کرد: معتقدم که با همکاری نهاد کتابخانه های عمومی و دیگر ارگان های 
دولتی می توان ساختمان هایی با سازه های سبک و مستحکم که ساخت آن زمانبر نباشد را 

برای ارائه خدمات کتابخانه ای به مردم پردیسان مهیا کنیم.
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آیت الله وحید خراسانی در دیدار تولیت آستان حسینی: 

امور زائران عتبات تسهیل شود
آیت الله وحید خراسانی با قدردانی از زحمت های انجام گرفته برای زائران عتبات عالیات، 

بر ضرورت خدمات بیشتر و تسهیل امور زائران در مناسبت های پیش رو تاکید کرد. 
این مرجع تقلید در دیدار با حاج حسن رشید العبایچی تولیت آستان حسینی با اشاره به 
روایتی از امام رضا افزود: کیست که بداند او که بود و چه کرد؟! حرم او عرش خداست، حال، 
خود او کیست؟! وی با اشاره به نزدیکی حضور زائران عرفه و اربعین و حضور میلیونی آن ها، 
اجر خدمت به زائران امام حسین را مافوق درک و فهم ذکر کرد و گفت: اجر خدمت به زائر او، 
اجر خدمت به خدا است.  آیت الله وحید خراسانی همچنین با قدردانی از تلاش های انجام 

گرفته خواستار خدمات بیشتر و تسهیل امور زائران در مناسبت های پیش رو شد.
 

معاون استاندار قم: 

پیوست فرهنگی موکب های اربعین تهیه شود
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم بر ضرورت تهیه پیوست فرهنگی در موکب های 

اربعین تاکید کرد و گفت: قم دومین استان به لحاظ بیشترین تعداد مواکب اربعین است. 
ابوالقاسم مقیمی در جلسه ستاد اربعین با موکب داران قمی که در سالن کرامت استانداری 
قم برگزار شد، با اشاره به اهمیت اثرگذاری فعالیت فرهنگی در اربعین حسینی اظهار داشت: 
انجام پیوست  کارهای فرهنگی در مواکب اربعین حسینی امری ضروری است. وی با اشاره 
به پیگیری برگزاری جلسه های ستاد اربعین، استان های قم، خراسان رضوی و سیستان و 
بلوچستان را معین استان های کرمانشاه، ایلام و خوزستان اعلام کرد و افزود: بیشترین جریان 
همکاری بین استان های معین در قم است و قم پس از تهران با وجود ۱۲۰ موکب در رتبه دوم 
اعزام موکب های اربعین قرار دارد. معاون استاندار قم با بیان اینکه ماشین آلات این استان در 
ایلام مستقر و مشغول فعالیت هستند تصریح کرد: بیش از دو ماه بوده که فعالیت های استان 

قم در راستای آماده سازی زیرساخت های سفر برای زائران اربعین شروع شده است.
 

مدیرباغبانی سازمان جهاد کشاورزی  استان قم :

چهار هزار تن گیلاس در قم برداشت می شود
مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی  استان قم با اشاره به پیش بینی تولید چهار هزار تن 
گیلاس در این استان گفت: برداشت گیلاس از سطح باغ های استان قم در شهرستان کهک 
و بخش قاهان همزمان با آغاز فصل تابستان آغاز شده است و این روند تا پایان تیر ماه ادامه 
دارد.  مسلم ابراهیمی در گفت وگویی افزود: ۶۰۰ هکتار باغ گیلاس در این استان وجود دارد 
و پیش بینی می کنیم چهار هزار تُن محصول گیلاس باکیفیت در قم برداشت شود. وی با بیان 
اینکه متوسط عملکرد هر هکتار باغ گیلاس به هفت تُن می رسد گفت: عمده محصول گیلاس 
قم تکدانه است که علاوه بر مصرف در داخل استان به تهران، مرکزی و استان های همجوار نیز 
صادر می شود. ابراهیمی با اشاره به سرمازدگی های سال گذشته، ادامه داد: متوسط عملکرد 
سال گذشته گیلاس قم هفت هزار تُن بود که این میزان با توجه به حجم سرمازدگی های رخ داده، 
کاهش قابل توجهی یافته است. وی با تاکید بر این که گیلاس قم دارای کیفیت مطلوبی است و 

بازار خوبی دارد، افزود: کشاورزان قمی در تولید این محصول باغی دارای مهارت بالایی هستند.
 

رئیس جهاد کشاورزی شهرستان جعفرآباد قم  خبرداد:

پیش بینی برداشت ۱۴ هزار تن طالبی 
رئیس جهاد کشاورزی شهرستان جعفرآباد قم گفت: سال گذشته حدود ۲۵ هزار تن 

برداشت طالبی داشتیم که امسال این عدد به حدود ۱۴ هزار تن کاهش خواهد یافت.
حسن سفیدگر با اشاره به اینکه سطح زیر کشت طالبی در قم ۷۵۰ هکتار است گفت: 

بیش از ۹۰ درصد از این کشت شامل ۷۰۰ هکتار در شهرستان جعفرآباد است.
وی افزود:  با توجه به کمبود آب، پیش بینی برداشت طالبی از مزارع قم امسال ۱۱ هزار تن 

نسبت به پارسال کمتر خواهد بود.

سیدرضا دهناد*

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشورتاکید کرد: 

ضرورت افزایش کیفیت آب شهر قم 
استفاده صنایع از شبكه آب شرب ممنوع می شود

دوست و همکار گرامی جناب اقای علی عابدی
مصیبت وارده را به شما و خانواد معزز و گرامیتان 

تسلیت میگوییم و از خداوند برای شماصبر و برای ان 
مرحومه غفران الهی مسئلت داریم.

جمعی از پیشکسوتان و خبرنگاران ورزشی

معاون رئیس جمهور: 
مردم دیگر تحمل مواجهه بیشتر

با فشار اقتصادی را ندارند
معــاون رئیــس جمهــور و رئیس 
ســازمان انــرژی اتمــی بــا اشــاره 
مشاهدات امروز خود از گلایه های 
اقتصــادی مــردم در صــف نمــاز 
جماعت مســجد جامع اصفهان، 
گفــت : البته کــه مســئولان باید 
بــه فکر مردم باشــند، چون مردم 
دیگر قدر و تحمل مواجهه بیشتر 
2با فشــار اقتصــادی را ندارنــد، اما 

رئیسی در پاسخ به تماس تلفنی امیر قطر:
توافق پایدار مستلزم لغو تحریم ها

و کنارگذاشتن ادعا هاست
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امیرآبادی نماینده مردم قم؛ 
روند تخصیص پساب به بخش

 صنعت و فضای سبز تسهیل شود 
پاســخ  رئیــس جمهــور در   
بــه تمــاس تلفنــی امیــر قطر 
بر مواضــع روشــن جمهوری 
اســلامی ایران در گفتگوهای 
رفــع تحریم هــا تاکیــد کــرد.  
ابراهیــم  »ســید  آیت اللــه 
در  پنجشــنبه  روز  رئیســی« 
پاســخ به تماس تلفنی »شیخ 
تمیــم بن حمــد آل ثانی« امیر 

نماینــده مــردم قم گفــت :روند 
تخصیص پســاب به بخش صنعت 
و فضای ســبز باید تسهیل شود تا 
مسائل و دغدغه هایی که در حوزه 
تأمین آب و توســعه فضای سبز در 
اســتان قم وجود دارد حل شــود. 
مهندســی  شــرکت  مدیرعامــل 
آب و فاضــلاب کشــور در بازدید از 
تصفیه خانه فاضلاب شماره سه قم  4
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دلایل توقف مذاکرات دوحه چه بود؟

  آمریکا و کارت اعتباری خالی
با پایان یافتن دور اول گفتگوهای غیر مستقیم ایران 
و آمریکا در قطر که با وساطت جوزف بورل و عاملیت 

انریکه مورا و پیرو طرح ابتکار عمل جمهوری اسلامی ایران برگزار شد، مورا در 
توئیتی تاکید کرد که مذاکرات دوحه، پیشرفتی نداشته اما فوریتی برای تسریع کار 

احساس می کند. در این زمینه یادآوری نکاتی لازم است:
۱. جمهوری اسلامی ایران هنوز در برنامه جامع اقدام مشترک عضو است و این 

ایران است که خواستار بازگشت فوری ایالات متحده به برجام است.
۲. ایالات متحده به دلیل سابقه ی نقض و خروج یکجانبه از برجام جهت بازگشت 
به این توافق می بایست تضمینات عینی به ایران و جامعه ی جهانی مبنی بر عدم 

تکرار رفتار غیرمسئولانه ی خود بدهد.
۳. تروئیکای اروپایی در مذاکرات جدید برجامی می بایست نقش سازنده تری 
داشته باشد و ایالات متحده را تشویق کند تا به برجام بازگردد و از رفتارهای ایذایی 
به نفع ایالات متحده دست بکشد و سود جمعی توافق را به سود شخصی آن 

ترجیح دهد.
۴. در تمام مدت به قدرت رسیدن بایدن در ایالات متحده، آمریکا با سکوت، 
تناقض و ابهام در میدان سیاست و با توسعه دادن فشارهای ترامپیستی در عمل 
علیه ایران نشان داده است هم به لحاظ سیاسی دچار ضعف تصمیم گیری است 
و هم به لحاظ استراتژیک و در صحنه ی عمل علیه منافع خود و ایران در منطقه و 

جهان عمل می کند.
۵. ایالات متحده مانند فردی است که در گذشته سابقه ی به هم ریختن فروشگاه 
را دارد اما اکنون با کارت اعتباری خالی به در همان فروشگاه آمده و خواستار خرید 

کالا و نیز گرفتن انواع جوایز و اشانتیون های مختلف است. 
۶. جمهوری اسلامی هیچگاه، درخواستی اضافه تر از اقدامات مثبت، معتبر، 
قابل راستی آزمایی و تضمین شده که مبتنی بر حسن نیت و حقوق بین الملل 

باشد را از هیچ طرفی مطالبه نکرده است.
۷. فشارهای تبلیغاتی تصنعی و فضاسازی های روانی که در جهت مقصر نشان 
دادن ایران توام با برخی اقدامات نسنجیده ی EU۳ به فرماندهی آمریکا و رژیم 
صهیونیستی صورت می گیرد هیچگاه نافی مسئولیت های حقوقی و بین المللی 
سه کشور اروپایی و آمریکا در رعایت مفاد برجام ۲۰۱۵ نیست و با این حربه نمی 

توان جای شاکی و متشاکی را عوض کرد.
۸. ایالات متحده به شکلی آماتور و ناشیانه در ازای درخواست تضامین معقول 
ایران درخواست های غیرمعقول و مانع زایی را روی میز گذاشته که هیچ گونه 
تناسبی با روح برنامه جامع اقدام مشترک نداشته و صرفا برای فرار از مسئولیت و 

توجیه زیاده خواهی های بلامحل است.
۹. ایران هیچگاه مذاکره برای ارشاد تروئیکای اروپایی و ایالات متحده و احقاق 
حقوق بین الملل را کنار نگذاشته و مساعی خود را به کار می برد تا منطق زورگویی، 
دروغ گویی، مشاطه گری و جادوگری این چهار کشور را به منطق احترام، مدارا، 

رعایت حقوق بین الملل و تناسب داد و ستد در سیاست های شان تبدیل کند.
۱۰. ایران کاملا مشخص کرده است که در ازای برداشتن گام های مثبت و 
سازنده ی طرف های مذاکراتی مبتنی بر تضامین عقلانی، آماده ی توافق مجدد 
است و این ایالات متحده است که ظاهرا دولتی ضعیف دارد که نمی تواند بین 

منافع خود و منافع رژیم صهیونیستی دست به انتخاب بزند.
مذاکرات دوحه نشان داد که تا این ساعت ایالات متحده علی رغم جدیت ایران، 
فاقد توان برای تقویت عنصر تصمیم گیر ایجابی در جهت ایفای نقش غیر وسترن 
و متمدنانه است و به جای برداشتن دیوار بی اعتمادی به تزلزل و بلندتر کردن این 

دیوار مبادرت می ورزد.
پرسش بنیادینی که اکنون به ذهن متبادر می شود این است که آیا دموکرات ها 
به تصمیم مثبت می رسند و به حقوق بین الملل احترام می گذارند و فورا به برجام 
باز می گردند یا باید منتظر تعویض دولت در آمریکا و روی کار آمدن دولت مسئولیت 
پذیر و توانایی در این کشور بود که قدرت ایستادن در برابر امیال نامشروع رژیم 
صهیونیستی را داشته باشد، چیزی که با توجه به شرایط بی ثبات داخلی آمریکا و 

ضعف روز افزون سیاست خارجی این کشور بعید به نظر می رسد.
 

معاون رئیس جمهور: 

مردم دیگر تحمل مواجهه بیشتربا فشار 
اقتصادی را ندارند

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره مشاهدات امروز خود از 
گلایه های اقتصادی مردم در صف نماز جماعت مسجد جامع اصفهان، گفت : البته 
که مسئولان باید به فکر مردم باشند، چون مردم دیگر قدر و تحمل مواجهه بیشتر 
با فشار اقتصادی را ندارند، اما باید توجه داشت که برای اینکه چنین حرفی شکل 
بگیرد باید چه حجمی از برنامه ها و سناریوها توسط دشمن اجرا شود و ما هم یا با 
اجرای سیاست غلط یا غافل بودن از اقدامات مخرب دشمن یا موارد دیگری  که از 
عدم عملکرد برخی بخش ها اتفاق می افتد، باید شاهد چنین فضایی در جامعه 
باشیم. محمد اسلامی شامگاه پنج شنبه در بزرگداشت شهدای هفت تیر و یادواره 
۱۷ هزار شهید ترور که به مناسبت هفته بازخوانی و افشای حقوق بشر آمریکایی، 
در حیاط مسجد هارونیه در میدان امام علی)ع( برگزار شد با اعتقاد به اینکه برنامه 
اقدام مشترک )برجام( یک سند معامله است، اظهار کرد: برجام حاصل بیست سال 
مذاکره است؛ سندی واضح که اتهامات کار پنهان یا نظامی در قالب  ابعاد احتمالی 
نظامی برنامه هسته ای )PMD( با یک شرح و بسطی بسته است، در حقیقت برجام 
یک تعهد از طرف آن ها برای برداشتن همه تحریم هایی که به بهانه هسته ای طی 
چهار قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل علیه ایران وضع شده است. اسلامی در 
توضیح روند صدور این چهار قطعنامه گفت: گزارش ها، همگی به شورای حکام 
آژانس انرژی اتمی تحویل داده می شد، بعد به شورای امنیت سازمان ملل و از آنجا به 
قطعنامه علیه ایران تبدیل می شد، این مان مسیر تاریخی بود که هسته ای طی کرد و 
در برجام، ایران در مقابل پدیرفته است که حقوق مسلم درج شده در پادمان را محدود 
کند، سرعت حرکت خود در فناوری هسته ای را آرام کند، زمینه های فعالیت خود را 
کاهش دهد و نظارت تشدید شده فراتر از برنامه های پادمانی را نیز پذیرفته است تا 
اعتمادسازی میان طرف ها اتفاق بیفتد. معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی 
اتمی به کارشکنی های دائمی اسرائیل در روند فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران 
اشاره کرد و ادامه داد: اسرائیل ادعا دارد ۵۰ هزار برگ مدرک درباره فعالیت هسته ای 
ایران را دزدیده و هر چند وقت یک بار نیز  چند برگ از آن ها را لو می دهد؛ خب این 
همان PMD است، در حالی که یک بار مذاکره انجام شد و این موضوعات بسته شد، 

اما باز در هر دور از مذاکرات مجددا مطرح می شود.
سلامت فعالیت هسته ای ایران اثبات شده است

 وی به سلامت فعالیت هسته ای ایران برای غرب به گواه ۱۶ سازمان اطلاعاتی 
آمریکا اشاره و اضافه کرد: این سازمان ها در سال ۲۰۰۹ اعلام کردند که ایران بعد 
از این سال ها هیچ فعالیت هسته ای غیر شفاف نداشته است، آنها حتی همین 
چند روز پیش هم دوباره در گزارشی بر این مطلب صحه گذاشتند؛ به هر حال 
آنها خود ادعا کرده اند که این فشار حداکثری بر ایران شکست خورده و تصمیم 
گرفتند به برجام باز گردند. اسلامی تاکید کرد: مذاکراتی هم در آن دولت و هم در 
این دولت برای بازگشت به تعهدات انجام شده، اما قدر مسلم این است که دلیل 
و مایه اصلی که برجام برای آن متولد شده نمی تواند دوباره زنده شود، اما طرف 
مقابل مدام دوباره مسائل را روی  میز می گذارد، در حالی که جمع بندی و اقناع یک 
بار برای همه مسائل گذشته اتفاق افتاده است، به هر حال امیدواریم تیم مذاکره 
کننده با استدلال قوی از نظرسیاسی و حقوقی این شررا از سرملت برطرف  کند و 
کشور در مسیر پیشرفت و توسعه گام بردارد.  معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
انرژی اتمی وضعیت اقتصاد ایران را برجسته و نادر توصیف کرد و ادامه داد: کشور 
ما با تراز اقتصادی مثبت، جزء نادر کشورهایی است که در بین بیست اقتصاد برتر 
دنیا قرار دارد، ایران بدهی اقتصادی ندارد، اما به دلیل آنکه استکبار جهانی با ایران 
موافق نیست، با ایجاد مزاحمت و تخریب، ریسک و هزینه سرمایه گذاری در ایران 
را بالا می برد و همین مساله تبعات موضوع را برای وضعیت اقتصادی و معیشتی 

ما ابلا می برد.

اخبار

  وزیر دادگستری: 

افزایش بی رویه قیمت ها هیچ ربطی به ارز 
ترجیحی ندارد 

 وزیر دادگستری با بیان اینکه افزایش بی رویه قیمت ها تا این اندازه دلیلی ندارد، گفت: 
این افزایش قیمت ها هیچ ربطی به ارز ترجیحی ندارد و تمام تولیدکنندگان و توزیع و وارد 

کنندگان ملزم به رعایت قیمت گذاری پایه ۳۱ اردیبهشت ماه هستند.
امین حسین رحیمی روز پنجشنبه ۹ تیر در نشست شورای اداری شهرستان ملایر اظهار 
کرد: مصوبه ستاد تنظیم بازار در خصوص قیمت پایه ۳۱ اردیبهشت، یک دستور قیمتی 

نیست، بلکه یک اقدام کارشناسی است.
وی با بیان اینکه تولیدکنندگان تا فردا دهم تیر مهلت دارند قیمت را در سامانه ۱۲۴ ثبت 
و شناسه بگیرند، خطاب به استاندار همدان تاکید کرد: از روز شنبه آینده با کمک اعضای 
کمیته اقدام مشترک بازرسان را به بازار اعزام و قیمت ها را نظارت کنند که چنانچه قیمت ها 

مطابق با ۳۱ اردیبهشت بود، از این کارخانجات تقدیر به عمل آید.
رحیمی بیان کرد: اگر چنانچه قیمت ها بر اساس قیمت پایه ۳۱ اردیبهشت نبود، ابتدا 

توجیه و اقناع سازی صورت گیرد و در غیراینصورت با متخلفان برخورد شود.
وی با بیان اینکه افزایش بی رویه قیمت ها تا این اندازه دلیلی ندارد، گفت: این افزایش 
قیمت ها هیچ ربطی به ارز ترجیحی ندارد و تمام تولید، توزیع و واردکنندگان ملزم به رعایت 

این قیمت گذاری هستند.
رحیمی با تاکید بر جدیت نظارت ها بر بازار از روز شنبه ادامه داد: تعامل در استان 
همدان و شهرستان ملایر خوب است و باید تقویت شود و استان همدان می تواند استان 

نمونه کشور در رعایت این قیمت گذاری شود.
وی با اشاره به تولید و اهمیت آن به ویژه در ایجاد اشتغال، تاکید کرد: تمام تلاش ستاد 
تنظیم بازار کشور این است که به تامین کالاهای مورد نیاز مردم کمک کند و بر این روند 

نظارت کامل داشته باشد.
وزیر دادگستری حمایت از تولید را در تامین کالاهای مورد نیاز و ایجاد اشتغال اثرگذار و 
مهم دانست و مطرح کرد: براساس نامگذاری شعار امسال از سوی مقام معظم رهبری، 
کارخانجات تولیدی باید مورد حمایت قرار گیرند و در این میان تولیدکنندگان و توزیع 

کنندگان باید روند قیمت گذاری را رعایت کنند.
رحیمی با اشاره به تعهد خوب تولیدکنندگان و اصناف به ویژه اصناف خرده فروش 
در رعایت انصاف گفت: چنانچه روند قیمت گذاری و انصاف رعایت نشود، تعزیرات و 

حاکمیت وظیفه دارد با متخلفان برخورد کند.
وی در ادامه به چگونگی دخالت دولت در قیمت گذاری کالاها اشاره و خاطرنشان کرد: 
برخی کالاها همچون فرش دستباف مشمول نظارت دولت نیست و دولت دخالتی در 

قیمت گذاری آنها ندارد.
وزیر دادگستری اضافه کرد: دولت بر روند قیمت گذاری گروه دوم که شامل هزاران قلم 

کالا است دخالت دارد، اما این دخالت مستقیم نیست.
رحیمی با بیان اینکه کالاهای گروه دوم حتما باید از سازمان حمایت از تولید و مصرف 
توزیع  و  تولیدکنندگان  از  قیمت گذاری  اختیار  سلب  با  افزود:  بگیرند،  اجازه  کننده 

کنندگان، شاهد ثبات قیمت در بازار خواهیم بود.
 

امیر عبداللهیان در گفتگوی تلفنی با وزیر خارجه قطر؛

توافق با واقع بینی آمریکا دست یافتنی است
 وزیر امور خارجه کشورمان تاکید کرد: ما برای رسیدن به توافقی خوب، قوی و پایدار 

جدی هستیم و در صورت واقع بینی آمریکا، توافق دست یافتنی است.
شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی معاون نخست وزیر و وزیر خارجه قطر با امیر 

عبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان به صورت تلفنی گفتگو کردند.
بر اساس این گزارش، امیرعبداللهیان در این گفتگوی تلفنی ضمن تشکر از حسن 

میزبانی قطر اظهار داشت: ارزیابی ما از مرحله اخیر مذاکرات در دوحه مثبت می باشد.
وزیر امور خارجه کشورمان افزود: تاکید می کنم که ما برای رسیدن به توافقی خوب، 

قوی و پایدار جدی هستیم و در صورت واقع بینی آمریکا، توافق دست یافتنی است.
امیرعبداللهیان در ادامه اظهار داشت: مذاکره کننده ارشد ما همواره با ابتکار عمل و 
در مسیر تحقق توافقی قابل قبول گام بر می دارد و ما بر ادامه مذاکره تا رسیدن به توافق 

مبتنی بر واقع بینی مصمم هستیم.
همچنین در تماس تلفنی وزیر خارجه قطر با وزیر امور خارجه کشورمان آخرین وضعیت 

گفتگوهای اخیر در دوحه برای لغو تحریم ها بررسی شد.
وزیر خارجه قطر به عنوان میزبان این دور از مذاکرات سه جانبه غیر مستقیم )ایران- 

اتحادیه اروپا- آمریکا(، روند مذاکرات را سازنده و مثبت خواند.
وی با اشاره به دیدارهای جداگانه اش با هیئت های مذاکره کننده، تاکید کرد: قطر 
ضمن با اهمیت خواندن این مرحله از مذاکرات، در مسیر تداوم میزبانی گفتگوها تا 
رسیدن به نتایج مورد نظر جمهوری اسلامی ایران و بازگشت همه طرف ها به تعهدات از 

هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد.
  

رئیس دیوان عالی کشور:

 دادرسی های طولانی متاثر از قوانین است
 رئیس دیوان عالی کشور گفت: متأسفانه قوانین ما به گونه ای است که اطاله دادرسی 
در برخی مواقع در آن اجتناب ناپذیر است در حالی که دستگاه قضایی نباید ملعبه دست 

این و آن باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین سید احمد مرتضوی مقدم پنجشنبه در همایش صلح یاران 
شوراهای حل اختلاف دادگستری استان فارس با بیان اینکه هرگاه پرونده ای مطرح 
شود ما مکلف به رسیدگی هستیم، افزود:  گاهی اطاله دادرسی بر اثر توقعات بیجا انجام 
می شود، دادگاه رأی می دهد، فرد وکیل می گیرد و اعتراض می کند، طرف مقابل دوباره 

تقاضای اعاده دادرسی می کند.
 با پیش قدمی یک مصلح کار بدون هزینه و وقت کمتری انجام می شود

 رئیس دیوان عالی کشور در بخش دیگری از سخنان خود با تشکر و قدردانی از خدمات 
ارزنده شوراهای حل اختلاف در امر صلح و سازش، خطاب به صلح یاران این شوراها 
گفت: کار شما سبب می شود که زحمات و فشار کار دستگاه قضایی کمتر شود و از طرفی 

با پیش قدمی یک مصلح کار بدون هزینه و وقت کمتری انجام می شود.
  رئیس دیوان عالی کشور با بیان اینکه پرونده های اختلافات خانوادگی و طلاق از آثار 
عدم تواصی به حق است، گفت: جامعه روحانیت و آموزش و پرورش و سایر ارگان ها و 
نهادهای مرتبط می توانند در این قضیه نقش آفرین باشند چرا که هر چه تواصی به حق 

کم شود جامعه به سمت اضمحلال می رود.
 وی به اهمیت تواصی به حق در عرصه اجتماعی اشاره کرد و گفت: در هر شهر و بلادی 
که روحانیت در آن فعال بوده با جامعه سالمی روبرو بوده ایم، در گذشته سرقت و مشکلات 

اجتماعی بسیار کم بود که همه اینها از برکات وجود روحانیت بوده است.
 مرتضوی مقدم با تأکید بر اینکه هرچه تواصی به حق کم شود جامعه به سوی انحطاط 
و اضمحلال پیش میرود اظهار کرد: در حال حاضر شاهد هستیم که در برخی خانواده ها 

به جای فرزند، سگ نگهداری می کنند که همه اینها به دلیل عدم تواصی به حق است.
وی افزود: افزایش کلاهبرداری، خیانت، تجاوز به حقوق دیگران نیز به دلیل این است 
که تواصی به حق کم شده است، در حالی که این عرصه باید فعال بماند تا جامعه سرپا 

بماند، هر کجا این مهم، درست اجرا و تقویت شود شاهد جامعه سالم خواهیم بود.
 

 معاون توسعه روستایی و مناطق محروم کشور  خبرداد:

ایجاد ۵۰۰ هزار شغل در مناطق روستایی 
تا پایان سال 

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم کشور گفت: امسال با همت نهاد های انقلابی و 
دستگاه های مسوول، ۵۰۰هزار شغل در مناطق روستایی و محروم کشور ایجاد می شود.

این  تولیدی  افتتاح طرح  و  بازدید  پنجشنبه در حاشیه  روز  سیدامیرحسین مدنی 
کارخانه در مشهد افزود: تاکنون حدود ۸۰هزار شغل از ابتدای سال در مناطق روستایی 
و حاشیه ای و شهر های زیر ۲۰هزار نفر ایجاد شده است که با تخصیص اعتبارات سال 

۱۴۰۱ این روند سرعت می گیرد. 
وی افزود: امسال در روستا ها و مناطق محروم برای ایجاد ۳۰۰هزار شغل خرد و خانگی 
هدف گذاری شده است که بار اصلی در این زمینه بر دوش سازمان بهزیستی، صندوق 

کارآفرینی امید، کمیته امداد و بنیاد برکت است. 
واحد  احیای ۲هزار  امسال  گفت:  کشور  محروم  مناطق  و  روستایی  توسعه  معاون 
اقتصادی خرد، کوچک و متوسط در مناطق روستایی و محروم در دستور کار قرار دارد 
که ۴۰۰واحد آن تاکنون احیا شده است.  مدنی افزود: در نخستین شورای عالی جهاد 
سازنگی نیز یکی از دستور کار های اصلی جلسه رونق اقتصادی روستاهاست که امید 
است در خصوص جهش تولید، نوآوری در روستا ها و اشتغال همچنین تسهیل شرایط 

سرمایه گذاری در روستا ها تصمیمات خوبی گرفته شود.

 رئیس جمهور در پاسخ به تماس تلفنی امیر قطر بر 
مواضع روشن جمهوری اسلامی ایران در گفتگوهای 

رفع تحریم ها تاکید کرد. 
به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا، آیت الله »سید 
تماس  به  پاسخ  در  پنجشنبه  روز  رئیسی«  ابراهیم 
تلفنی »شیخ تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر به 
المللی  بین  آژانس  رسمی  و  متعدد  گزارش های 
انرژی اتمی مبنی بر اینکه برنامه  هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران همواره شفاف بوده و هیچگاه از مسیر 
کرد:  تصریح  و  اشاره  است  نشده  منحرف  قانونی 
طرح مکرر اتهامات و ادعاهای تکراری علیه جمهوری 
اسلامی ایران در حین گفت و گوها، بیانگر هدف 

گذاری سیاسی آنها از فرایند مذاکرات است.
آیت الله رییسی تاکید کرد که جمهوری اسلامی 
و  ایران تحریم های یکجانبه را ظالمانه، غیرقانونی 
ناحق می داند و در دفاع از حقوق خود مصمم است 
و همه تلاش ها باید در مسیر برداشتن کامل تحریم ها 
با ضمانت های لازم در این زمینه پیگیری شود. رییس 
شورای عالی امنیت ملی متذکر شد که توافق پایدار 
مستلزم لغو تحریم ها و کنارگذاشتن بی قید و شرط 

ادعاهای بی اساس و پایه است.
آیت الله رییسی در بخش دیگری از این گفت و گو 
به میزبانی قطر در مسابقات جام جهانی فوتبال اشاره 
کرد و گفت که کشورمان برای کمک به برگزاری هر 
چه بهتر این رویداد مهم ورزشی، به ویژه همکاری های 
فرهنگی، در کنار حمایت های اقتصادی، با هدف 

تاثیرگذاری سازنده اعلام آمادگی می کند.
امیر قطر نیز در این گفت و گوی  تلفنی با قدردانی 
از حمایت های جمهوری اسلامی ایران از این کشور 
گفت: دوحه از مواضع تهران در مسیر احقاق حقوق 
و  روابط  تقویت  ویژه  به  و  گفتگوها  پیشبرد  و  خود 

همکاری های دوجانبه حمایت می کند.
»شیخ تمیم بن حمد آل ثانی« این را هم گفت که 
ابتکارهای متنوع ایران برای بهتر برگزار شدن جام 

جهانی قطر استقبال می کند.
 در کنار رسیدگی به تخلفات ازمدیران پرتلاش 

حمایت کنید 
رئیس جمهور همچنین  دیدار با اعضای کمیسیون 
اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی تعامل کمیسیون 
اصل ۹۰ با دولت به دلیل پیگیری مهم ترین مسائل 

کشور را موثر دانست و گفت: در کنار رسیدگی به 
تخلفات از مدیران پرتلاش و خدوم تقدیر و حمایت 

کنید.
با بیان اینکه تعامل کمیسیون اصل ۹۰  رئیسی 
با دولت به دلیل پیگیری مسائل کشور موثر است، 
خوبی  نکته  کمیسیون  این  مسئله محوری  افزود: 
است که در پیگیری مسائل کشور به دولت کمک 
خواهد کرد. رئیس جمهور تعامل کمیسیون اصل 
۹۰ با دولت به دلیل پیگیری مهم ترین مسائل کشور 
را موثر دانست و گفت: مسئله محوری این کمیسیون 
به  پیگیری مسائل کشور  نکته خوبی است که در 

دولت کمک خواهد کرد.
به مدیران در  ما نسبت  رئیسی همچنین گفت: 
یک  استانداران  همچنین  و  مختلف  بخش های 
و  افتاده  اتفاق  بار  اولین  برای  که  داشتیم  ارزیابی 
عملکرد آنان بر اساس شاخصه هایی مورد بررسی قرار 

گرفته و نتیجه هم به خودشان ابلاغ شده است.
وظیفه و سیاست قطعی دولت پشتیبانی از 

فعالیت دانش بنیان است
 رئیس جمهورهمچنین شورای راهبری فناوری ها 
و  وظیفه  اینکه  بیان  با  بنیان  دانش  تولیدات  و 
سیاست قطعی و اجتناب ناپذیر دولت پشتیبانی از 
فعالیت های دانش بنیان است، گفت: لازمه تحقق 

شعار امسال نیز بر همین مبنا استوار است.
اینکه وظیفه و سیاست قطعی و  بیان  با  رئیسی 
اجتناب ناپذیر دولت پشتیبانی از فعالیت های دانش 
بنیان است، گفت: لازمه تحقق شعار امسال نیز بر 
همین مبنا استوار است. رئیس جمهور با قدردانی 
از مجلس شورای اسلامی به خاطر تصویب قانون 
و  اجرایی  دستگاه های  همه  بنیان،  دانش  جهش 
مرتبط را موظف کرد برای اجرایی سازی این قانون 

تمام تلاش خود را به کار گیرند.

رئیسی در پاسخ به تماس تلفنی امیر قطر:

توافق پایدار مستلزم لغو تحریم هاو کنارگذاشتن ادعا هاست

امام جمعه قم با تأکید بر اینکه بر اساس قانون اساسی احیاء حقوق عامه و گسترش 
آزادی های مشروع از وظایف قوه قضائیه است، افزود: امروز اعلام می کنیم بر همه 
قوای کشور به ویژه مسئولان قوه قضایه در جهت صیانت از حقووق عمومی مردم 
واجب است امنیت روانی مردم را در برابر شایعه سازان و دروغ پردازان و سربازان جنگ 

نرم دشمن در فضای مجازی تأمین کنند. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در خطبه های نماز جمعه این هفته قم که در مصلای 
قدس برگزار شد با اشاره به روز صنعت و معدن گفت: ما باید در همه عرصه های 
صنعتی روی پای خودمان بایستیم و به فکر و اندیشه خودمان تکیه کنیم به ویژه در 

تقویت فناوری های دانش بنیان باید اهتمام بیشتری داشته باشیم.
سعیدی با بیان اینکه ۱۱تیرماه سالروز شهادت آیت الله صدوقی در ماه رمضان 
توسط منافقان است، گفت: ایشان شخصیتی ساده زیست، بانشاط، بااخلاص، 

میدان دار در صحنه ها و مطیع ولایت بود.
وزارت ارشاد بدون تسامح با متخلفان عرصه قلم برخورد کند

وی با بیان اینکه ۱۴ تیرماه روز قلم است، گفت: کرامت انسان با قلم متعهدانه 
تلفیق شده و قلم و کرامت دو بال نویسندگان مسئول هستند بنابراین وزارت ارشاد 
باید ضمن حمایت از نویسندگان متعهد در مقابله با نشر الحاد، بدعت و افکار آلوده 
و مسموم که کرامت انسان را نشانه گرفته اند بدون تسامح و تساهل و طبق ضوابط 

قانونی با متخلفان عرصه قلم در هر لباس و جایگاهی که هستند برخورد کند.
امام جمعه قم با اشاره به اینکه ۱۵ تیرماه مصادف با سالورز شهادت زائران خانه خدا 
در سال ۱۳۶۶به دست حاکمان سعودی است، گفت: رهبر معظم انقلاب امسال در 
دیدار کارگزاران حج فرمودند تأمین امنیت همه زائران به ویژه زائران ایرانی و جلوگیری 

از تکرار فجایع گذشته از مطالبات جدی جمهوری اسلامی ایران است.

سنت های الهی باید نصب العین مسئولان 
در محاسبات سیاسی قرار گیرند

سعیدی با بیان اینکه رهبر انقلاب در دیدار مسئولان قوه قضائیه رهنمودهای 
مهمی را بیان کردند که منشور تحول قضایی است و باید نصب العین مسئولان 
قضایی در سطوح گوناگون قرار گیرد، افزود: رهبر انقلاب به سنت های الهی در قرآن 
اشاره کردند که لازم است به فرهنگ عمومی تبدیل شود و در محاسبات سیاسی 
مدیران نظام اسلامی در مسیر حرکت ایران بر پایه سنت های الهی مورد استفاده قرار 
گیرد. وی با اشاره به اینکه نکته دیگر در رهنمودهای مقام معظم رهبری تبیین یکی 
از مصداق های مهم حقوق عمومی است، گفت: امنیت روانی مردم مصداق حقوق 
عامه است و مراد این است که مردم در مقابل شایعات، دروغ ها و سخنان هراس افکن 
در فضای مجازی و رسانه ها باید در امنیت باشند. امام جمعه قم با تأکید بر اینکه 
بر اساس قانون اساسی احیاء حقوق عامه و گسترش آزادی های مشروع از وظایف 
قوه قضائیه است، افزود: امروز اعلام می کنیم بر همه قوای کشور به ویژه مسئولان 
قوه قضایه در جهت صیانت از حقووق عمومی مردم واجب است امنیت روانی مردم 
را در برابر شایعه سازان و دروغ پردازان و سربازان جنگ نرم دشمن در فضای مجازی 

تأمین کنند.
نماز و عبادت مستأجران براساس سقف تعیین شده بدون اشکال است 

وی در پایان با اشاره به گرانی اجاره بها از صاحبان اماکنی که نسبت به مستأجران 
خود مدارا کردند تشکر کرد و گفت: با توجه به تعیین سقف افزایش اجاره بها در تهران 
به ۲۵ درصد و در شهرستان ها به ۲۰ رصد و با توجه به فتوای مقام معظم رهبری 
مستأجران می توانند با خیال راحت در خانه هایی که بر اساس سقف تعیین شده 

تمدید شده است نماز و عبادت خود را بدون اشکال انجام دهند.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

امنیت روانی مردم در فضای مجازی و رسانه مصداق حقوق عامه است

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی  گفت 
:وقتی که رژیم صهیونستی در دیواره های عظیم بتنی 
دور خود محبوس شده؛ این یعنی توازن اقتدار به نفع 

اسلام و انقلاب اسلامی تغییر کرده است.
سردار سرلشکر حسین سلامی  روز پنجشنبه در آیین 
تکریم و معارفه رئیس سازمان حفاظت اطلاعات سپاه 
که در ستاد سازمان حفاظت اطلاعات سپاه برگزار شد، 
طی سخنانی ضمن قدردانی و تشکر از رییس سابق 
سازمان حفاظت اطلاعات سپاه، با اشاره با ناکامی 
دشمن در تکمیل طرح عظیم دولت سازی و محبوس 
شدن رژیم صهیونستی مدعی راهبرد از نیل تا فرات،   
تصریح کرد: این یعنی توازن اقتدار به نفع اسلام و 

انقلاب اسلامی تغییر کرده است.

نقطه  را  سپاه  دشمن  افزود:  سپاه  کل  فرمانده 
شکل گیری همه شکست ها و امتداد اراده نظام برای 
درهم شکستن خود می داند و بر همین اساس است 
که علیه این نهاد قدرتمند و مردمی متمرکز شده است.  
از موفقیت  ابراز اطمینان  با  سردار سرلشکر سلامی 
دوره جدید مدیریتی سازمان حفاظت اطلاعات سپاه 
یادآورشد : حفاظت اطلاعات مدرن و پیشرفته حفاظت 
اطلاعاتی است که ابزارهای اطلاعاتی مورد نیاز خود 
را خودش می سازد و این چیزی نیست که از طریق 
تبادل به دست آید . عرصه این نبرد عرصه نبردهای 
کاظمی  محمد  پاسدار  سرتیپ  سردار  است.  پنهان 
رئیس پیشین سازمان حفاظت و اطلاعات سپاه نیز  
همکاری  و  ها  حمایت  از  قدردانی  با  سخنانی  طی 

های فرمانده کل سپاه و آحادفرماندهان ، مسئولین 
سازمان  در  تصدی  دوره  طی  نهاد  این  کارکنان  و 
حفاظت اطلاعات سپاه گفت: سپاه در قبال نقشه ها و 
سناریوهای دشمن موفق و سربلند عمل کرده و به یاری 
خداوند صیانت از این سرمایه گران سنگ و افتخارآمیز 
ادامه  در  یافت.  خواهد  تداوم  خادمی  سردار  توسط 
رئیس سازمان  پاسدار مجید خادمی  سردار سرتیپ 
حفاظت اطلاعات سپاه نیزبا سپاس از حسن اعتماد 
فرمانده معظم کل قوا در سپردن این مسئولیت خطیر 
تصریح کرد : سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به فضل 
با اقتدار و صلابت خواب را از چشم  الهی همچنان 
دشمنان خواهد گرفت و امید مسلمانان، مظلومان و 

آزادی خواهان جهان تبدیل خواهد بود.

سردار سلامی:

توازن اقتدار به نفع انقلاب اسلامی تغییر کرده است 

مدیرکل ارتباطات مردمی قوه قضاییه:

پرونده های »کثیرالشاکی« تا آخر سال به نتیجه می رسند
پیگیری  برای  ویژه  پوشه  تشکیل  از  قضاییه  قوه  مردمی  ارتباطات  مدیرکل   
پرونده های کثیرالشاکی خبر داد و گفت: بیشتر این پرونده ها تا آخر امسال به 

نتیجه می رسند. 
پرونده های  به  رسیدگی  روند  به  گویی  و  گفت  در  رفاهی  اصغر  سیدعلی 
کثیرالشاکی مانند موسسات مالی اعتباری اشاره کرد و افزود: یکی از برنامه های 
امسال اداره کل ارتباطات مردمی به نتیجه رساندن و پیگیری جدی این پرونده ها 

است البته ما حلال نیستیم و فقط می توانیم پیگیری کنیم.  
وی ادامه داد: یکی از اقدام دستگاه قضا که از سال گذشته به دستور مستقیم 
رییس قوه قضاییه انجام شد، این است که برای همه این موارد پوشه پیگیری ویژه ای 
تشکیل بدهیم. مدیرکل ارتباطات مردمی قوه قضاییه همچنین اظهارداشت: 
شاکیان نمایندگان خود را به ما معرفی کرده اند و بنده هر ماه دوبار با نمایندگان آنها 

ملاقات دارم و به صورت مرتب پرونده آنان را پیگیری می کنیم.  
رفاهی اضافه کرد: علاوه براین،   بنابر مصوبه معاون اول قوه قضاییه، مقرر شد تا 

کارگروهی تشکیل شده و در آن مقامات عالی قوه قضاییه حضور یابند و از هفته 
آینده جلسات این کارگروه آغاز شده و گزارشی از پرونده های کثیرالشاکی را ارائه 
می کنیم تا به نتیجه نهایی برسد.   وی همچنین گفت: در سال گذشته سال، ۲۴ 
سفر استانی و بازدید سرزده انجام شده است که البته تعدادی از آنها مربوط به 
ریاست قبلی است.   مدیرکل ارتباطات مردمی قوه قضاییه ادامه داد: علاوه براین، 
اعضای شورای قضایی نیز ۳۴ ملاقات مردمی داشته اند که همگی در راستای 
درخواست های ریاست قوه مبنی بر رسیدگی به درخواست های مردمی بوده 
است.   رفاهی یادآور شد: در دیداری که هفتم تیرماه خدمت رهبر معظم انقلاب 

داشتیم، ایشان فرمودند که ارتباط با مردم تضعیف نشود.  
وی، آماری از تعداد مراجعات مردم به دفتر ارتباطات مردمی قوه قضاییه ارایه کرد 
و گفت: در یک سال گذشته اتفاقات خوبی رخ داده است. روزانه ۳۰۰ مراجعه 
حضوری داشتیم و نزدیک به ۴۰۰  تا ۵۰۰ نفر نیز درخواست های خود را از راه های 

دیگر مانند پست و سامانه پیامکی به ما می رسانند.  

سهیل جمشیدپور*

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در ریل گذاری 
کتاب و صنعت نشر باید تغییر صورت گیرد، در این 
راستا ما به دنبال خودکفایی در حوزه کاغذ هستیم و 
مرتب این موضوع را تکرار می کنیم که این موضوع به 

دنبال خود مطالبه نیز دارد. 
از  تجلیل  آیین  در  اسماعیلی  محمدمهدی 
بین المللی  نمایشگاه  سی وسومین  دست اندرکاران 
کتاب تهران که با حضور دست اندرکاران برگزار کننده 
سی وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد، افزود: در 
این دوره از نمایشگاه بین المللی کتاب تهران به لحاظ 

کیفی کارهای مهمی صورت گرفت و شعار عدالت 
فرهنگی که شاخصه اصلی کار دولت مردمی است، 
بین المللی  نمایشگاه  کرد:   تصریح  وی  شد.  معنا 
کتاب تهران امسال با قوت و در یک شکل بسیار خوب 
برگزار شد، در ایام برپایی نمایشگاه با برخی انتقادات 
دلسوزانه نسبت به موضوع عفاف و حجاب و پوشش 
نبودند ما  البته برخی هم دلسوزانه  و  مواجه بودیم 
همه این انتقادات را حمل بر صحت کردیم و آنها را 
دلسوزانه دانستیم.  وی یادآور شد: درهای نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران به روی مردم باز شد و طبیعی 
است که نزدیک به چهار یا پنج میلیون نفر بازدیدکننده 

به نمایشگاه آمدند و رفتند؛ با وجود تمام مراقبت ها، 
مایه  حتما  که  دهد  رخ  نیز  اتفاقاتی  است  ممکن 
ناراحتی همه ماست، ولی عظمت این کار بزرگ نباید 
نادیده گرفته شود که نمایشگاه بین المللی کتاب 
آرامش  و  با حضور میلیونی  تهران را در قلب تهران 
کامل برگزار کردیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه 
داد: رییس  جمهور در نمایشگاه بین المللی کتاب در 
بین مردم حضور پیدا کرد، دو وزیر فرهنگ منطقه از 
این نمایشگاه بازدید کردند و اینها همه نکاتی بود که 
نشان داد با برگزاری نمایشگاه چه کار مهمی انجام 

شده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 در ریل گذاری کتاب و صنعت نشر باید تغییر صورت گیرد
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چه زمانی باید برای افسردگی دارو مصرف کرد؟

آهن یک ماده معدنی ضروری است که می توانیم با مصرف مواد غذایی 
آهن دار، آن را به بدن برسایم. نقش اصلی آهن در بدن، ساخت هموگلوبین 
برای انتقال اکسیژن از ریه ها به بافت های گوناگون است. غذاهای حیوانی 
بیشترین میزان آهن را دارند؛ اما میوه های آهن دار نیز وجود دارند که باید آن ها 

را در رژیم غذایی خود جای دهید.
بسته به منبع غذایی و میزان جذب، دو نوع آهن وجود دارد: آهن هِم که به 
نسبت زیادی جذب می شود و آهن غیرهِم که از منابع گیاهی است و به نسبت 
کمتری جذب می شود )بین ۲ تا ۱۰ درصد(. بنابراین باید راهکارهایی به کار 

ببرید تا بیشترین میزان جذب آهن صورت بگیرد.
آهن چه عملکردهای دیگری در بدن دارد؟

انواع  به  اکسیژن  انتقال  و  خون  در  هموگلوبین  ساختن  بر  علاوه  آهن 
سلول های بدن، عملکردهای بسیار مهم دیگری هم دارد:

. تولید انرژی: اگر آهن کافی در تغذیه مان وجود نداشته باشد، احساس 
ضعف و خستگی خواهیم کرد.

. جلوگیری از بی خوابی: یکی از دلایل بیخوابی در خانم ها، اختلال در 
تنظیم آهن بدن است.

. اکسیژن رسانی به عضلات: آهن بخشی از میوگلوبین نیز می باشد. 
میوگلوبین پروتئینی است که اکسیژن را به عضلات می رساند.

. حفظ سلامت مو و پوست و ناخن: کراتین که بخشی از بافت های پوست 
و مو و ناخن است، نیاز به سطح مطلوبی از آهن دارد تا عملکرد مناسب داشته 

باشد.
کلید  مغز،  برای  مداوم  اکسیژن  تامین  ادراکی:  عملکرد  از  حمایت   .

پیشگیری از اختلالات ادراکی می باشد.

. تعدیل هورمون ها: خانم ها طی سیکل قاعدگی آهن از دست می دهند، 
بنابراین این آهن از دست رفته باید جبران شود.

. لازم برای بارداری: توصیه شده است رژیم غذایی طی بارداری سرشار از 
آهن باشد و باید در صورت نیاز مکمل آهن مصرف شود.

تقویت سیستم ایمنی بدن: آهن یک ماده معدنی ضروری برای حفظ 
فعالیت های دفاعی سیستم ایمنی است. خیلی وقت ها کمبود آهن در افراد 

سنین بالاتر بر ایمنی سلول ها اثر می گذارد.
به چه میزان آهن نیاز دارید؟

میزان نیاز هر کسی به آهن بسته به سن و جنسیت متفاوت است. نوع رژیم 
غذایی فرد نیز در این امر دخیل است. یک رژیم غذایی متنوع با غذاهای 

حیوانی تا حدود بسیار زیادی می تواند آهن مورد نیاز بدن را تامین نماید.
اما افراد گیاهخوار به دو برابر میزان آهن توصیه شده نیاز دارند. آهنی که 
گیاهخوارها مصرف می کنند از نوع غیرهِم است که جذب کمی دارد. به همین 
دلیل باید میوه ها و سبزی هایی انتخاب شوند که بیشترین میزان آهن را دارند.

نوجوانان روزانه ۱۱ تا ۱۵ میلی گرم آهن، مردان بزرگسال به ۸ میلی گرم آهن 
و زنان به ۱۸ میلی گرم آهن در روز نیاز دارند. خانم های باردار به ۲۷ میلی گرم 

آهن در روز و مادران شیرده به ۱۰ میلی گرم آهن نیاز دارند.
آهن دارترین میوه ها

هرچند کارشناسان غذایی می دانند که میوه ها سرشار از آهن نیستند چون 
بافت های گیاهی اند، اما برخی از میوه ها آهن زیادی دارند. ضمنا این میوه ها 

می توانند به جذب مواد معدنی از دیگر منابع کمک کنند.
نارگیل

این میوه ی خاص و خوشمزه نه تنها بدن را خوب آبرسانی می کند، بلکه 

خاص دیگری نیز دارد، مثلا منبع پتاسیم و فسفر و آهن است. ۱۰۰ گرم پالپ 
نارگیل حدود ۴ میلی گرم آهن دارد.

البته کالری زیاد، فیبر و چربی نارگیل می تواند اثرات ملین داشته باشد و 
کالری دریافتی تان را بالا ببرد، اما دو قاشق غذاخوری نارگیل در روز می تواند 

یک تا دو میلی گرم آهن غیرهِم به بدنتان برساند.
کشمش

هر ۱۰۰ گرم کشمش دارای ۳ میلی گرم آهن می باشد. ضمنا کشمش 
ویتامین C هم دارد که به جذب آهن در روده ها کمک می کند.

برای اینکه آهن غذای آهن داری که مصرف می کنید بهتر جذب بدنتان شود 
همراه غذا، چای و قهوه ننوشید یا غذاهای کلسیم دار نخورید. برای اینکه آهن 
 C غذای آهن دار را بیشتر جذب کنید، آن را همراه با منبع خوبی از ویتامین

مصرف نمایید، مثلا آب پرتقال
مویز

مویز میوه ای خشک شده است که مواد مغذی فراوانی دارد. مویز دارای فیبر 
محلول و فیبر غیرمحلول قابل توجهی بوده و به کارکرد روده کمک می کند. 
ویتامین C مویز طی فرایند خشک کردن از بین می رود؛ اما هر ۱۰۰ گرم مویز، 
یک و نیم میلی گرم آهن دارد. در مصرف مویز دقت کنید؛ مویز خاصیت ملین 

داشته و بسیار پُرکالری است زیرا قند طبیعی زیادی دارد.
آب انار

آب انار یکی از خوشمزه ترین و محبوب ترین نوشیدنی ها در تمام دنیاست. هر 
لیتر آب انار، ۳ میلی گرم آهن دارد و ضمنا منبع خوبی از ویتامین C نیز هست. 

تمشک سیاه، توت سیاه و توت فرنگی
میوه های قرمز نه تنها منبع بالقوه ای از آنتی اکسیدان هایی مانند آنتوسیانین 
هستند که عامل رنگ قرمز و بنفش آنهاست، بلکه منبع خوبی از ویتامین C نیز 
هستند که جذب آهن آن ها را افزایش می دهد. این میوه ها در هر ۱۰۰ گرم 
خود ۰.۷ میلی گرم آهن دارند. این میوه ها را کامل و خام مصرف کنید تا ارزش 

غذایی آن حفظ شود.
انجیر

یک وعده ۱۲۰ گرمی انجیر دارای ۰.۶ میلی گرم آهن است. این ارزش 
غذایی با خشک شدن انجیر بالاتر هم می رود و کالری آن نیز افزایش می یابد.

آب آلو
آلو خاصیت ملین دارد  که به رفع یبوست کمک می کند. آلو منبع خوبی از 
آهن است. خصوصا آب آلو که در هر ۲۳۷ میلی لیتر آن ۳ میلی گرم آهن وجود 

دارد. آب آلو سرشار از فیبر، پتاسیم، ویتامین C، ویتامین B۶ و منگنز است.
زیتون

زیتون در اصل یک میوه است که آهن نیز دارد. هر ۱۰۰ گرم زیتون ۳.۵ 
میلی گرم آهن دارد. زیتون تازه منبع چربی و ویتامین A و ویتامین E است.

چطور از محتوای آهن غذاها بیشتر بهره ببریم؟
به بدن در جذب آهن کمک کنند، غذاهایی  از غذاها می توانند  بعضی 
نیز هستند که عکس این کار را انجام می دهند، یعنی جلوی جذب آهن را 
می گیرند. برای اینکه آهن غذای آهن داری که مصرف می کنید بهتر جذب 
بدنتان شود همراه غذا، چای و قهوه ننوشید یا غذاهای کلسیم دار نخورید. 
برای اینکه آهن غذای آهن دار را بیشتر جذب کنید، آن را همراه با منبع خوبی 

از ویتامین C مصرف نمایید، مثلا آب پرتقال، بروکلی یا توت فرنگی.

میوه های مفید برای افراد مبتلا به کم خونی فقر آهن

چرا بعد از خوردن میوه احساس بدی دارید؟این میوه ها آهن دارند
عدم احساس خوب پس از خوردن میوه می تواند به این معنی باشد که شما 

نسبت به قند اصلی موجود در آن یعنی فروکتوز عدم تحمل دارید. 
عدم تحمل فروکتوز به دو صورت ایجاد می شود؛ شما یا با آن متولد شده اید که 
آن را به یک عدم تحمل ارثی تبدیل می کند، یا عدم تحمل غذایی دارید که در آن 

بدن شما در جذب فروکتوز کارآمد نیست.
ناتوانی در تجزیه و جذب صحیح فروکتوز می تواند منجر به اثرات ناخوشایند 
طولانی مدت شود. در تحقیق انجام شده که سال ۲۰۰۱ در مجله اسکاندیناوی 
گاستروانترولوژی منتشر شد، محققان دریافتند که سوءجذب فروکتوز می تواند 
منجر به کمبود تریپتوفان، یک ماده شیمیایی مهم برای تنظیم خلق و خوی شود.
اکثر موارد عدم تحمل فروکتوز ارثی در دوران شیرخوارگی زمان از شیر گرفتن 
نوزادان و تغذیه با غذا ظاهر می شود. مبتلایان به این اختلال، آنزیم مورد نیاز برای 
متابولیسم فروکتوز را تولید نمی کنند و منجر به سقوط قند خون و تجمع سموم در 
کبد می شود. علائم معمولا آشکار و شامل استفراغ، نفخ، درد شکم، یرقان و بیزاری 

از میوه یا غذاهای شیرین است.
وقتی صحبت از عدم تحمل فروکتوز در رژیم غذایی می شود، ناتوانی در تجزیه 
این ماده در سلول های روده و نه کمبود آنزیم خاص نهفته است. این عارضه 
می تواند در مراحل بعدی زندگی در نتیجه علل مختلف ازجمله استرس، التهاب 
و بیماری هایی مانند کرون و سلیاک ایجاد شود در این موارد بعد از خوردن میوه، 
نفخ و معده درد خواهید داشت. این وضعیت از هر سه نفر یک نفر را تحت تاثیر قرار 

می دهد و آن را نسبتا شایع کرده است.
اگر دچار عدم تحمل فروکتوز هستید، برای جلوگیری از ناراحتی و سایر عوارض 
جانبی ناخوشایند، مهم است که به آنچه مصرف می کنید، توجه داشته باشید. 
فقط اجتناب از فروکتوز میوه کافی نیست بلکه توجه به سایر محصولاتی که ممکن 
است این قند را در فهرست مواد تشکیل دهنده خود پنهان دارند نیز مهم است. 
اغلب شربت ذرت با فروکتوز بالا را در تعدادی از غذاهای فرآوری شده مختلف 
ازجمله چیپس، کلوچه، کراکر، آب نبات، نوشابه، آب میوه، چاشنی ها و حتی نان 
پیدا خواهید کرد. برخی از سبزیجات ازجمله کدو سبز، نخود فرنگی، قارچ و فلفل 

دلمه ای نیز حاوی فروکتوز هستند.
کلینیک مایو اظهار کرد که باید مراقب مواد قندی دیگری باشید که ممکن است 
آشکارا حاوی فروکتوز نباشند و شامل عسل، آگاو، ملاس، سورگوم، شربت با طعم 
افرا و شکر خرما می شوند. فروکتوز همچنین در شکر سفید گرانول شده وجود 

دارد.
اگر با عدم تحمل فروکتوز ارثی یا رژیمی  مواجه هستید، یاد بگیرید که حذف 
همه میوه ها از رژیم غذایی خود ضروری نیست. برخی از میوه ها، مانند انواع 
توت ها، مرکبات، آووکادو، موز و طالبی، قند کمی دارند و احتمالا پس از مصرف 

باعث ایجاد احساس ناخوشایندی در شما نمی شوند.
از آنجایی که عدم تحمل فروکتوز بسیاری از غذاهای مغذی را از رژیم غذایی 
حذف می کند، مهم است که با پزشک یا متخصص تغذیه مشورت کنید تا مطمئن 

شوید که از رژیم غذایی خود تغذیه کافی دریافت می کنید.
 

محققان دریافتند؛

پروبیوتیک ها روند درمان سرطان سینه
 را تقویت می کنند

تواند  می  غذایی  رژیم  و  ریز  درون  غدد  درمان  که  دهد  می  نشان  مطالعات 
میکروبیوم سینه را برای کاهش روند پیشرفت سرطان سینه و جلوگیری از عود آن 

اصلاح کند.
بدن انسان دارای میکروبیوم های متمایز در چندین ناحیه بدن از جمله سینه 
است. اکثر تومورهای سرطان سینه گیرنده استروژن مثبت )ER+( هستند و 

میکروبیوم سینه را برای تحریک رشد سرطان تغییر می دهند.
محققان دانشگاه ویک فارست در کارولینای شمالی دریافتند که پروبیوتیک ها 
ممکن است فعالیت ضد سرطانی داروی تاموکسیفن و سایر داروهای هدف غدد 

درون ریز را افزایش دهند.
دو سوم تومورهای سرطان سینه به هورمون هایی مانند استروژن و پروژسترون 
حساس هستند و این نشان می دهد که سلول های تومور گیرنده هایی دارند که از 

هورمون ها به عنوان سوخت برای رشد استفاده می کنند.
سرطان سینه گیرنده استروژن مثبت )ER+( شایع ترین نوع سرطان سینه است.
تحقیقات نشان می دهد که میکروبیوم منحصر به فرد سینه با رژیم غذایی یا وجود 

تومور تغییر می کند.
میکروبیوم ها مجموعه ای از میکروارگانیزم ها )مانند باکتری ها، ویروس ها و 
قارچ ها( است که در یک محیط خاص زندگی می کنند. میکروبیوم های متمایز در 

داخل بدن انسان وجود دارند.
در حالی که میکروبیوم روده بزرگترین و شناخته شده ترین نوع میکروبیوم 

هاست، سینه نیز میکروبیوم های خاص خود را دارد.
می شود،  نامیده  نیز  درمانی  هورمون  که  ریز،  درون  غدد  هدفمند  درمان 
برای کمک به کاهش سطح استروژن یا جلوگیری از اثرات آن تجویز می شود. 
تاموکسیفن دارویی است که معمولًا برای کاهش خطر ابتلاء به سرطان سینه در 
افراد در معرض خطر و کمک به جلوگیری از عود پس از جراحی برداشتن سینه 
استفاده می شود. در این مطالعه، مدل موش های آزمایشگاهی با رژیم غذایی 
مدیترانه ای یا غربی و پرچرب تغذیه شدند و به مدت سه ماه تاموکسیفن دریافت 
کردند. آنها دریافتند حیواناتی که تاموکسیفن دریافت کردند سطوح بالایی از 
لاکتوباسیلوس در بافت سینه خود داشتند. لاکتوباسیلوس یک باکتری گرم 

مثبت است که به دلیل خواص ضد التهابی پروبیوتیک شناخته شده است.
سپس، محققان لاکتوباسیلوس را به غدد پستانی موش هایی که برای ایجاد 
تومورهای سینه مهندسی شده بودند، تزریق کردند. این حیوانات کاهش تشکیل 
و تکثیر تومور پستان را نشان دادند. این تحقیق فقط به بررسی اثر لاکتوباسیلوس 
بر میکروبیوم سینه پرداخت. محققان در حال بررسی این موضوع هستند که آیا 

همه پروبیوتیک ها می توانند میکروبیوم سینه را تغییر دهند یا خیر.

کدام خوراکی ها در بهبود زخم ها
 موثر هستند؟

در موارد مختلفی از یک بریدگی ساده تا یک حادثه بزرگ می تواند منجر به بروز 
زخم شود؛ شرایط دردناکی که می توان با تغدیه مناسب به افزایش سرعت بهبود 

آن کمک کرد. 
همه ما زخم را تجربه می کنیم. بیشتر زخم ها در افراد سالم هنگامی که تمیز و 
عاری از عفونت باشند، به سرعت بهبود می یابد، در حالی که انواع دیگر زخم ها 
جدی تر هستند و اغلب به مداخله پزشکی نیاز دارند. خوشبختانه انتخاب مواد 
غذایی سالم با تأمین انرژی، ویتامین، مواد معدنی و پروتئین لازم به بهبودی کمک 

می کند.
بهبود زخم با تغذیه خوب

_ از وعده های غذایی سالم و متعادل که شامل مقادیر مناسب مواد غذایی از 
همه گروه های غذایی مانند پروتئین، میوه، سبزیجات، لبنیات و غلات است، 
استفاده کنید. _ سبزیجات و میوه های سرشار از ویتامین C مانند توت فرنگی یا 

اسفناج را مصرف کنید.
_ برای دریافت روی کافی، غلات کامل را انتخاب کرده و مواد غذایی پروتئینی 

مانند تخم مرغ، گوشت، لبنیات یا غذاهای دریایی مصرف کنید.
_ برخی از زخم ها ممکن است نیاز به مصرف بیشتر ویتامین ها و مواد معدنی 
خاص برای بهبود داشته باشد. قبل از شروع مکمل ها با کارشناس تغذیه مشورت 
کنید. _ در هر وعده غذایی یا میان وعده یک منبع پروتئین مصرف کنید. یک 
منوی نمونه ممکن است شامل تخم مرغ برای صبحانه، خوراک لوبیا یا عدسی 
برای نهار، ماست یا پنیر برای میان وعده و خوراک مرغ یا گوشت کبابی برای شام 

باشد.
_ آب زیاد بنوشید. _ برای مبتلایان به دیابت، سطح قند خون را کنترل کنید تا از 

پیشرفت زخم ها جلوگیری کرده تا بهبودی حاصل شود.

سلامت

عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه مطرح کرد؛ 

فواید و مضرات شیربادام
عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه گفت: شیر بادام نوشیدنی مفیدی است 

اما به هیچ عنوان نباید آن را جایگزین شیر گاو کرد.
سمیرا ربیعی، با اشاره به رواج مصرف شیرهای غیر لبنی در جامعه افزود: اخیراً 
شیرهای غیر لبنی جای خود را در قفسه سوپرمارکت ها باز کرده اند و شیر بادام 

یکی از محبوب ترین آنها در سال های اخیر است.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: به دلیل آگاهی 
کم جامعه در خصوص اطلاعات تغذیه ای، متأسفانه بسیاری افراد شیر بادام را 
جایگزین شیر گاو کردند که این موضوع به ویژه در بین گیاهخواران بسیار شایع 
ادامه ضمن مقایسه ارزش غذایی شیرهای لبنی  نادرست است. ربیعی در  و 
و غیر لبنی به تبیین دلایل نادرستی جایگزینی شیر بادام با شیر گاو پرداخت و 
خاطرنشان کرد: شیر گاو در هرم غذایی در گروه لبنیات قرار دارد، در حالی که 
بادام به عنوان یکی از مغز دانه ها، در گروه گوشت ها و جایگزین های آن قرار دارد. 
پس این دو نوع نوشیدنی، متعلق به دو گروه غذایی مختلف هستند و نمی توان 
آنها را جایگزین یکدیگر کرد. ربیعی با اشاره به اینکه هدف اصلی از مصرف شیر و 
سایر لبنیات، تأمین کلسیم است، افزود: اگر بخواهیم شیر بادام را جایگزین شیر 

گاو کنیم، باید مطمئن باشیم که کلسیم این دو نوع نوشیدنی با هم برابر است.
به گفته وی، هر لیوان شیر گاو حدود ۳۱۵ میلی گرم کلسیم دارد که ۳۰ درصد 
کلسیم روزانه موردنیاز بدن انسان را تأمین می کند. در حالی که هر عدد بادام، 
حاوی ۳ میلی گرم کلسیم است. بنابراین، کلسیم حدود ۱۰۰ عدد بادام، معادل 
کلسیم یک لیوان شیر است. وی، به وجود لاکتوز )قند شیر(، نسبت مناسب 
کلسیم به فسفر و محلول بودن کلسیم شیر اشاره کرد و افزود: این موارد موجب 
افزایش جذب کلسیم شیر گاو می شود. در حالی که وجود ترکیباتی مانند فیتات، 
اگزالات و پُلی فنُل ها در منابع گیاهی نظیر بادام، از جذب کلسیم ممانعت می کند.
استادیار گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ضمن مقایسه میزان 
پروتئین در شیرهای لبنی و غیر لبنی گفت: میزان پروتئین ۱۰۰ سی سی شیر گاو 
حدود سه گرم است در حالی که میزان پروتئین ۱۰۰ سی سی شیر بادام حدود 
یک گرم است. وی افزود: با توجه به موارد مذکور جایگزین کردن شیر بادام به جای 
شیر گاو، در صورتی که سایر منابع پروتئین حیوانی نیز به میزان کافی مصرف 
نشود، بدن را در معرض خطر سوءتغذیه ناشی از کمبود پروتئین قرار می دهد.این 

موضوع به خصوص برای گیاهخواران حائز اهمیت است.
فواید شیر بادام

ربیعی در ادامه با اشاره به ویژگی های مفید شیر بادام ، اظهار داشت: شیر بادام 
به دلیل اینکه یک نوشیدنی گیاهی است، طبیعتاً عاری از کلسترول، سرشار از 
اسیدهای چرب ضروری و حاوی میزان بالایی ویتامین E به عنوان آنتی اکسیدان 
است.  به گفته وی، انواع خانگی شیر بادام، فاقد شکر افزوده بوده و مناسب بیماران 
مبتلا به دیابت است. ربیعی افزود: شیر بادام به دلیل پایین بودن میزان فسفر و 
پتاسیم، می تواند نوشیدنی مناسبی برای بیماران کلیوی باشد که البته مقدار 
مصرف آن باید توسط متخصص تغذیه تنظیم شود. وی خاطرنشان کرد: به طور 
کلی، شیر بادام نوشیدنی مفیدی است که بر حسب ذائقه، می تواند در حد اعتدال، 

مورد استفاده قرار گیرد ولی به هیچ عنوان نباید آن را جایگزین شیر گاو دانست.
موارد احتیاط در مصرف شیر بادام

ربیعی با اشاره به موارد احتیاط در مصرف شیر بادام، افزود: مصرف شیر بادام در 
برخی افراد احتمال دارد که باعث بروز آلرژی ناشی از پروتئین شود.

به گفته وی، تشدید میگرن به دلیل میزان بالای اسیدآمینه تیروزین، تشدید 
مشکلات گوارشی از جمله سندروم روده تحریک پذیر، احتمال تشدید بیش فعالی 
کودکان و ایجاد اضافه وزن به دلیل وجود شیرین کننده های مصنوعی و طبیعی 

در انواع تجاری شیر بادام، از دیگر موارد احتیاط در مصرف این محصول است.
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

باید واکسیناسیون در گروه ۵ تا ۱۸ سال 
جدی گرفته شود

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین آمار واکسیناسیون کرونا 
در گروه های مختلف سنی این استان گفت: هشت درصد از گروه سنی پنج تا ۱۲ سال 

استان نخستین دُز واکسن کرونا را دریافت کردند. 
 سیامک محبی روز چهارشنبه در جلسه قرارگاه عملیاتی شهید سلیمانی در تالار 
امام رضا )ع( فرمانداری قم همچنین افزود: ۴.۷ درصد این گروه سنی نیز دومین دُز را 
دریافت کردند. وی واکسیناسیون گروه ۱۲ تا ۱۸ سال را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: 
۷۳ درصد این گروه سنی دُز اول و ۵۸ درصد هم دُز دوم را تزریق کرده اند. محبی در ادامه 
با اشاره به نامناسب بودن وضعیت تهویه هوای مدارس و استفاده نکردن دانش آموزان از 
ماسک تاکید کرد: توجه به واکسیناسیون کودکان تا پیش از آغاز سال تحصیلی ضروری 
است. رئیس مرکز بهداشت قم همچنین با بیان اینکه ویژگی رفتاری ویروس قابل پیش 
بینی نیست خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم شاهد تجربه ناگوار شیوع سویه های دلتا و 
انگلیسی نباشیم، باید واکسیناسیون را به ویژه در گروه ۵ تا ۱۸ سال جدی بگیریم. وی 
یادآور شد: طبق فراخوان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی سه گروه مختلف 
شامل کادر درمان، سالمندان بالای ۷۰ سال و بیماران زمینه ای و دارای ضعف ایمنی 
امکان دریافت دُز چهارم واکسن کرونا را دارند. وی ادامه داد: بر اساس داده ها و اطلاعات 
موجود و همچنین وضعیت کشورهای همسایه، کرونا روند افزایشی پیدا کرده، و با کاهش 
ایمنی بدن به واسطه سپری شدن زمان از تزریق دُزهای قبلی، باید تزریق دُز چهارم نیز 
مورد توجه باشد.  وی همچنین میزان استفاده از ماسک در استان را ۱۰ درصد و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی را هم ۲۰ درصد ذکر کرد و یادآور شد: طبق اعلام وزارت کشور، 
بیشترین عدم واکسیناسیون امور استخدامی و همچنین اصناف مربوط به قم می باشد. 
وی در بخشی از سخنان خود با اشاره به آمار واکسیناسیون در کشور و فاصله قابل توجه 
آن با قم گفت: ۹۴ درصد گروه سنی بالای ۱۲ سال کشور، حداقل یک دُز واکسن را 
دریافت کردند که ۲۰ درصد بیشتر از قم می باشد. وی نرخ تزریق واکسن در گروه سنی 
۱۲ تا ۱۸ سال کشور را نیز ۹۵ درصد و ۲۲ درصد بیشتر از تزریق واکسن به این گروه سنی 
در استان اعلام کرد و گفت: تزریق واکسن در گروه سنی پنج تا ۱۲ سال نیز ۲۵ درصد 
و بیش از سه برابرِ تزریق واکسن به این گروه سنی در استان است. معاون علوم پزشکی 
قم با تاکید بر اینکه توجه به واکسیناسیون فقط نباید به کرونا محدود شود بیان کرد: در 
حالی که شاخص تزریق واکسن بیماری های گوناگون در کشور ۹۵ درصد است، در قم 

۱۰ درصد کمتر و ۸۵ درصد می باشد. 

مدیر امور اراضی استان قم خبرداد:

بازپس گیری۱۰۰ هکتار از اراضی ملی و دولتی 
مدیر امور اراضی استان قم گفت: بیش از یکصد هکتار از اراضی ملی و دولتی در این 

استان طی سه ماهه نخست سال جاری استرداد و فسخ قرارداد شده است. 
سعید فرشاد مهردر گفت و گویی اظهارداشت :در راستای نظارت بر اجرای طرح های 
واگذارشده سه فقره پرونده برای رسیدگی در کمیسیون نظارت ماده ۳۳ مطرح شد که با 
توجه به گزارش عوامل نظارتی مبنی بر عدم پیشرفت فیزیکی مناسب حدود ۱۰۳ هکتار 
از اراضی واگذارشده مسترد گردید. وی در ادامه با اشاره به نظارت مستمر بازرسان برای 
جلوگیری از تخلف های احتمالی در سطح اراضی استان، از مجریان و سرمایه گذاران 
طرح ها خواست تا مطابق برنامه زمانبندی نسبت به اجرای طرح و تعهدهای خود عمل 
کنند و به قوانین توجه لازم را داشته باشند. وی تاکید کرد: یگان حفاظت از اراضی استان 
قم در تمامی روزهای هفته مناطق مختلف استان را رصد می کند و با هرگونه تغییر کاربری 
غیرمجاز در زمین های کشاورزی و باغ ها برخورد قانونی خواهد کرد. فرشاد مهر تاکید 
کرد: از تمامی بهره برداران، مالکان و شهروندان می خواهیم تا در صورت مشاهده هرگونه 
تغییر کاربری غیرمجاز، مراتب را به سامانه ۱۳۱ اطلاع دهند و همچنین برای دریافت 
مجوز هرگونه تغییر کاربری احتمالی، به اداره های جهاد کشاورزی شهرستان های تابعه 
خود مراجعه کنند. وی افزود: با اجرای طرح های نظارتی دقیق از تصرف اراضی استان 
جلوگیری به عمل خواهد آمد و همچنین با رفع تصرف از اراضی زراعی و باغی که مورد 
سواستفاده قرار گرفته است، زمینه برای بازگشت این سرمایه های طبیعی به چرخه تولید 
محصولات کشاورزی و فعالیت اقتصادی باز می شود.  وی در ادامه با اشاره به اهمیت 
حفظ سطح باغ ها و مزارع برای حفاظت از طبیعت استان، بیان داشت: صیانت و حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغی قم که در شرایط خاص جغرافیایی این استان با زحمت 
بسیار ایجاد شده است، اهمیت  فوق العاده ای دارد و باید این موضوع برای بهره برداران 

بخش کشاورزی استان و عموم مردم قم به خوبی تبیین شود.

با حضور وزیر آموزش و پرورش صورت گرفت؛

غرس دو نهال به نام دختران ایران
 در بوستان نجمه قم 

در مراسمی با حضور وزیر آموزش و پرورش، دو نهال به نام دختران ایران زمین در 
بوستان نجمه غرس شد.

به گزارش ازروابط عمومی شهرداری قم، ، همزمان با سفر یوسف نوری وزیر آموزش 
و پرورش به استان قم و با هماهنگی شورای اسلامی شهر، اداره کل آموزش و پرورش 
استان و سازمان پارک ها، دو اصله نهال به نام دختران ایران در بوستان نجمه غرس شد.
یکی از این نهال ها نخل بارده و دیگری سرو به عنوان نماد استقامت و ایستادگی بود.

در سال های گذشته احداث بوستان های موضوعی و همچنین غرس نهال به نام و 
مناسبت های خاص توسط سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری افزایش یافته است.

به عنوان نمونه در سال گذشته همزمان با برنامه های کنگره شهدای استان قم، غرس 
نهال به نام شهدای استان قم با حضور خانواده های ایشان در یکی از بوستان های شهر 

یکی از این برنامه ها بوده است.
گفتنی است بوستان های موضوعی با عنوان کودک، ترافیک و… نیز طی این سال ها 

احداث شده و در آینده نیز احداث بوستان های موضوعی ادامه خواهد داشت.

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم  خبرداد:

برگزاری دوره های آموزشی مدیریت 
بحران درمناطق هشتگانه 

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از برگزاری دوره های 
آموزشی برنامه عملیاتی مدیریت بحران در سطح مناطق هشتگانه و حوزه معاونت 

خدمات شهری شهرداری خبر داد.
به گزارش عمومی شهرداری قم، مهدی برزویی خواه با اشاره به ابلاغ برنامه های 
ملی مدیریت بحران کشور اظهار داشت: این برنامه ها در پایان سال گذشته ابلاغ و 
باید بازنگری در برنامه عملیاتی شهرداری مطابق با قانون جدید مدیریت بحران صورت 
پذیرد. به گفته وی، طی یک هفته گذشته و با توجه به هماهنگی به عمل آمده با اداره 
آموزش کارکنان شهرداری، دوره های آموزشی برنامه عملیاتی ویژه ستاد مدیریت بحران 

شهرداری مناطق هشتگانه و کارکنان حوزه معاونت خدمات شهری برگزار شده است.
رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم ادامه داد: شرح وظایف 
دستگاه های اجرایی و همچنین شهرداری ها در چارچوب قانون جدید مدیریت بحران 
کشور و برنامه ها و دستورالعمل های ابلاغی ذیل آن دستخوش تغییراتی شده که لازم 
است کلیه حوزه های فعالیت شهرداری ضمن اطلاع از وظایف خود، نسبت به اقدام 
اجرایی نیز برنامه ریزی کنند که در چارچوب این دوره های آموزشی، سعی بر آن شده تا 

نقش ها و مسئولیت های قانونی را در مجموعه شهرداری شفاف و اجرایی کنیم.
 

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی  مطرح کرد:

تسویه ماهیانه درآمد حاصل از مالیات
 بر ارزش افزوده با شهرداری ها 

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در جلسه ای با حضور مسئولان مرتبط، 
موضوع تخصیص اعتبارات شهرداری ها و دهیاری ها از محل مالیات بر ارزش افزوده 
به منظور تحقق درآمد پایدار شهرداری ها پیگیری و تصمیماتی در این خصوص اتخاذ 

شد.
علی نیکزاد ثمرین در تشریح جلسه روز سه شنبه، ۷ تیرماه با حضور روسای سازمان 
امور مالیاتی و خزانه دار کل کشور اظهار داشت: در این جلسه تعدادی از نمایندگان 
به همراه شهرداران شهرهای مختلف و همچنین معاون وزیر کشور و رئیس سازمان 
بر  از محل درآمد مالیات  دهیاری ها و شهرداری ها برای بررسی سهم شهرداری ها 

ارزش افزوده حضور داشتند.

با هدف گسترش فرهنگ اسلامی بین کودکان انجام شد:

نوآوری و ایده های تازه 
در شبکه جهانی هدهد    

به گفته مدیر شبکه جهانی هدهد، این رسانه ی ماهواره ای- اینترنتی، با نو آوری ها 
و ایده های تازه در عرصه رسانه دیجیتال به دنبال جذب مخاطبان بیشتر و گسترش 

فرهنگ اسلامی بین کودکان و نوجوانان در سراسر جهان است.
"کرار انصاری منش" ابتدا با بیان اینکه این شبکه ویژه کودکان و نوجوانان است که در 
بستر ماهواره و اینترنت فعالیت می کند، گفت: شبکه هدهد در سال ١٣٨٩  تحت نظر 
حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی نماینده آیت الله العظمی سیستانی در ایران 
ایجاد شد و اکنون فعالیت خود را به زبان های فارسی، عربی و انگلیسی ادامه می دهد.
وی هدف از راه اندازی این شبکه را ترویج فرهنگ اسلامی و ارتقای زیر ساخت های 
تربیتی، فکری و اعتقادی اقشار نوپای جامعه ذکر کرد و افزود: ماموریت این شبکه 
توانمند سازی و آگاهی بخشی به کودکان برای ایجاد جامعه ای اخلاق مدار و خلاق 
است. انصاری منش با اشاره به اینکه دوران کودکی هر فرد نقش بسزایی در خلق و 
خو و پیشرفت جامعه دارد ابراز کرد: به همین دلیل شبکه جهانی هدهد به صورت 
تخصصی و هدفمند کودکان را مخاطب خود قرار داده است و تولید برنامه های متنوع 
کودک، پخش انیمیشن های روز دنیا و موافق با سیاست های کلی شبکه، تولید 
نماهنگ های آموزشی، فرهنگی و مذهبی و نیز پخش مسابقات زنده و تولیدی را در 
دستور کار خود قرار داده است. وی کمیت و رضایتمندی مخاطبان را بزرگترین سرمایه 
هر رسانه و شبکه ای ذکر کرد و افزود :به همین دلیل و با توجه به گرایش کودکان و 
جامعه به فضای مجازی در سال های اخیر، شبکه هدهد نیز در جهت بهنیه سازی 
و جذب مخاطب بیشتر دست به تغییراتی زده است که هدف آن بالا بردن میزان 
مشارکت مخاطبان در تولید برنامه ها و جلب  رضایت آنان بوده است. انصاری منش 
از جمله اقدامات جدید شبکه هدهد را ساخت اپلیکیشن فارسی و عربی خاص آن 
ذکر کرد و گفت: این برنامه یک مجموعه کامل دیجیتال کودک است و ابتدا به همراه 
آنتن فقط پخش زنده شبکه را به عهده داشت اما در حال حاضر بخش های متنوعی 
 vod دارد که از میان آنها می توان به "هدهد نما" برنامه های تولیدی، آرشیوی و بخش
، هدهد آوا و فایل های صوتی اشاره کرد که در برخی موارد آواها و ویدیوها بیش از ده 
میلیون بار دانلود شده است. وی از بخشهای جدید "هدهد گیم" و "هدهد مارکت" به 
عنوان قسمت های در دست طراحی برنامه موبایلی هدهد نام برد و گفت: بازیهای 
موبایلی هدهد جنبه آموزشی و فرهنگی دارند و تجاری نخواهد بود. همچنین هدهد 
مارکت یک بازار سالم محصولات کودک شامل لوازم التحریر، پوشاک، اسباب بازی 
و..... است و تبلیغات در آن به صورت غیر مستقیم خواهد بود. مدیر شبکه جهانی 
هدهد با تاکید براینکه زیر ساخت های دیجیتال در ایران نسبت به کشورهای منطقه 
بسیار پیشرفته تر است گفت: برنامه موبایلی هدهد قرار است سه زبانه شود و در حال 
حاضر نیز بخشی از محصولات ما به زبان هندی ترجمه شده و در شبکه های اسلامی 
هند پخش می شود و با افغانستان نیز توافقاتی صورت گرفته است تا در تولید محتوا 
همکاری داشته باشیم.وی با اشاره به استقبال خوب مخاطبان از شبکه گفت: بعضاً 
برای برخی مسابقات شبکه بیش از نیم میلیون نفر در نوبت هستند و برخی برنامه ها 
بیش از ۶ میلیون بازدید داشته است. انصاری منش با بیان اینکه ممنوعیت ماهواره 
نباید باعث شود که ما از تولید محتوا در این رسانه غافل شویم گفت: متاسفانه سطح 
سواد رسانه ای در بین خانواده ها پایین است و ما باید آموزش دهیم که خانواده ها از 
چه محتوایی استفاده کنند که در آینده برای فرزندان آنها مفید باشد و به مشکل بر 
نخورند. در حال حاضر ما ۴ تا ۵ میلیون بیننده داریم که ٩٠ درصد آنان در ایران هستند 
و ٧٠٠ هزار نفر از اپلیکیشن هدهد استفاده می کنند و همه علاقه مندان می توانند این 
برنامه را از سایت شبکه یا کافه بازار دانلود کنند. وی همچنین اظهار کرد: با صدای و 
سیمای جمهوری اسلامی تعامل خوبی داریم و در موارد مختلف برنامه های تولیدی 
ما در شبکه پویا و دیگر شبکه های سیما پخش می شود و ما نیز از مجری های توانمند 

صدا و سیما استفاده می کنیم.

سخنگوی ستاد امر به معروف: 

اصلاح وضعیت حجاب نباید تقابلی باشد
سخنگوی ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور گفت: برای اصلاح وضعیت 
حجاب در جامعه، طرح جامعی را ارائه کرده ایم و با ایجاد تقابل به شکل کنونی 
مخالفیم.  به گزارش ندای قم به نقل از ایرنا ،حجت الاسلام سید علی خان محمدی 
چهارشنبه شب در جمع خبرنگاران  اظهارداشت : امر به معروف و نهی از منکر بر 
اساس قانون اساسی وظیفه همگانی است و بر همین اساس، ما به دنبال توسعه 
مشارکت های مردمی در تمامی عرصه های مرتبط بوده و زمینه های لازم را برای آن 
فراهم آورده ایم. وی با بیان اینکه مردم می توانند در تمامی زمینه ها مطالبه گر باشند 
و در برابر همه تخلفات و منکرات در فضای اجتماعی و اداری، تذکر دهند، خاطرنشان 
کرد: ما برای رسیدن به تمدن اسلامی باید جامعه اسلامی داشته باشیم که ابزار 
رسیدن به آن محلات اسلامی مسجدمحور است. سخنگوی ستاد امر به معروف با بیان 
اینکه مردم باید به این باور برسند که با امر به معروف و نهی از منکر، بسیاری از مشکلات 
و چالش های کشور برطرف می شود، اظهار داشت: برخی منکرات و معروفات اگر در 
محله ریشه کن یا فرهنگسازی شود، آثار و برکات آن در جامعه نمایان می شود.  وی 
بهره مندی حداکثری از ظرفیت های مردمی را نیازمند برنامه ریزی جامع و منسجم 
دانست و گفت: اقشار مختلف مردم به ویژه تشکل های مردم نهاد و اصناف باید برای 
توسعه این دو فریضه الهی به میدان آمده و نسبت به آثار و پیامدهای بی توجهی به 
آن آگاهی داشته باشند. خان محمدی قانونگذاری درست در مجلس شورای اسلامی 
برای حمایت از امر به معروف را بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: برخی از مسائل همچون 
سگ گردانی دارای خلاءهای قانونی است، در حالی که در غرب قوانین سخت و 

پیچیده ای برای نگهداری حیوانات وجود دارد.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم مطرح کرد:

طرح مسیر فیروزه ای در راستای اجرای 
امربه معروف و نهی از منکر

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  نیز دراین نشست با 
اشاره به اجرای طرح مسیر فیروزه ای در راستای اجرای امربه معروف و نهی از منکر 
گفت: دو سال کرونا در اجرای سیاست های امربه معروف، ما را محدود کرده بودند که از 

این به بعد مردم شاهد فعالیت های جدی تری از سوی شهرداری خواهند بود.
حجت الاسلام سید احمد طباطبایی گفت: شهدا از ما ادامه مسیر خود را انتظار 
دارند که پیمودن این مسیر قطعاً با اجرای امربه معروف و نهی از منکر محقق خواهد 
شد. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ابراز کرد: نسبت به 
مطالبات مردمی درباره مسائل حجاب و سگ گردانی در بوستان ها فعالیت های خوبی 
در حال انجام است. وی با اشاره به اینکه مسیر فیروزه ای و محدوده حرم در طرح های 
فرهنگی است که در راستای امربه معروف و نهی از منکر به اجرا خواهد رسید، عنوان 
کرد: در حوزه محله مسجد محور و در قالب امربه معروف امسال فعالیت های مختلفی 
پیش بینی شده است. طباطبایی نژاد خواست و مطالبه عمومی مردم قم را برخورد با 
سگ گردانی دانست و عنوان کرد: دو سال کرونا در اجرای سیاست های امربه معروف، 
ما را محدود کرده بودند که از این به بعد مردم شاهد فعالیت های جدی تری از سوی 

شهرداری خواهند بود.

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور بر ضرورت افزایش کیفیت آب 
شبکه در شهر قم تأکید کرد و خاطرنشان کرد: برای کوتاه مدت باید تدبیری در این 

زمینه صورت گیرد که بخشی از مشکل مردم حل شود.
اتابک جعفری  روز پنجشنبه در دیدار با استاندار قم با اشاره به پیچیدگی های 
تخصیص منابع آب به نقاط مختلف کشور اظهار کرد: در زمینه تخصیص به 
قم همچون سایر استان ها شرایط مختلف در نظر گرفته شده و در حال حاضر 

تخصیص آب به قم از سد کوچری حدود ١4٠ میلیون مترمکعب است.
وی با تأکید بر ضرورت ترغیب بخش صنعت به استفاده پساب تصریح کرد: 
یکی از مشکلات استان قم این است که به صنایع آب ارزان با کیفیت شرب در 
اختیار بخش صنعت قرار می گیرد و این موجب می شود که استفاده از پساب 
و سرمایه گذاری در این بخش برای صنایع به صرفه نباشد که باید در این زمینه 

استان قم تدبیر جدی صورت گیرد.
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور ادامه داد: از 4 هزار لیتر بر ثانیه 
تخصیص آب برای استان قم ٧٠٠ لیتر در ثانیه به صنعت اختصاص داده می شود 

که کار درستی نیست.
وی با تأکید بر اینکه به زودی دستورالعملی ابلاغ خواهیم کرد که استفاده صنعت 
از آب شرب ممنوع خواهد بود، تصریح کرد: طبق این دستورالعمل با یک زمان 
بندی مشخص و منطقی صنایع موظف باید موظف شوند زیرساخت های لازم 

برای تصفیه و انتقال پساب را فراهم کرده و از آن استفاده کنند.
استفاده صنایع از شبکه آب شرب ممنوع می شود 

وی با بیان اینکه تمام پساب تولیدی در کشور نیز در بورس انرژی قیمت گذاری 
خواهد شد، ابراز داشت: این مهم بستری ایجاد می کند تا بخش صنعت برای 
استفاده از این ظرفیت استقبال کرده و بخش زیادی از مشکل آب شرب کشور 
حل شود و اگر بخشی از صنایع هم از این طرح استقبال نکنند کارگزاری برای 
تأمین زیرساخت ها تعیین شده تا سرمایه گذاری در این بخش صورت گرفته و 

پساب بر ای صنایع تأمین شود.
جعفری با اشاره به وضعیت مصرف آب در کشور تصریح کرد: هشت و نیم 
میلیارد مترمکعب تخصیص آب در کشور داریم که 4٠ درصد آن، آب بدون درآمد 
بوده و 2٠ درصد پرت شبکه است که در صورتی که اصلاح شبکه و بهسازی آن 

صورت گرفته و بخش زیادی از کمبود آب در کشور برطرف می شود.
وی در ادامه بر ضرورت افزایش کیفیت آب شبکه در شهر قم تأکید کرد و 
خاطرنشان کرد: برای کوتاه مدت باید تدبیری در این زمینه صورت گیرد که 

بخشی از مشکل مردم حل شود.

خود  سخنان  پایان  در  کشور  فاضلاب  و  آب  مهندسی  شرکت  مدیرعامل 
خاطرنشان کرد: دولت تمام تلاش خود را به کار گرفته است که مشکل تأمین آب 

و مسئله افزایش کیفیت آب در شهرهای که دچار مشکل هستند رفع شود.
آب ادارات بی توجه به صرفه جویی قطع شود

محمدتقی شاهچراغی در دیدار با مهندس اتابک جعفری مدیرعامل شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور با اشاره به وضعیت تأمین و توزیع آب در استان قم 
گفت: یکی از مشکلات آب شرب در استان بحث استفاده از صنایع از آن است که 

با تخصیص پساب امکان رفع این مشکل وجود دارد.
وی در عین حال تصریح کرد: البته با توجه به اینکه صنایع فعال در استان قم 
همچون برخی از استان های دیگر جزو صنایع بزرگ و خاص نیستند امکان تأمین 
اعتبارات سنگین برای ایجاد زیرساخت شبکه پساب را ندارند که امیدواریم با 

راهکارهای مختلف در این زمینه شرایط بهتری فراهم شود. 
استاندار قم با اشاره به وضعیت کمی و کیفی آب شرب قم اظهار داشت: در 
صورت امکان و به شکلی که حقی از مردم دیگر شهرهای دیگر ضایع نشود 
کیفیت و کمیت آب قم افزایش یابد تا بتوانیم شرایط بهتری در این زمینه در استان 

داشته باشیم.
وی همچنین وضعیت توسعه شبکه فاضلاب را در قم مورد تأکید قرار داد و یادآور 
شد: مسئله فاضلاب خصوصاً در مناطق حاشیه ای شهر قم مشکل ساز است و 

باید روند توسعه شبکه فاضلاب تسریع شود.
شاهچراغی بر ضرورت تعیین تکلیف حقابه بخش کشاورزی استان و توزیع 
عادلانه آن تأکید و تصریح کرد: در زمینه تأمین حقابه زیست محیطی نیز با مشکل 

مواجه هستیم که باید در این زمینه نیز راهکارهایی اندیشیده شود.
وی با اشاره لزوم صرفه جویی در مصرف آب نیز خاطرنشان کرد: من در جلسه 
اخیر شورای اداری استان، به مسئولان شرکت آب و فاضلاب استان تأکید کردم 
نسبت به قطع آب اداراتی که شرایط صرفه جویی را رعایت نمی کنند اقدام شود تا 
این کار الگویی برای مردم باشد و مردم ببینند ما صرفه جویی را از خودمان شروع 

کردیم.
لزوم افزایش سهم قم از سدکوچری

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در این دیدار با اشاره به روند 
کیفیت آب قم از سال ٩٠ تاکنون اظهار داشت: در این سال ها شرایطی در کیفیت 
آب قم ایجاد شده که ذائقه مردم را بر روی سطح خاصی از کیفیت آب تنظیم کرده 
است. وی با اشاره به کاهش 45 درصدی تخصیص سهم قم از سد کوچری نسبت 
به اسفندماه گفت: این در حالی است که تا اسفندماه تخصیص ٨2 درصدی از 
سد کوچری داشتیم و لازم است به شرایطی برسیم که حداقل 65 درصد آب قم از 

سد کوچری تخصیص یابد تا شاهد افزایش کیفیت آب در شهر باشیم.
مهندس حسن بختیاری تصریح کرد: با کاهش تخصیص از کوچری بالاجبار 
برای تأمین آب شرب شهر، چاه های زیرزمینی را وارد مدار کردیم که باعث افزایش 
شوری آب شده است.  وی در ادامه به وضعیت شبکه فاضلاب شهر قم اشاره کرد 
و افزود: پوشش شبکه فاضلاب در شهر قم حدود 42 درصد است در صورتی که 

میانگین کشوری 56 درصد است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه تقاضا برای انشعاب 
فاضلاب از سوی مردم وجود دارد، اظهار داشت: توان توسعه فاضلاب در حال 
حاضر بیش از این نیست البته پیگیر مشارکت بخش خصوصی برای توسعه شبکه 
هستیم و چند سرمایه گذار نیز در زمینه احداث تصفیه خانه و خط انتقال پردیسان 

اعلام آمادگی کردند.
وی در پایان بر ضرورت افزایش مخازن آب در شهر قم در راستای توزیع عادلانه 

آب در شهر تأکید کرد.

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشورتاکید کرد: 

ضرورت افزایش کیفیت آب شهر قم 

امیرآبادی در بازدید بازدید مدیرعامل آبفای کشور از تصفیه خانه فاضلاب قم ؛ 

روند تخصیص پساب به بخش صنعت و فضای سبز تسهیل شود 
مهندس اتابک جعفری مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور به همراه 
دکتر امیرآبادی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از تصفیه خانه شماره سه 

شهر قم بازدید کردند. 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در بازدید از تصفیه خانه فاضلاب 
شماره سه قم با اشاره به تولید بیش از ٣٠ میلیون مترمکعب سالانه پساب در این 
تصفیه خانه، ضرورت استفاده از این ظرفیت را برای تأمین آب بخش صنعت مورد 

تأکید قرار دارد.
دکتر امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این بازدید با 
اشاره به ظرفیت های این تصفیه خانه و نیاز ضروری بخش صنعت و فضای سبز به 
آب گفت: روند تخصیص پساب به بخش صنعت و فضای سبز باید تسهیل شود تا 
مسائل و دغدغه هایی که در حوزه تأمین آب و توسعه فضای سبز در استان قم وجود 

دارد حل شود.
حسن بختیاری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در این بازدید با اشاره 
به امکانات و ظرفیت های ایجاد شده در تصفیه خانه فاضلاب شماره سه قم گفت: 

این تصفیه خانه ظرفیت تصفیه ١٠٠ هزار مترمکعب فاضلاب را در شبانه روز دارد و 
پاسخگوی تصفیه فاضلاب تولیدی 5٠٠ هزار نفر است.

بازدید مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور از تصفیه خانه های آب قم 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در سفر به قم به تصفیه جدید آب 
قم رفت و از نزدیک در جریان چگونگی روند تصفیه و تأمین آب موردنیاز شهر قم قرار 

گرفت. 
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مهندس اتابک جعفری در 
این بازدید به همراه مدیران شرکت آب و فاضلاب و آب منطقه ای استان در بخش های 
مختلف تصفیه خانه جدید آب قم از جمله ساختمان فیلتراسیون، آزمایشگاه، اتاق 
کنترل و سایر بخش های تصفیه خانه حضور پیدا کرد و از تلاش های صورت گرفته 
در راستای تأمین آب شهروندان قمی قدردانی کرد. جعفری در حاشیه این بازدید بر 
ضرورت توجه به وضعیت کیفی آب تأکید کرد و خواستار توجه لازم به این موضوع به 
عنوان یک اصل در شرکت های آب و فاضلاب شد. وی در ادامه از تصفیه خانه قدیمی 

آب قم بازدید کرد و در جریان فعالیت این تصفیه خانه قرار گرفت.

با  حوزه  گفت:  کشور  علمیه  حوزه های  رئیس 
شبکه های تبلیغی و ظرفیت هایی که در این بخش 
مدیریت  به  را  مردم  که  می داند  خود  وظیفه  دارد 

مصرف و همراهی با دولت توصیه کند. 
فاضلاب  و  آب  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
استان قم، آیت الله علیرضا اعرافی عصرروزپنجشنبه  
در دیدار با مهندس اتابک جعفری مدیرعامل شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور، با تقدیر از خدمات 
دولت و وزارت نیرو برای تأمین آب و برق در کشور 
اظهار کرد: شرایط فعلی در حوزه مدیریت صنعت 
آب و برق نشان دهنده مدیریت هوشمندانه اعمال 
شده در این زمینه است و خوشبختانه دولت تلاش 

کرده که مشکلی بر مشکلات مردم افزوده نشود.
وی با اشاره به شرایط مصرف آب در کشور تصریح 
کرد: حوزه با شبکه های تبلیغی و ظرفیت هایی که 
در این بخش دارد وظیفه خود می داند که مردم را 

به مدیریت مصرف و همراهی با دولت توصیه کند.
اینکه  بر  تأکید  با  رئیس حوزه های علمیه کشور 
حوزه هرکاری لازم باشد در زمینه آگاهی بخشی به 
مردم انجام می دهد گفت: تمام ظرفیت های مجازی 
و حقیقی تبلیغی حوزه برای آگاهی بخشی به مردم 

در حوزه مصرف آب و برق در خدمت هستند.

شبکه  وضعیت  به  خود  سخنان  ادامه  در  وی 
این شبکه اشاره  و میزان پوشش  فاضلاب استان 
کرد و افزود: با توجه به اینکه در قم سطح پوشش 
شبکه فاضلاب نسبت به دیگر استان ها پایین است 
باید در روند تکمیل شبکه فاضلاب تسریع شود و در 
این زمینه می توان از ظرفیت بخش خصوصی نیز 

استفاده کرد.
اعرافی با اشاره به طرح انتقال آب از دریا به مرکز 
برای  این طرح که در گذشته  کشور تصریح کرد: 
دریای خزر پیگیری می شده باید هم از شمال و هم 
از جنوب مدنظر قرار گرفته و با تدبیر و نکته سنجی 
دقیق و بررسی تمام جوانب امر در دستور کار قرار 
اینکه در حوزه مدیریت مصرف  با بیان  گیرد. وی 
آب باید هم بر فرهنگ سازی و هم بر اقدام قاطع و 
به موقع تکیه کرد گفت: در خصوص اصلاح شبکه 
آب و همچنین تقویت و به روزرسانی تجهیزات صنعت 
آب نیز باید تدبیر شود تا پرتی شبکه به حداقل ممکن 

برسد.
صرفه جویی 10 درصدی

 راه گذر از بحران آب است
شرکت  مدیرعامل  جعفری  اتابک  مهندس 
دیدار  این  در  نیز  کشور  فاضلاب  و  آب  مهندسی 

اظهار  کشور،  در  آب  مصرف  وضعیت  به  اشاره  با 
کرد: ٧5 مردم در حوزه مصرف آب جزو مشترکین 
صرفه جو هستند و در حد الگو مصرف می کنند اما 
2٠ درصد بیش از الگو و پنج درصد جزو مشترکین 
مشکل ساز  گروه  همین  که  هستند  پرمصرف 

می شوند.
 ١٠ تنها  مردم  تمام  اگر  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
باشند  داشته  آب  مصرف  در  صرفه جویی  درصد 
تمام بحران ها در حوزه تأمین آب پشت سر گذاشته 
که  تدبیری  با  امسال  کرد:  خاطرنشان  می شود 
صورت گرفت تلاش شد تا قطعی آب نداشته باشیم 
اما همچنان نیازمند همراهی و همکاری مردم در 

زمینه مدیریت مصرف هستیم.
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با 
اذعان به اینکه پرتی شبکه آب و مصارف غیرخانگی 
در کشور بسیار بالا است تصریح کرد: اگر این مسئله 
اصلاح و مدیریت شود مشکل تأمین منابع آبی در 
کشور حل می شود؛ البته در زمینه فرهنگ سازی 
صرفه جویی، اقدامات قاطعانه را از خود دولت آغاز 

کرده ایم.
وضعیت  به  اشاره  با  خود  سخنان  ادامه  در  وی 
استفاده صنایع از پساب گفت: اینکه بخش صنعت 
سراغ استفاده از پساب نمی آید به خاطر این است که 
آب ارزان در اختیارش قرار می گیرد؛ دستورالعملی 
آماده شده و به زودی ابلاغ می شود که حق استفاده 
از آب توسط بخش صنعت را گرفته و آن ها را الزام به 

انتقال و استفاده از پساب می کند.
نیز  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
معافیت مطلق مساجد،  به  اشاره  با  این دیدار  در 
آب بها  پرداخت  از  علمیه  حوزه های  و  حسینیه ها 
اظهار کرد: با توجه به اینکه در کشور خصوصاً در 
شهر قم تعداد این مراکز بالا است، عدم تعیین حدود 
مصرف، مغایر با مدیریت مصرف است و باید سقفی 
بر  مدیریتی  بتوان  تا  شود  تعیین  قانون  این  برای 

مصرف این بخش داشت.

مدیرحوزه های علمیه سراسر کشور: 
ظرفیت های تبلیغی حوزه در خدمت آگاهی بخشی به مردم هستند 
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یک کارشناس اقتصادی:

یارانه نقدی یا کالابرگ؟ دولت موافق
 کدام طرح است؟ 

یک کارشناس اقتصادی در خصوص ادامه پرداخت یارانه به مردم یا اعطای 
کالابرگ، گفته است: اعطای کالابرگ ممکن است به لحاظ اقتصادی انحراف 
ایجاد کند. به این معنا که خانواده ها کالا را دریافت می کنند و آن را به قیمت 
دیگری در بازار آزاد به فروش می رسانند. بنابراین، اعطای کالابرگ استفاده از این 

اقلام را در خانواده ها تضمین نمی کند. 
یک کارشناس اقتصادی با بیان اینکه کالابرگ موجب انحراف اقتصادی می 
شود، گفت: بحث امکان خدمت رسانی و وجود زیرساخت برای اعطای کالا به 
همگان در همه نقاط کشور است به عنوان ابهام بزرگی محسوب می شود که در 

مورد کالابرگ وجود دارد.
با "علیرضا قادری"، کارشناس مرکز پژوهش های مجلس گفتگویی ترتیب دادیم 

که  در ادامه آن را می خوانید.
قادری در خصوص لزوم مضرات اعطای کالابرگ خاطرنشان کرد:  اینکه گفته 
می شود ما بسترهای لازم را برای اعطای کالابرگ الکترونیک در کشور نداریم کاملًا 
درست است. از طرف دیگر، اگر وضعیت اقتصادی مردم خوب نباشد، فروش 
کالابرگ و یا حتی کالایی که در اختیار خانوارها قرار داده شده است، دور از ذهن 

نیست.
وی ادامه داد: در مورد کالابرگ دو مسئله ی جدی وجود دارد که باید اول آنها از 
حالت ابهام در بیایند تا بعداً بتوانیم در مورد درستی یا نادرستی اش صحبت کنیم. 
اول اینکه، آیا دولت اصلًا امکان اجرای این طرح را به لحاظ زیرساخت های فنی، 

فروشگاه ها و پایانه های فروشگاهی در کل کشور دارد یا خیر. 
این کارشناس مرکز پژوهش های مجلس خاطرنشان کرد: باید دید دولت می 
تواند این طرح را در کل کشور و نه فقط در شهرها و شهرهای بزرگ اجرا کند. منظور 
این است که آیا امکان اجرای این طرح در نقاط دورافتاده و روستایی وجود دارد 

یا نه.
قادری افزود: برای اعطای یارانه ی نقدی به مردم ما مشکل خاصی نداریم. زیرا 
همه ی مردم به کارت های بانکی دسترسی دارند و به راحتی می توانند وجوه 

موردنظر را دریافت کنند اما برای اعطای کالابرگ زیرساخت هایی لازم است. 
وی اظهار داشت: ابهام بزرگی که در مورد کالابرگ وجود دارد، همین بحث امکان 
خدمت رسانی به همگان در تمامی نقاط کشور است؛ به طوری که ما مطمئن 

باشیم حقی از کسی ضایع نمی شود.
به گفته این کارشناس مرکز پژوهش های مجلس، موضوع دوم در مورد کالابرگ 
مربوط به حق انتخاب خانوارهاست. می دانیم که طی سال های اخیر قیمت اقلام 
مختلف افزایش یافته و گرانی فقط شامل اقلام خوراکی نبوده است. از جمله می 

توان به افزایش قیمت اجاره خانه ها و نرخ مسکن، پوشاک و... اشاره کرد. 
اولویت  آزادی قائل شویم که در مورد  وی ادامه داد: وقتی ما برای خانوارها 
نیازهای خانوار تصمیم گیری کند، این موضوع مطلوبیت بیشتری را به خانواده 
ها می دهد، تا اینکه بخواهیم خودمان از بالا و به صورت دستوری برای خانواده ها 

مشخص کنیم که کدام نیازشان اولویت است و باید برطرف شود.
قادری در ادامه گفت: اعطای کالابرگ ممکن است به لحاظ اقتصادی انحراف 
ایجاد کند. به این معنا که خانواده ها کالا را دریافت می کنند و آن را به قیمت 
دیگری در بازار آزاد به فروش می رسانند. بنابراین، اعطای کالابرگ استفاده از این 

اقلام را در خانواده ها تضمین نمی کند.
این  نارسایی های  از  ارز ترجیحی تصریح کرد: یکی  وی در مورد مشکلات 
سیاست، عدم اصابت یارانه ها به هدف در این طرح بود. وقتی ما یارانه را به اول 
زنجیره می دهیم، نمی توانیم مطمئن باشیم که این یارانه در نهایت به مصرف 
کننده ی نهایی می رسد. خیلی از کالاها با ارز ترجیحی وارد و سپس قاچاق می 
شد. از طرف دیگر، دهک های بالای جامعه از یارانه ای که به ابتدای زنجیره داده 
می شود، بیشتر از اقشار ضعیف بهره مند می شوند، زیرا آنها مصرف بیشتری 

دارند.
این کارشناس مرکز پژوهش های مجلس خاطرنشان کرد: وقتی ما نرخ ارز را به 
صورت مصنوعی پایین نگه می داریم، در بیشتر زمینه ها انگیزه ای برای تولید 
باقی نمی ماند و واردات جذابیت بیشتری پیدا می کند. بنابراین، ارز ترجیحی 

موجب کاهش بهره وری در کشور و تشویق واردات می شود. 
وی در پایان گفت: موضوع دیگر این است که ارز ترجیحی موجب اخلال در 
نظام پولی کشور می شود. زیرا بانک مرکزی باید به تضمین نرخ دلار بسیار پایین 
تر از بازار آزاد بپردازد و به همین دلیل ابزارهایش برای اعمال سیاست های ناظر به 

کنترل تورم در کشور کاهش می یابد.

مدیرعامل اتحادیه دام سبک خبر داد:

وجود ۶ میلیون راس دام
سبک مازاد در کشور

مدیرعامل اتحادیه دام سبک با اشاره به وجود حدود شش میلیون راس دام 
سبک مازاد در کشور، گفت: متاسفانه صادرات دام از کشورهمچنان متوقف است. 
متوقف  همچنان  زنده  دام  صادرات  اینکه  به  اشاره  با  دادرس  صدر  افشین 
است، گفت: براساس شنیده ها در ۲۴ خردادماه ۱۴۰۱ شورای قیمت گذاری 
محصولات استراتژیک با صادرات دام زنده موافقت کرده اما این مساله هیچگاه به 

مرحله ابلاغ و اجرا نرسید.
وی با بیان اینکه براساس قانون تدوین شیوه نامه صادرات باید با حضور فعالان 
بخش خصوصی مرتبط انجام شود، افزود: متأسفانه در این حوزه نیز دعوتی از 

نمایندگان تشکل ها به عمل نیامده است.
دادرس درباره میزان دام سبک مازاد در کشور توضیح داد که ۱۰ استان نوار 
غربی کشور به همراه استان های سمنان و خراسان رضوی آمار دام مازاد خود را 
اعلام کرده اند و براین اساس حدود شش میلیون رأس دام سبک مازاد در کشور 

وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه در فصل عرضه دام قرار داریم و با عدم جذب در بازار مواجه 
هستیم، گفت: خشکسالی شدید در استان ها و افت شدید تولید علوفه در مراتع 

از جمله دیگر دلایل مشکلات به وجود آمده برای صنعت دام سبک کشور است.
دادرس قیمت تمام شده هر کیلوگرم دام سبک زنده را بین ۱۳۹ تا ۱۴۴ هزار 
اتحادیه سراسری  اتحادیه دام سبک، عشایری،  و اضافه کرد: ۴  تومان اعلام 

دامداران و صنعت دامپروری بر سر قیمت ۱۳۹ هزار تومان به اجماع رسیده اند.
وی میانگین قیمت فروش هر کیلوگرم بره نر زنده را بین ۶۵ تا ۷۰ هزار تومان 
اعلام کرد و گفت: قیمت فروش دام زنده حدود ۷۰ هزار تومان زیر نرخ تمام شده و 

این یکی از مهم ترین دلایل کشتار دام ها و بویژه دام های مولد است.

وزیر راه و شهرسازی ابلاغ کرد؛

عدم افزایش نرخ سود ۱۸ درصدی 
مسکن مهر برای پروژه های ناتمام

و  راه  کل  مدیران  و  مرتبط  معاونان  به  دستور  ابلاغ  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
شهرسازی تصریح کرد: از تیرماه صرفاً پروژه های تکمیل شده جهت افزایش نرخ 

سود ۱۸ درصد به بانک معرفی شوند. 
و  راه  کل  مدیران  و  مرتبط  معاونان  به  دستور  ابلاغ  ضمن  قاسمی«  »رستم 
شهرسازی بر برقراری ارتباط و تعامل مدیریت شعب استانی بانک با مدیران کل 

نهادهای متولی مسکن مهر تاکید کرد.
وی با بیان آنکه از تیرماه صرفاً پروژه های تکمیل شده جهت افزایش نرخ سود 
۱۸ درصد به بانک معرفی شوند،  عنوان کرد: این پروژه ها باید دارای انشعابات و 
کنتورهای آب، برق، گاز، شبکه فاضلاب و همچنین محوطه سازی و آماده سازی 
کامل راه آسفالته و پیاده رو قابل دسترس به واحدها باشند. وزیر راه و شهرسازی 
خاطرنشان کرد:  در این راستا بانک ها با تائیدیه نهادهای متولی مسکن مهر از 
جمله ادارات کل راه و شهرسازی، شرکت عمران شهرهای جدید و بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی نسبت به ارسال پیامک و اطلاع رسانی اقدام خواهند کرد.

دور زدن تحریم ها، هزینه نقل وانتقالات پول و حمل و نقل را بالا می برد از این رو 
بهای تمام شده واردات بالا می رود و در نهایت مصرف کننده داخلی باید این هزینه ها 

را پرداخت کند. 
عباس آرگون با بیان اینکه در اقتصاد کلان، پیش بینی پذیری، ثبات و رقابت پذیری 
در فضای کسب وکار اهمیت ویژه ای دارد، گفت: ۶۰ درصد اقتصاد در ایران معطوف 

به خدمات است و کمتر از ۴۰ درصد آن به تولید اختصاص دارد.
با  را  تولید  روند  تورم  و  ارز  نرخ  نوسان های  چون  مولفه هایی  کرد:  تصریح  وی 
چالش های جدی مواجه کرده و از سوی دیگر نحوه ارتباط ما با سایر کشورها به 

گونه ایی است که فعالیت در غالب نظام عادی بانکی به صورت اعتبارنامه های ال 
سی فراهم نیست و فعالان اقتصادی باید به  صورت حواله ای و از طریق صرافی ها 

مراودات بانکی خود را دنبال کنند.
آرگون با اشاره به دشواری در تامین منابع مالی واحدهای تولیدی، خاطر نشان 
کرد: تورم موجود در کشور نیاز به نقدینگی واحدهای تولیدی را دوچندان کرده 
است؛ به عنوان مثال اگر یک واحد تولیدی با یک رقم مشخص سطحی از عملیات را 
انجام می داد در ۶ ماه آینده نمی تواند با همون سطح منایع مالی تولید را پیش ببرد 

چرا که حداقل در این مدت شاخص های تورم ۳۰ درصد بالا رفته است.

نائب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق تهران تورم در ۳ ماه نخست سال 
جاری را حدود ۲۰ درصد دانست و افزود: بنگاه اقتصادی از فروردین تا اردیبهشت 
سال جاری حدود ۲۰ درصد باید منابع مالی خود را ارتقا می دادند. اینجا این پرسش 
مطرح است که این بنگاه اقتصادی و تولیدی چگونه می توانند تامین منابع کند؟ 
پس به نظر می رسد تورم تاثیرات خود را درهمه حوزه های تولید، تجارت و خدمات 

گذاشته است.
این فعال اقتصادی با اشاره به کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان، گفت: تورم 
موجود در کشور در میزان تقاضا نیز تاثیر گذاشته است. درآمد بخش قابل توجهی 
از مردم در طول یک سال ثابت ماند این در حالیست که در ۳ ماه نخست سال ۲۰ 
درصد تورم را تجربه کردیم و اگر این شیب ملایم ادامه داشته باشد تا پایان سال تورم 

۴۰ تا ۵۰ درصدی را تجربه خواهیم کرد.
آرگون ادامه داد: شرایط صادرات در روال عادی برای فعالان اقتصادی در ایران 
فراهم نیست؛ به عبارت دیگر امکان مراودات مالی و تجاری با هر کشوری برای ما 
فراهم نیست و دور زدن تحریم ها، هزینه نقل وانتقالات پول و حمل و نقل را بالا می برد 
از این رو بهای تمام شده واردات بالا می رود و در نهایت مصرف کننده داخلی باید این 

هزینه ها را پرداخت کند.
عضو هیات نمایندگان اتاق تهران با بیان اینکه قیمت گذاری دستوری تولیدکنندگان 
را با چالش های جدی مواجه کرده است، افزود: به نظر می رسد باید مجموعه ای از 
سیاست  ها و اقدامات در حوزه کلان و خرد اقتصاد صورت بگیرد تا بتوان امیدوار به 
گذر از این شرایط باشیم؛ مهم ترین اقدامات عبارتند از تعامل میان دولت و بخش 
خصوصی، پرهیز از نگاه بالا به پایین، تدوین برنامه محوری تسهیل روابط با دنیا، 
تقویت دیپلماسی اقتصادی، حمایت از بخش ها مولد، به حاشیه بردن و غیرجذاب 
کردن بخش های غیرمولد، ثبات و اصلاح در قوانین و مقررات، پرهیز از تصویب 

قوانین خلق الساعه.
وی تصریح کرد: آزمون و خطا راه به جایی  نمی برد و باید چشم اندازهای تولید 
را ترسیم و در راستای آن عمل کنیم در حال حاضر اصلاحات جزیی دیگر جواب 
نمی دهد و باید استراتژی مشخص تدوین و بنا به آن جلو برویم به عبارت دیگر باید 

ریشه ای مسائل را حل و فصل کنیم.
آرگون در پایان با طرح این پرسش که تولیدکنندگان داخلی چه میزان از دانش و 
فن آوری روز بهره می گیرند؟ افزود: مدیران چه میزان از دانش روز بهره مند هستند؟ 
آیا ما بهره وری لازم را در صنایع مختلف از فولاد سازی تا خودرو سازی داریم؟ ما برای 
تولید یک تن فولاد چه میزان انرژی مصرف می کنیم و در کشورهای پیشرفته چه 
میزان انرژی مصرف می شود؟ اینها مسائلی است که باید به آن توجه کرد و برای حل 
آنها راهکار ارائه داد متاسفانه عدم مدیریت صحیح در کشور باعث شده است روند 

خروج نیروهای انسانی خبره از کشور تسریع شود.

نائب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق تهران: 

تورم نیاز به نقدینگی تولیدکنندگان را افزایش داد

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو: 

واردات خودروی ۱۵0 میلیون تومانی شبیه آرزو است
امکان واردات خودرو ۱۵۰ میلیونی برای دولت وجود ندارد. واردات خودرو 
با کمترین قیمت ۴ مرتبه باید اسقاط شود هزینه هر اسقاط ۲۵ میلیون تومان 
است پس ۱۰۰ میلیون برای اسقاط لازم است پس به نظر می رسد واردات 

خودرو ۱۵۰ میلیونی به آرزو بیشتر شبیه است تا واقعیت. 
مهدی دادفر با بیان اینکه مطابق با استانداردهای ۸۵گانه خودرو، واردات 
از دلایل گرانی خودروهای  خودروهای کیفی  مجاز هستند، گفت: یکی 
وارداتی این است که باید این استانداردها را پاس کند از این رو قیمت آن در 

ایران بالا تمام می شود.
وی ۴۰ درصد استانداردهای خودرو در ایران را ترجمه شده استانداردهای 
کشورهای اروپایی دانست و خاطر نشان کرد: ۳۰ درصد از استانداردهای 
داخلی دیدگاه کارشناسان سازمان ملی استاندارد و بقیه آن منطبق با سایر 

استانداردهای کشورهای جهان است.
این فعال حوزه واردات خودرو با بیان اینکه استانداردها در ایران روند واردات 
خودرو از هند را دشوار می کند، افزود: مدل استانداردها در هند ۱۰ تا ۱۶۰ 
گانه هستیم دیگر  استانداردهای ۸۵  با  ما خواهان خودرو  اگر  گانه است 
نمی توان با ۵ هزار دلار خودرو وارد کرد و قیمت آن بالای ۱۰ هزار دلار می شود.   
دادفر با اشاره به علاقه مندی مسئولان در وزارت صمت برای واردات خودرو 
ارزان قیمت، گفت: استانداردها در ایران بیش از حد زیاد است اما همه این 

موارد در تولید رعایت نمی شود و بسیاری از این استانداردها در تولید داخلی 
حذف می شد. اگر دولت خواهان واردات خودرو ارزان است باید مانند تولید 
داخلی از برخی گزینه های استاندارد بگذرند. در این صورت به راحتی می توان 
خودرو ۵ هزار دلاری وارد کند. دبیر انجمن واردکنندگان خودرو با بیان اینکه 
خودروسازی تاتاموتورز در هندوستان صاحب جگوار و لندرور است، افزود: 
صنعت خودروسازی درهند قوی است. سال ها پیش انجمن واردکنندگان 
خودرو به دنبال این بود که تعاملات برای واردات خودرو از اروپا به سمت هند 
هدایت شود؛ اما مسئولان در آن زمان علاقه ای به واردات خودرو از هند نشان 

ندادند و متمایل بودند خودرو از اروپا وارد کنند.
به گفته وی؛ ارزان ترین و کم مصرف ترین خودرو جهان به نام تاتا نانو در هند 
پیش فروش شده است. دادفر توان خرید مردم در ایران را با هند منطبق دانست 
و افزود: نبود استراتژی معین در صنعت خودرو، این صنعت را پا چالش های 
جدی درگیر کرده است سیاست گذاری ها در وزارت صمت سلیقه ای است به 
عبارت دیگر در این وزارتخانه مسئولان قائم به فرد هستند نه قائم به سیستم. 
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو با اشاره به ممنوعیت واردات خودرو در دولت 
روحانی، تاکید کرد: دولت سیزدهم همه تولیدکنندگان را مکلف کرده است 
که ذیل یک کنسرسیوم بروند و این مسئله به معنی بی سامانی محض در این 
صنعت است. البته این دیدگاه، وزارتخانه صمت در دولت روحانی را زمین زد 

و ما شاهد تغییر سالیانه وزیر بودیم و در دولت جدید هم این وزارتخانه زمین 
خواهد خورد. کسانی که گزارش های غلط  به وزیر می دهند منافع آنها در 
نابه سامانی وزارتخانه است و اینکه وزیر درگیر مجلس و رسانه ها باشد. وی در 
پایان بیان کرد: امکان واردات خودرو ۱۵۰ میلیونی برای دولت وجود ندارد. 
واردات خودرو با کمترین قیمت ۴ مرتبه باید اسقاط شود هزینه هر اسقاط 
۲۵ میلیون تومان است پس ۱۰۰ میلیون برای اسقاط لازم است پس به نظر 

می رسد واردات خودرو ۱۵۰ میلیونی به آرزو بیشتر شبیه است تا واقعیت.

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودوری پژو-۳TU۲۰۶- به شماره شهربانی ۶۹۱ ق ۶۲ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 

۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۱۴
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۱۴)با شماره بایگانی۱۴۰۱۰۰۵۴۰(، متعهد:حمیدرضا معصومی-
متعهد له:سمیرا شیخعلی،سند ازدواج:شماره سند:۶۵۰۲،تاریخ سند:۱۳۸۹/۰۵/۲۹،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه 
ازدواج شماره۳ وطلاق شماره ۱۳ شهر قم استان قم،یک دستگاه خودوری پژو-۳TU۲۰۶- به شماره شهربانی ۶۹۱ ق ۶۲ 
ایران ۱۶با مشخصات ذیل متعلق به آقای حمیدرضا معصومی واقع در پارکینگ خلیج فارس بازداشت گردیده و از طریق مزایده 

به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

شماره  سفید-  ۱۳۹۴-رنگ  -مدل   ۱۶ ایران   ۶۲ ق   ۶۹۱ شهربانی  شماره  به   -۳TU۲۰۶-پژو خودوری  دستگاه  یک 
۰۰۲۹۴۵۲A۱۶۵:۲۱۹۴۴۵ شماره موتورFJ۲EE۰۳NAAP:شاسی

خصوصیات بدنه:
کارکرد ۱۰۱۶۵۸ کیلومتر-قیمت پایه برمبنای اینکه خودرو از ناحیه درب جلو وعقب وگلگیر عقب سمت چپ تورفتگی جزئی 
دارد وگلگیر عقب راست وگلگیر جلو چپ خوردگی دارد،بنظر میرسد گلگیر جلو سمت چپ دارای رنگ باشد،دارای چهار حلقه 

لاستیک دارای حدود ۷۰ درصد آج میباشد.دارای بیمه نامه شخص ثالث تاریخ ۱۴۰۱/۱۱/۰۵ می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری آقای ابراهیم رسولی خودروی مذکور را به مبلغ۱/۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک میلیاردو نهصد 

میلیون ریال یکصدو نود میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۲۵در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
درخیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
نود  یکصدو  ریال  میلیون  نهصد  میلیاردو  )یک  مبلغ۱/۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  به  پایه  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است 
و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده 
تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با 

بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف ۱۵۳۵۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده:شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۱۱

-----------------------------------------
آگهی مفقودی 

سند برگ سبز وسیله نقلیه خودروی سواری پژو ۴۰۵- تیپ:۷GLX XU ۴۰۵ - به رنگ :خاکستری متال- مدل ۱۳۹۵ به 
شماره موتور:۰۹۲۳۲۶۴K۱۲۴-شماره شاسی :۴۲۹۱۸۴GK۱CE۰۱NAAM – پلاک۸۴۱ل ۱۹ ایران ۱۶ متعلق به زهرا 

کدوری فرزند عباس به شماره ملی:۳۲۰۹۶۳۶۴۳۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

نایب رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی اتاق ایران تشکیل وزارت بازرگانی را به نفع واردات و تولیدکنندگان خارجی و به نوعی 
بازاریابی برای شرکت های خارجی در داخل ایران دانست و گفت: این اقدام به تولیدات صنعتی و کشاورزی داخلی ضربه وارد 

می کند. 
سیداسماعیل یزدان پناه درباره تشکیل وزارت بازرگانی اظهار داشت: بارها در این خصوص تصمیماتی گرفته شد، یک بار حذف 
و دوباره احیا شد، در هر حال مسئله این است وزارت صمت همین کاری که قرار است وزارت بازرگانی در حوزه واردات و صادرات 

انجام دهد، را انجام می دهد.
وی افزود: در خصوص واردات محصولات کشاورزی نیز تصمیماتی اتخاذ شد، باتوجه به اینکه وزارت جهاد کشاورزی مسئول 
حمایت از تولیدات داخلی است، بنا بر این شد مسئولیت واردات و نظارت بر بازار را به عهده سازمان جهاد کشاورزی بگذاریم، این 
اتفاق خوبی است، زیرا این مجموعه حوزه تخصصی محصولاتی است که در داخل کشور تولید می شود و نیاز به تنظیم بازار دارد، به 

این ترتیب حوزه کشاورزی از حمایت سازمان جهاد کشاورزی برخوردار می شود. 
نایب رئیس بازرگانی داخلی اتاق ایران تاکید کرد: اگر وزارت بازرگانی تشکیل دهیم تمام این مسئولیت های واردات و صادرات باید 
وارد حوزه وزارت بازرگانی شده و این مسئولیت از صمت گرفته می شود، در نتیجه عملا نه صنعت می تواند از تولیدکنندگان داخلی 
حمایت و  بازار داخل را تنظیم کند و نه وزارت جهاد کشاورزی می تواند این کار را انجام دهد. ضمن اینکه تاکنون عملا ندیدیم که 
این وزارتخانه ها باهم لینک باشند و دیتاها و بانک های اطلاعاتی شان را در اختیار هم قرار دهند و بتوانند امور را باهم تنظیم کنند. 

وی تشکیل وزارت بازرگانی را به نفع واردات، تولیدکنندگان خارجی و به نوعی بازاریابی برای شرکت های خارجی در داخل ایران 
دانست و گفت: این اقدام به تولیدات صنعتی و کشاورزی داخلی ضربه وارد می کند.

یزدان پناه بیان داشت: در شرایط کنونی که تولید داخلی نیاز به حمایت دارد، تشکیل وزارت بازرگانی هزینه مضاعف بوده و بر 
خلاف نظریه کوچک شدن دولت است،  اگر تنظیم بازار مطرح است وزارت صمت و جهاد کشاورزی در جایگاهی که هستند این 
کار را انجام می دهند. بحث تورم را هم نمی شود با واردات کنترل کرد، بنابراین تشکیل یک وزارتخانه جدید به ضرر بخش تولید و 

کشاورزی بوده و مشکل ساز خواهد بود.

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر جذب سرمایه گذاری مردم و بخش خصوصی در اجرا طرح های کلان اقتصادی دولت 
سیزدهم گفت: بهره گیری از مدیریت و منابع در اختیار مردم در سرمایه گذاری و اجرای طرح های کلان اقتصادی دولت 

بزرگترین خدمت به اقتصاد کشور است. 
محمد مخبر  عصر امروز در جلسه ای درخصوص طرح های کلان اقتصادی که با حضور وزیر کشور، رئیس سازمان برنامه و 
بودجه، رئیس کل بانک مرکزی، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و جمعی دیگر از مسئولان برگزار شد، با تاکید بر اینکه 
باید برای اجرای این طرح ها بسته ای زمانبندی شده در راستای سرمایه گذاری و چگونگی واگذاری این پروژه ها به مردم 
ایجاد شود، گفت: در کنار اجرا و اتمام این طرح ها، سودآوری و زود بازده بودن و همچنین چگونگی راه اندازی و طراحی 

صنایع پایین دستی هم باید لحاظ شود.
وی ادامه داد: در برنامه ریزی برای این طرح ها به گونه ای عمل شود که مردم و بخش خصوصی در سود حاصل از ارزش 
افزوده محصولات این پروژه ها بهرمند شوند و همچنین به مردم اطمینان و تضمین های لازم داده شود که سرمایه گذاری 

آنان در این طرح ها با حاشیه سود مناسب به آن ها داده خواهد شد.
به گفته معاون اول رئیس جمهور، ظرفیت کشور به گونه ای است که سرمایه گذاری چند میلیارد دلاری در یک طرح 
می تواند در ظرف تنها چندماه بازگشت سرمایه داشته باشد و به سرعت نیز به سودآوری برسد که این امر می تواند یک منبع 

بزرگ سرمایه گذاری و سوددهی برای مردم باشد.
در این جلسه در خصوص پنج طرح اولویت دار در حوزه نفت و پالایشگاهی شامل طرح توسعه  میادین گازی شرکت نفت 
مناطق مرکزی ایران و استان های خراسان رضوی، کرمانشاه، هرمزگان، بوشهر و فارس، احداث پتروپالایشگاه ۳۰۰ هزار 
بشکه ای شهید سلیمانی، میدان نفتی آزادگان، میدان نفتی یادآوران و طرح تولید زودهنگام میدان نفتی چنکوله با سرمایه 

گذاری ۲۵ میلیارد دلاری و اشتغالزایی بالای صدهزار نفر بحث، بررسی و تصمیم گیری شد.
در ادامه نیز تشکیل کمیته ای برای تامین مالی و ارزی از طریق بازار سرمایه، حضور شرکت های دانش بنیان، هدایت 

نقدینگی به سمت اتمام پروژه های زودبازده و سودآور تاکید شد.

نایب رئیس کمیسیون بازرگانی داخلی اتاق ایران:

 تورم با واردات کنترل نمی شود 
معاون اول رئیس جمهورتاکید کرد: 

توجه به سودآوری و زود بازده بودن دراجرای طرح ها



 شنبه-11 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65530
ورزشی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۹۸ مربوط به تقاضای 
آقای محمود محمدی کیا فرزند علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۲۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی ازباقیمانده ۲۳۲۱ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از مهدی رضوی فرزند رضا )م الف۱۴۰۱۰(
۲- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۲۶ مربوط به تقاضای 
آقای محرم صدیق فرزند رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۰/۷۰ مترمربع پلاک 
شماره ۷۸ فرعی از۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهرا 

بیگدلی صفحه ۲۰۵ دفتر۱۴۳ )م الف۱۴۰۱۱(
۳- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۲۳ مربوط به تقاضای 
آقای یعقوبلعی شوندی فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۴/۶۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابوالقاسم هندیانی ورثه مرحوم محمدرضا هندیانی)م الف۱۴۰۱۲(
۴- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۲۴ مربوط به تقاضای 
آقای یعقوبعلی شوندی فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۸/۶۱ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسین هندیانی ورثه محمدرضا هندیانی)م الف۱۴۰۱۳(
۵- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۶۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۷۳ مربوط به تقاضای 
آقای محمدرضا افضلی فرزند رمضانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۰ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سیمین دخت گائینی صفحه ۵۵۲ دفتر۸۸ )م الف۱۴۰۱۴(
۶- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۸۰ مربوط به تقاضای 
آقای حسین داودی فرزند شعبان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اصغر 

عابد صفحه ۱۴۷ دفتر۴۶۳ )م الف۱۴۰۱۵(
۷- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۴۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۶۶ مربوط به تقاضای 
آقای ارشد ملکی فرزند غیبعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۱۴ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

محمد وسید مهدی تولیتی وراث سید علی اکبر تولیتی صفحه ۱۴۳ دفتر۵)کما فرض اله( )م الف۱۴۰۱۶(
۸- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۱۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۰۷ مربوط به تقاضای 
آقای روح اله عرب فرزند مراد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۷/۸۰ مترمربع پلاک 

شماره فرعی از۲۲۶۸ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۴۶۹۳۹ 
مورخ ۱۴۰۱/۳/۲۶ دفترخانه ۲۲ قم )م الف۱۴۰۱۷(

۹- رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۸۲ مربوط به 
تقاضای خانم سلطنت یوسفی فرزند اجاقعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۷۰/۷/۱۷۴ اصلی بمقدار ۳۰ متر مربع و پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ اصلی 
به مقدار ۵۵ متر مربع واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سلیمان دارابی 
بمقدار ۳۰ مترمربع از پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۴ اصلی ومقدار ۳۹/۴۲ مترمربع از پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ اصلی وخریداری 

عادی از خلیل اله شاطریان بمقدار ۱۵/۵۸ مترمربع از ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ صفحه ۴۵۱ دفتر ۷۹ )م الف۱۴۰۱۸(
۱۰- رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۷۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۱۴ مربوط به 
تقاضای خانم حوریه منصوری فرزند محمد درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۷۰/۷/۱۷۴ اصلی بمقدار ۳۰ متر مربع و پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ اصلی 
به مقدار ۵۵ متر مربع واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سلیمان دارابی 
بمقدار ۳۰ مترمربع از پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۴ اصلی ومقدار ۳۹/۴۲ مترمربع از پلاک ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ اصلی وخریداری 

عادی از خلیل اله شاطریان بمقدار ۱۵/۵۸ مترمربع از ۱۸۷۰/۷/۱۷۵/۷۱۲ صفحه ۴۵۱ دفتر ۷۹ )م الف۱۴۰۱۹(
۱۱-رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۵۳ مربوط به تقاضای 
آقای محمدعلی سهامی فیروز زاده فرزند براتعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از غلامرضا بیگ محمدی صفحه ۲۹۷ دفتر ۶۷۴)م الف۱۴۰۷۰(
۱۲-رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۸۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۷۷ مربوط به تقاضای 
آقای مهدی صادقی مهرا فرزند عبدالخالق در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۲۴/۴۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۴ اصلی واقع درقم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

ثبت دفتر الکترونیک ۱۰۱۵۳ و ۱۰۸۷۰-۱۳۹۹)م الف۱۴۰۷۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و آرمان ملی(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۱۱
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/26
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حسین عزتی دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته که سند مالکیت ۶دانگ پلاک ثبتی ۱۱۱۷۴/۱ اصلی بخش ۱ 
ثبت قم که بشرح دفتر الکترونیک شماره ۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۸۸۲ به 
نام نامبرده ثبت و سند مالکیت به شماره مسلسل ۲۴۵۰۴۶ صادروتسلیم 
گردیده سپس ایشان اعلام نموده که به علت جابجائی سند مالکیت مزبور 
مفقود گردیده است ، لذا به استناد تبصره ۱اصلاحی ماده ۱۲۰آئین نامه 
قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد./ح)م الف ۱۵۴۰۴(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم
تاریخ انتشار آگهی: شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۱۱

------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای ابوالفضل سالمی به شماره ملی ۰۳۸۰۷۹۴۵۱۹ اعلام داشته که 
ششدانگ یک باب ساختمان به پلاک ۳ فرعی از ۹۲۴۹ اصلی واقع در 
بخش ثبت یک قم ثبت و سند مالکیت به شماره ۱۵۹۵۳۴ سری الف سال 
۹۸ به نام ایشان در دفتر الکترونیکی شماره ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۴۴۰۲ 
صادر و تسلیم شده است و به علت اسباب کشی سند مالکیت مزبور مفقود 
گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد 
تبصره ۱اصلاحی ماده ۱۲۰آئین نامه قانون ثبت در۱ نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۴۰۵(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم
تاریخ انتشار آگهی: شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۱۱

------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
قم  ثبت  دو  در بخش  واقع  اصلی  به پلاک شماره ۱۸۲۳/۱/۱۹۴  شده 
)آدرس:نیروگاه میدان توحید ۲۰ متری مالک اشتر نبش کوچه ۱۸ پلاک 
۱ پلاک ۱۶۰(که بنام محسن وابوالفضل وحامد قربانی فرزند محمد تقی 
میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۳۷۹-
۱۴۰۱/۰۱/۱۵ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۵/۰۲ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام 
می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی 
می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم 
رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت 
یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون 
ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱5۴۰6(
تاریخ انتشار آگهی: شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۱۱
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

از سوی سازمان بسیج ورزشکاران استان قم:

ورزشکار افتخارآفرین قمی تجلیل شد 

رئیس سازمان بسیج ورزشکاران استان قم با اهدای لوحی به محمد اسدی امین، از 
اهتمام این ورزشکار افتخارآفرین قمی در برافراشتن پرچم جمهوری اسلامی ایران بر 

بالاسکوی قهرمانی تقدیر کرد. 
محمد اسدی امین قهرمان اخلاق مدار کاراته استان که در مسابقات قهرمانی آسیا 
ضمن کسب مدال طلا در یک اقدام ارزشمند پس از دریافت مدال و جام قهرمانی پرچم 
مقدس جمهوری اسلامی ایران را جایگزین مدال و جام نمود و نشان داد که ارزش های 

اسلامی و انقلابی بالاتر از کسب عناوین قهرمانی است مورد تجلیل قرار گرفت.
این اقدام به همت سازمان بسیج ورزشکاران استان قم و با حضور معاونان و کارکنان 

اداره ورزش و جوانان استان قم انجام شد.
 

مالک تیم فوتسال فردوس قم:

هنوز حامی مالی نداریم
مالک تیم فوتسال فردوس قم گفت: امسال نماینده ای از قم در لیگ برتر حضور 

نخواهد داشت.
رسول قلی زاده در گفتگویی با بیان اینکه تا کنون هیچ حامی مالی برای نماینده 
فوتسال قم در لیگ برتر اعلام آمادگی نکرده است افزود: اگر شرایط اینگونه پیش برود، 

قم امسال پس از ۲۳ سال در لیگ برتر نماینده نخواهد داشت.
وی بالا رفتن رقم قراداد بازیکنان را، مهمترین دلیل غیبت تیم قم در لیگ برتر دانست.
قلی زاده تاکید کرد: اگر امسال نماینده ای در لیگ برتر نداشته باشیم، تیم قم به لیگ 

دسته دو سقوط خواهد کرد.
وی اخبار منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر انتخاب حامی مالی را تکذیب کرد.

شرط جدایی مهاجم جوان پرسپولیس:

عبدی پرسپولیس را ترک می کند؟
مهاجم جوان تیم فوتبال پرسپولیس با پیشنهادی از یک باشگاه پرتغالی روبرو شده و 

احتمالا پرسپولیس را ترک می کند. 
در حالی که پرسپولیسی ها در نقل  و انتقالات به دنبال  جذب یک مهاجم خارجی 
هستند، حالا خبر رسیده که با پیشنهاد یک باشگاه پرتغالی، پرسپولیسی ها قرار است 

مهاجم جوان خود را هم بفروشند.
از قرار معلوم باشگاه چاوز پرتغال مذاکراتی را با باشگاه پرسپولیس انجام داده تا مهدی 
عبدی را به خدمت بگیرد. چاوز در پیشنهاد خود آورده که عبدی را یک ساله به صورت 
قرضی به خدمت بگیرد و در صورت انتقال قطعی، ۵۰۰ هزار یورو به پرسپولیس بدهد.
روند مذاکرات درباره این موضوع هنوز ادامه دارد و از آنجایی که مهدی عبدی تحت 

قرارداد پرسپولیس است، برای جدایی باید رضایت پرسپولیسی ها را جلب کند.

دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: بیش از یک میلیون یورو برای فیفادی بعدی و 
برگزاری دو بازی بزرگ نیاز داریم. نزدیک به ۷۰۰ هزار یورو از این مبلغ درخواست 

تیم هایی بوده که می خواهیم با آنها بازی کنیم. 
حسن کامرانی فر درباره اینکه رییس بعدی فدراسیون فوتبال از روز انتخاب و 
شروع ریاست، دوره چهار ساله خواهد داشت یا ممکن است این دوران دو ساله 
و نیمه باشد و او دوره ریاست قبلی را ادامه بدهد، اظهار داشت: مطابق اساسنامه 
افرادی که در تاریخ ۱۰ اسفند ۱۳۹۹ در مجمع انتخاب شدند برای مدت چهار سال 
انتخاب شدند و اگر در این مدت رییس یا هر یک از اعضای هیات رییسه، سمت 
شأن بلاتصدی باشد تا مدت باقی مانده یعنی ۹ اسفند ۱۴۰۳ انتخابات صورت 
می گیرد. هرکس رییس فدراسیون شود، نایب رییس اول، دوم و نماینده مدیرعامل 
باشگاه ها برای دو سال و نزدیک به چهار ماه انتخاب می شود. پس از اتمام دوره 
چهار ساله هیات رییسه، مدت فعالیت آنها هم تمام خواهد شد. وی درمورد اینکه 
آیا مانند دوره پایان ریاست کفاشیان و جانشینی تاج به جای او احتمال دارد مدت 
ریاست فدراسیون فوتبال بیشتر از چهار سال شود، گفت: اکنون اساسنامه تغییر 
کرده و خیلی از موارد در اساسنامه کاملا اشاره شده است. هرچند با اتفاقاتی که به 
تازگی افتاده موارد کلی در اساسنامه ذکر شده و مطابق همان پیش خواهیم رفت.

دیدار دوستانه با اروگوئه هنوز قطعی نیست
وی همچنین درباره بازی دوستانه با اروگوئه در ماه سپتامبر گفت: هنوز قراردادی 
در این باره امضا نشده است. منبع این خبر رسانه های خارجی هستند. در مورد 
هیچ تیمی اظهار نظر نمی کنم. سه یا ۴ گزینه داریم اما تا زمان قطعی شدن 
اسامی تیم ها را اعلام نمی کنیم. با اتریش هم نمی توانیم بازی کنیم اما برای محل 
اردو سه گزینه اروپایی داریم که هر کدام بهتر بود، آن را انتخاب خواهیم کرد. در 
فیفادی قبلی هم با اروگوئه تا مراحل نهایی پیش رفتیم اما به دلیل مسائل پیش 
آمده نتوانستیم بازی کنیم زیرا قرار بود به کانادا و سپس به این کشور برویم که نشد.

به دپارتمان داوری باز نخواهم گشت
پس از استعفای رضا سخندان از سمت سرپرستی دپارتمان داوری، این شائبه 
مطرح شد که کامرانی فر هم نباید دبیرکل فدراسیون باشد و حتی گفته می شد 
به این دلیل جانشین سخندان انتخاب شده که در صورت کنار رفتن از دبیرکلی 
فدراسیون به عنوان جانشین سخندان باشد. کامرانی فر در این خصوص توضیح 

داد: روزی که جلسه عزل موقت عزیزی خادم بود ۲ بار استعفا کردم و گفتم فرد 
جایگزین باید با دبیرکل خودش کار کند. اما مخالفت کردند. حتی بعد از انتخاب 
ماجدی هم شفاهی استعفا کردم. نظر سرپرست و اعضای هیئت رئیسه فدراسیون 
این بود ادامه دهم. شاید به دلیل ارتباط من با فیفا و AFC چنین تصمیمی گرفتند. 
دومین دلیلش هم این است که تنها فردی که سرپرست نبود دبیرکل و من بودم. 
هیچ ائتلافی نکردیم و طبق نظر ماجدی کار را ادامه دادیم. تا روزی که باشم 
وظایف خود را انجام می دهم و رئیس بعدی شاید بخواهد با دبیرکل خودش کار 
کند و من هم در قسمت دیگری کار خواهم کرد. من حسن کامرانی فر هستم و 
خصوصیت خاصی دارم که همه می دانند. هیچ وقت از دبیرکلی به دپارتمان داوران 

باز نمی گردم. جایگاه و شأن خود را می دانم و مطمئن باشید اگر دبیرکل نباشم به 
دپارتمان هم نخواهم رفت.

ماجدی برای حضور در انتخابات نیازی به استعفا ندارد
وی درباره اینکه آیا ماجدی برای نامزد شدن پست ریاست فدراسیون فوتبال باید 
استعفا بدهد یا خیر خاطرنشان کرد: در اساسنامه به این بند اشاره نشده که هر 
کدام از اعضای هیئت رئیسه در صورتی که بخواهند برای پست دیگری نامزد شوند، 
باید از سمت فعلی خود استعفا بدهند. زمانی هم که چنین چیزی در اساسنامه 
اشاره نشده نمی توانیم در موردش نظر بدهیم. ماجدی باید در مورد ثبت نام؛ 
توضیح دهد و تا الان صحبتی با من نشده است اما مطابق اساسنامه احتیاجی 

به استعفا کردن ندارد.
اعزام تیم امید به بازی های کشورهای اسلامی

دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره وضعیت تیم امید و تیم های پایه گفت: سرمربیان 
نوجوانان، جوانان و امید مشخص هستند و مهدوی کیا نیز به کارش در تیم امید 
بازی های کشورهای  تیم ملی راهی  به جای  به زودی  امید  تیم  ادامه می دهد. 
اسلامی در ترکیه خواهد شد. یکی از تیم هایی که در مسابقات زیر ۲۳ سال با 
تیم زیر ۲۱ سال حاضر شد، تیم ایران بود. شاید در دیدارهای دوستانه محدودیت 
داشته باشیم، ولی از این سه بازی در مسابقات زیر ۲۳ سال استفاده کردیم. به 
نظرم، تصمیم خوبی از سوی فدراسیون گرفته شد که تیم ایران مانند کشورهای 

ژاپن، ازبکستان و ... با تیم زیر ۲۱ سال در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت کرد.
قول حضور در تیم ملی از سوی باشگاه ها، کاری غیراخلاقی است

کامرانی فر درباره اظهارات محمد مومنی، عضو هیئت مدیره باشگاه استقلال 
مبنی بر قرار دادن آپشن حضور در تیم ملی در قرارداد بازیکنان و تأیید این ادعا از 
سوی او گفت: مدیران عامل برخی باشگاه ها آپشنی در قرارداد بازیکنانی که قرار 
است به جام جهانی بروند، گذاشته اند. فیفا به باشگاه های بازیکنانی که در جام 
جهانی شرکت می کنند، پاداش می دهد. گویا باشگاهی بوده که به بازیکنش وعده 
داده است اگر فیفا پاداشی در نظر گرفت آن را به شما پرداخت می کنیم. متأسفانه 
در قراردادها آمده است که اگر بازیکنی به اردوی تیم ملی دعوت شود، به آپشن های 
قراردادش اضافه می شود، اما اینکه این موضوع را به سرمربی، کادر فنی تیم ملی 

یا فدراسیون فوتبال ربط بدهند، کاری غیراخلاقی است که مورد تأیید ما نیست.

کامرانی فر: 

تیم ملی برای فیفادی یک میلیون یورو نیاز دارد 

سهل انگاری یا پیج دیوان سالاری؟
دلایل عدم اختصاص کامل ورزشگاه تختی قم به بانوان

تأخیر در روند اختصاصی کردن مجموعه تختی برای 
روند  باید  و  نبوده است  و عمدی  انگاری  بانوان، سهل 

اداری و قراردادی آن را نیز در نظر گرفت. 
با توجه به بافت فرهنگی قم و حضور پررنگ و درخشان 
شد  سبب  ورزشی  مختلف  های  رشته  در  قمی  بانوان 
مسئولین قمی به فکر اختصاص یک ورزشگاه ویژه بانوان 

بیفتند.
از طرف دیگر فعالیت برخی از رشته های ورزشی بانوان 
مانند دومیدانی، دوچرخه  سواری و... در مجموعه ورزشی 
یادگار امام )ره( که واقع در انتهای بلوار الغدیر است نیز 
اهمیت این موضوع را دو چندان کرد؛ زیرا این مجموعه به 
دلیل اینکه در خارج از محدوده شهری قرار دارد خطراتی 
متعددی را به همراه داشت و از طرفی دیگر نیز تردد را 

برای بانوان دشوار می کرد.
طرح اختصاص ورزشگاهی در مرکزیت شهر قم به بانوان 
ابتدا در سال ۱۳۹۲ توسط عباس جهان بینی، مدیرکل 
ورزش و جوانان اسبق قم، مطرح شد و وی بیان کرد که 

برای این امر ورزشگاه تختی در نظر گرفته شده است.
وعده اختصاصی کردن ورزشگاه تختی هر ساله توسط 
مدیران ورزش و جوانان قم تکرار شد و این وعده جذاب 
ورزشی  و مدیران  یافت  انتقال  به مدیر دیگر  از مدیری 
قم مشکلاتی نظیر نبود بودجه و سرمایه گذار را از دلایل 

عملیاتی نشدن آن بیان می کردند.
المسلمین رئیسی  و  در سفر استانی حجت الاسلام 
و هیئت همراه به استان قم که در دی ماه ۱۴۰۰ انجام 
شد، انسیه خزعلی، معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
میلیارد   ۱۵( تومان  میلیارد  اختصاص ۲۰  از  خانواده، 
تومان سهم دولت و پنج میلیارد تومان هم سهم وزارت 
بانوان خبر  به  آماده سازی ورزشگاه تختی  برای  نفت( 
داد به این ترتیب این پروژه تبدیل به مصوبه سفر استانی 

رئیس جمهور شد.
با گذشت شش ماه از این سفر و تخصیص کامل این 
بودجه به استان قم درصدد بررسی میزان پیش برد این 

پروژه برآمدیم.
در بررسی های میدانی تغییراتی مبنی بر عملیاتی شدن 
این پروژه مشاهده نمی شد و همچنان نه تنها نیمی از این 
مجموعه در اختیار آقایان است بلکه شاید بتوان گفت که 
سهم استفاده آقایان از این ورزشگاه نسبت به بانوان بیشتر 

است.
در این رابطه گفت وگویی با معاون ورزش بانوان اداره کل 

ورزش و جوانان استان قم داشتیم:
سیده لیلا عنبری، معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و 
جوانان استان قم، در گفت وگو با ایسنا در رابطه با مجموعه 
که  می کنیم  شکر  را  خدا  کرد:  عنوان  تختی  ورزشی 
مسئولین بعد از مدت ها تصمیم گرفتند که یک مجموعه 
ورزشی را در اختیار بانوان قرار بدهند تا بانوان بتوانند به 

صورت آزادانه از آن استفاده کنند.
وی با بیان اینکه همه به این نتیجه رسیدند که بانوان 
قمی نیاز به یک مجموعه اختصاصی ورزشی دارند، اظهار 
کرد: این پروژه مصوبه سفر استانی رئیس جمهور به قم 
است و از طرف دفتر معاون رئیس جمهور در امور زنان و 

خانواده پیگیری می شود.
وی با بیان اینکه مجموعه تختی برای همه مناطق قم 
قابلیت دسترسی خوبی دارد، اظهار کرد: قطعاً زمانی که 
این مجموعه به بانوان اختصاص یابد مدیریتی بهتر از آن 

شاهد خواهیم بود.
وی با اشاره به اینکه این پروژه در دو فاز انجام می شود 
که بودجه تخصیص یافته برای فاز اول آن است، گفت: 
این مجموعه قدیمی است و نیاز به تخریب دارد اما با این 

بودجه امکان پذیر نیست به همین خاطر وعده حمایت 
مجدد برای فاز دوم را داده اند و امیدواریم همه مسئولین به 

وعده هایی که برای این مجموعه دادند عمل کنند.
معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم 
ادامه داد: پوشش زمین چمن، احداث جاده سلامتی 
مجموعه  ورودی  های  ساختمان  بازسازی  و  استاندارد 
اقداماتی است که در فاز اول اجرائی می شود و در فاز دوم 
نیز سالن توپی چند منظوره و خوابگاه بازسازی و احداث 

می شود.
احداث  امکان  مهندسین  گفته  به  کرد:  اضافه  وی 
تختی وجود  در مجموعه  استاندارد  دومیدانی  پیست 
ندارد به همین خاطر رایزنی شده است تا مجموعه ای 
دیگر در داخل شهر به دومیدانی بانوان اختصاص داده 

شود.
عنبری با اشاره به اینکه بیان شده است که اقدامات فاز 
اول از ماه جاری آغاز می شود، بیان کرد: قطعا تأخیر در 
روند مجموعه تختی سهل انگاری و عمدی نبوده است و 

باید روند اداری و قراردادی آن را نیز در نظر گرفت.
معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان 
قم ادامه داد: اطلاعات بیشتر در رابطه با روندی که این 
مجموعه تاکنون طی کرده است در اختیار بخش فنی و 

مهندسی اداره ورزش و جوانان استان قم است.
پیگیری های خبرگزاری ایسنا برای شنیده صحبت های 
بخش فنی و مهندسی اداره ورزش و جوانان استان قم 
در رابطه با میزان پیشرفت اقدامات انجام شده برای این 
مصوبه سفر استانی رئیس جمهور به قم  به نتیجه نرسیده 

است.
راستای  در  قم  ایسنا  که خبرگزاری  است  ذکر  شایان 
میزان  دارد  نظر  در  خود  ای  رسانه  و  اجتماعی  وظیفه 
به  جمهور  رئیس  سفر  استانی  مصوبات  همه  پیشبرد 
استان قم و عملکرد مسئولین مربوطه را پیگیری کند و 
در این زمینه آمادگی شنیدن اقدامات انجام شده توسط 

مسئولین مربوطه را دارد.

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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 ششمین نشست کشورهای حاشیه خزر در حالی پایان 
یافت که دیدارهای آیت الله رئیسی با سران کشورها و تأکید 
وی بر تقسیم منصفانه منافع این دریا بر اساس اصل اتفاق 
آرا و ترسیم خط مبدأ برای اجرای کنوانسیون دریارها، سبب 
تسریع در تدوین پیش نویس اسناد پنج جانبه و آغاز دور تازه ای 

از اثرگذاری منطقه ای ایران شد.
براساس این گزارش ، آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« صبح 
روز چهارشنبه هشتم تیر در رأس هیأتی بلندپایه به دعوت 
رسمی »سردار محمد بردی اف« رئیس جمهور ترکمنستان 
به این کشور سفر کرد. شرکت در اجلاس کشورهای حاشیه 
دریای خزر و دیدار با رؤسای جمهور این کشورها در حاشیه 
این نشست، مهم  ترین برنامه رئیس   جمهور در این سفر یک 

روزه بود.
جمهوری  شامل  خزر  دریای  ساحلی  کشورهای  سران 
و  آذربایجان  جمهوری  قزاقستان،  روسیه،  ایران،  اسلامی 
ترکمنستان هستند که برای ششمین بار در دو دهه گذشته، 
گرد هم آمدند تا مسائل حقوقی و سیاسی این دریا را با توافق 
یکدیگر، حل و فصل کنند. جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
یکی از مهم ترین قطب های ساحلی خزر و کلیدی ترین مسیر 
آزاد، در  به آب های  این دریا  دسترسی همسایگان ساحلی 

عالی ترین سطح در این نشست منطقه ای شرکت کرد.
سخنرانی رئیس  جمهور در نشست خزر و بیانیه پایانی

و سخنرانی در نشست روسای کشورهای حاشیه  حضور 
خزر، همان گونه که اشاره شد، مهم  ترین دستور کار رئیس 

جمهور در سفر به ترکمنستان بود.
در  تهران(  وقت  )به  چهارشنبه  روز  عصر  که  نشست  این 
عشق  آباد، پایتخت ترکمنستان برگزار شد، از ابعاد مختلف حائز 
اهمیت بود که یکی از مهم  ترین آن ها تعیین رژیم حقوقی این 
حوزه مهم آبی، برپایه انصاف و عدالت میان همسایگان است.

این رژیم حقوقی باید بر مبنای همکاری و تایید هر پنج عضو 
حاضر صورت گیرد که رئیس  جمهور هم  در سخنرانی خود در 
این نشست، به آن اشاره و تصریح کرد: »ضروری است ما به 
عنوان کشورهای ساحلی دریای خزر با تاکید بر همکاری های 
پنج جانبه و پرهیز از اقدامات یکجانبه و با اتکاء به ظرفیت های 
موجود و گسترش همکاری ها، منطقه دریای خزر را به عنوان 
»منطقه صلح و دوستی« حفظ کنیم و به منافع بلندمدت 
منطقه و کشورهای ساحلی و رعایت »اصل اتفاق آراء« در کلیه 

تصمیمات مربوط به دریای خزر، توجه جدی داشته باشیم«.
آیت الله رئیسی همچنین درباره نحوه همکاری کشورهای 
همسایه خزر، برسر نحوه تقسیم منافع این حوزه آبی یادآور 

خطوط  ترسیم  چگونگی  »موافقت نامه  »نهایی شدن  شد: 
مبدأ« حائز اهمیت بوده و ایران در اعلامیه تفسیری پس از 
امضای کنوانسیون، تصریح کرده که این مساله برای ایران 
به عنوان کشوری که دارای »شکل ساحلی نامساعد« بوده، 
دارای اهمیت چشمگیر و تعیین کننده است. امیداریم با ادامه 
مذاکرات نمایندگان کشورهای ساحلی در آینده نزدیک، این 
موافقت نامه نیز نهایی شده و راه را برای تصویب کنوانسیون 

رژیم حقوقی دریای خزر هموار کند.
که  سازوکاری  به  دستیابی  برای  رئیسی  آیت  الله  اصرار 
بتواند شرایط خاص ایران را در سواحل لحاظ کرده و به 
صورت منطقی درباره خط مبدأ، بسترهای دریا و دیگر 
موضوعات حقوقی تصمیم گیری کند، سبب شد که در 
بیانیه پایانی این محورها مورد تأکید رؤسای جمهور قرار 
گیرد. بر اساس این بیانیه وظیفه ی اولویت دار روند مذاکرات 
خزر، توافق هرچه سریع تر پیش نویس موافقت نامه روش 
تعیین خطوط مبداء مستقیم در دریای خزر در قالب پنج 

جانبه می  باشد.
به  سفر  پایانی  کنفرانس  در  جمهور  رئیس  که  موضوعی 
ترکمنستان هم به آن اشاره کرد و گفت: »خط مبدأ« می تواند 
بهره برداری عادلانه را از دریای خزر برای کشورهای مختلف 
به ویژه جمهوری اسلامی ایران که در حوزه ساحلی دارای 
مشکلاتی است فراهم کند. حتما برای دستیابی به یک نظام 
حقوقی عادلانه باید خط مبدأ ترسیم شود و این نکته ای بود 

که بر آن تاکید کردم«.
رؤسای جمهور در بیانیه پایانی همچین از فرآیند شکل گیری 
مبانی حقوقی همکاری کشورهای حاشیه خزر ابراز رضایت و 
ضرورت ادامه فعالیت در این مسیر را خاطر نشان کردند. آنها 
همچنین بر اهمیت تسریع فرایند توافق پیش نویس اسناد پنج 
جانبه در حال تدوین فعلی در جهت توسعه مبانی حقوقی 
خصوص  در  ها  رایزنی  ادامه  همچنین  و  خزر  در  همکاری 
بررسی مسائل مرتبط با اجرای موافقت نامه های امضا شده 
که  کردند  خاطرنشان  جمهور  رؤسای  کردند.  اشاره  قبلی 
دریای خزر دریای صلح، توافق، حُسن همجواری و همکاری 
ثمربخش بین المللی است و بر اهمیت تعامل در زمینه نظامی 

در دریای خزر اشاره شد.
دیدارهای صمیمانه رئیس جمهور با همتایان

دیدار با همتایان منطقه  ای از دیگر برنامه  های آیت  الله رئیسی 
در عشق  آباد بود. دیدارهایی که برخی از آن ها هم به دلایلی 
مورد توجه بیشتر رسانه  ها قرار گرفت که دیدار با »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهور روسیه از این دیدارها بود. صمیمیت 
دو رئیس  جمهور در تصاویر منتشر شده مشهود و در فضای 

مجازی با عناوین و تحلیل  های گوناگون نشر و بازنشر شد.
 رئیس  جمهور همچنین در دیدار با »سردار بردی محمداف« 
رئیس جمهور ترکمنستان، از آمادگی جمهوری اسلامی ایران 
برای افزایش ظرفیت سواپ گاز ترکمنستان به آذربایجان از 

مسیر کشورمان خبر داد و گفت: »بدون تردید رایزنی هایی 
از قبیل آنچه در متن و حاشیه این اجلاس اتفاق می افتد، 
می تواند به استفاده بهتر از ظرفیت های دریای خزر با مقاصد 
صلح آمیز، ضمن رعایت ملاحظات زیست محیطی و با تاکید بر 

ممانعت از حضور بیگانگان بیانجامد«.
از  یکی  به  علی  اف«  »الهام  با  دیدار  در  رئیسی  آیت  الله 
مهم ترین موضوعات منطقه، یعنی بحث امنیت اشاره و تصریح 
کرد: »حضور رژیم اشغالگر قدس در منطقه تنش زا بوده و 
به هیچ وجه به نفع امنیت منطقه نیست، امنیت در منطقه 
صرفا با همکاری کشورهای منطقه و همسایگان خزر محقق 

می شود«.
بردی  »قربانقلی  با  دیدار  در  همچنین  جمهور  رئیس 
ملی  شورای  خلق  مصلحت  مجلس  رئیس  محمداف« 
سیاست  عرصه  در  سیزدهم  »دولت  گفت:  ترکمنستان، 
خارجی برنامه ویژه ای برای توسعه روابط همسایگی دارد و 
روابط ایران و ترکمنستان در همین راستا بر پایه همکاری های 
گسترده و بر اساس اعتماد متقابل به سرعت در حال گسترش 

است«.
آیت الله رئیسی در دیدار با »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری 
فدراسیون روسیه، روابط تهران - مسکو را راهبردی خواند و 
با تأکید بر ضرورت حمایت دو کشور از تقویت کریدور شمال 
برای  مناسبی  ظرفیت های  روسیه  و  ایران  گفت:  جنوب   -

همکاری در حوزه های انرژی از جمله سوآپ دارند.
او همچنین بر بهره گیری مناسب و مستمر از مکانیزم های 
لازم برای تقویت روابط بانکی و پولی ایران و روسیه تأکید و 
تصریح کرد: تبادلات مالی دو کشور باید در چارچوبی مستقل 
که سیستم تبادلات مالی غربی گسترش یابد تا هیچ کشوری 

نتواند بر آن اعمال نفوذ و فشار کند.
»حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه روز چهارشنبه 
در این توئیتی به مهم  ترین دستاوردهای سفر آیت  الله رئیسی 
به ترکمنستان اشاره کرد و نوشت: »رئیسی امروز در اجلاس 
سران حاشیه دریای خزر در عشق آباد، اجرای کنوانسیون 
حقوقی خزر را مرتبط با توافق بر سر ترسیم خط مبداء خواند. 
موقعیت مهم ایران و مزیت ویژه ترانزیتی کشورمان در گستره 

دریای خزر و عمان و خلیج فارس را تبیین کرد«.
بیان  با  هم  دولت  سخنگوی  جهرمی«  بهادری  »علی 
روابط  تقویت  در  مهمی  عطف  نقطه  خزر  نشست  اینکه 
به منظور مدیریت مشترک خزر است.  کشورهای همسایه 
دیدارهای حاشیه  ای نشست هم تکمیل کننده دیپلماسی 
پویای اقتصادی و سیاسی است. روابط گسترده دوستانه با 
همسایگان، ظرفیت  های فراموش شده را در اقتصاد ملی فعال 

می کند«.
تجاری  ظرفیت  های  منطقه،  امنیت  دیدارها  این  در 
انتقال  همکاری  ها،  سطح  ارتقا  ضرورت  و  اقتصادی  و 
توانمندی های فنی و خدماتی و نیز ظرفیت های ژئوپلتیک و 

لجستیکی ایران از جمله در عرصه ترانزیت و حمل و نقل به 
کشورهای همسایه خزر و ایجاد بسترهای تازه برای گسترش 
همکاری ها و نیز توسعه تعاملات کشورهای ساحلی خزر، از 

مهم ترین موضوعات مورد تأکید بودند.
دستگاه سیاست خارجی جمهوری اسلامی به موازات تلاش  
برای رفع تحریم ها، سیاست راهبردی تعامل با کشورهای حوزه 
تمدنی ایران را با جدیت دنبال کرده و در همین راستا در ۵۰ 
با  منطقه  و ۱۴ کشور  عالی کشورمان  مقامات  روز گذشته 
یکدیگر دیدار و گفت وگو کرده اند؛ رفت وآمدها و دیدارهایی که 
از گزینه های روی میز دولت سیزدهم برای تغییر به نفع مردم به 
حساب می  آید و تراز تجاری مثبت و افزایش روابط اقتصادی با 

همسایگان را می توان سند موفقیت این راهبرد دانست.  
عشق آباد و ترسیم تصویر اثرگذار ایران در منطقه

در جهان سیاست و دیپلماسی، گاهی حاشیه های نشست 
سران کشورها، از آنچه به صورت رسمی در تریبون ها اعلام 
در  نانوشته  رسم  این  می یابد.  بیشتری  اهمیت  می شود، 
راهروها و سالن های محل برگزاری نشست رؤسای جمهور 
پنج کشور حاشیه دریای خزر، هم به چشم آمد. دیدارهای 
رئیس جمهور با برخی همتایان خود، گرچه در نگاه نخست، 
از واقعیت  اما در لایه های  نشانه صمیمیت اشاره شده بود 
هم  ایران  دشمنان  حتی  که  دارد  حکایت  انکاری  غیرقابل 
توان نادیده انگاری آن را ندارند؛ واقعیت مُسَلم اثرگذاری ایران 
در معادلات جهان. آغوش ها و لبخندهایی که در سایه این 
اثرگذاری درست از سوی دوربین های حاضر شکار شد، نشان 
می دهد که سیاست تعامل با منطقه از سوی دولت سیزدهم، 
مورد توجه و تأمل همسایگان آبی و خاکی ایران هم قرار گرفته 

است.
موضوعی که آیت الله رئیسی هم در کنفرانس خبری پس 
»این  و تصریح کرد:  اشاره  آن  به  ترکمنستان  از  بازگشت  از 
سفرها نشان می دهد که سیاست افزایش تعامل با همسایگان 
سیاست کاملًا موفقی بوده است و بعد از این هم موفق خواهد 

بود؛ ما آثار آن را کاملًا در منطقه مشاهده می کنیم«.
گفت وهای  دور  هفتمین  از  ایران  میزبانی  از  استقبال 
دبیرخانه  شدن  فعال  و   خزر  دریای  حاشیه  کشورهای 
کنوانسیون محیط زیستی در ایران، یکی از نشانه های این 
سیاست موفق در سفر آیت الله رئیسی به پایتخت همسایه 

شمالی بود.
رئیس جمهوری اسلامی ایران که بامداد روز پنجشنبه نهم 
تیر ماه به تهران بازگشت، در دیدارهای خود با سران کشورهای 
حاشیه دریای خزر، در راستای ارتقای امنیت منطقه از آمادگی 
و ظرفیت جمهوری اسلامی برای حل و فصل جنگ اوکراین 
هم سخن گفت و به واسطه همان اثرگذاری، بار دیگر حضور 
نیروهای نظامی فرامنطقه ای در حاشیه خزر را خط قرمز خود 
اعلام کرده و صیانت از حریم این حوزه آبی را ضرورت امروز 

کشورهای همجوار خواند.

در »عشق  آباد« چه خبر بود؟

خزر؛ خط مبدأ همكاری های جدید همسایگان

قهرمان پور کارشناس مسائل بین الملل:

تهران و آنکارا تلاش می کنند تنش ها را پایین نگه دارند 
کارشناس مسائل دیپلماتیک گفت: اینکه آقای امیرعبداللهیان گفته است که 
ما به فکر روابط بلندمدت استراتژیک هستیم، فعلا در روابط ایران و ترکیه بستر 
ندارد. هم در آنکارا چنین تمایلی وجود ندارد و هم در ایران شرایط به گونه ای 
نیست که به دنبال روابط بلندمدت استراتژیک باشیم بنابراین در کوتاه مدت، 
روابط ایران و ترکیه حداقل به شرایط مطلوبی نخواهد رسید. با این حال ایران 
و ترکیه سعی می کنند تنش ها را پایین نگه دارند و وارد تقابل علنی با یکدیگر 

نشوند.
رحمان قهرمان پور کارشناس مسائل در پاسخ به این سوال که باتوجه به اینکه 
ترکیه درصدد است روابط خود با اسرائیل و عربستان را از سر بگیرد، تحلیل شما از 
این اتفاق چیست و نزدیکی ترکیه با اسرائیل با چه هدفی دنبال می شود، گفت: تا 
حدی دلایل نزدیکی اسرائیل و عربستان به ترکیه متفاوت است اما مسائل داخلی 
ترکیه در هر دو مورد از مهم ترین عوامل است. حزب عدالت و توسعه یا حزب آقای 
اردوغان، سال بعد وارد انتخابات می شود و برای بیست و دومین بار قدرت را به 
دست می گیرد. انتخابات ریاست جمهوری و انتخابات پارلمانی به صورت هر 
زمان برگزار خواهد شد. مجموعه ای از اتفاقات روی داده است که باعث شده 

است احتمال پیروزی حزب عدالت و توسعه کمتر شود. 
وی افزود: اقتصاد اوضاع خوبی ندارد و میزان تورم افزایش یافته، ارزش پول 
ملی کمتر شده و فشار بر طبقات متوسط و پایین بیشتر شده است که همان 
طبقاتی هستند که پایگاه اصلی رای عدالت و توسعه به حساب می آیند. فعلا هم 
چشم انداز روشنی برای پایان زودهنگام تورم دیده نمی شود. آقای اردوغان هم 
بعد از جلسه هیئت دولت اعلام کرد که مردم باید چند ماه دیگر این تورم و گرانی 
را تحمل کنند. این ها برای آقای اردوغان و حزب عدالت و توسعه که با شعار بهبود 
اوضاع اقتصادی و مخصوصا بهبود وضع معیشتی اقشار پایین دست روی کار 

آمدند؛ خبر خوبی نیست. 
قهرمان پور مطرح کرد: در طرف دیگر احزاب اپوزوسیون در قالب یک ائتلاف به 
هم پیوسته اند و به صراحت اعلام کرده اند که هدف آن ها شکست دادن اردوغان 
است. همچنین نظرسنجی ها نشان می دهد که حدود ۱۱ درصد از کسانی که 
در انتخابات ۲۰۱۸ به اردوغان و حزب عدالت و توسعه رای داده بودند، فعلا قصد 
رای دادن به این حزب را ندارند. مگر اینکه شرایط تغییر کند. بنابراین در هر دو 

مورد اسرائیل و عربستان ملاحظات داخلی آقای اردوغان نقش اساسی دارد. 
وی افزود: در مورد عربستان، اردوغان به دنبال جذب سرمایه گذاری است. 
همانطور که قبلا از امارات و قطر سرمایه جذب کرده بود. این سرمایه گذاری ها 

برای طراحی پروژه های زیرساختی به ویژه برای ساخت تونل استانبول است که 
برای حزب عدالت و توسعه اهمیت زیادی دارد و این حزب مانور بالایی روی آن 

می دهد. 
تغییر مواضع اردوغان، تل آویو و ریاض را محتاط کرده است

وی در ادامه گفت: در مورد اسرائیل هم انتقال گاز سرزمین های اشغالی به اروپا 
از طریق ترکیه اهمیت دارد. اما در مورد هر دوی این کشورها موانع مهمی وجود 
دارد که موجب می شود هم اسرائیل و هم عربستان در نزدیکی به ترکیه محتاط 
باشند.  قهرمان پور گفت: تغییر مواضع آقای اردوغان در ۲۰ سال گذشته سبب 
شده تا این دو اعتماد لازم را در خصوص سیاست خارجی ترکیه نداشته باشند. 
بارها بیان کرده اند که ترکیه مواضع ثابتی ندارد و ممکن است اظهارات نادرستی 
درخصوص بهبود روابط داشته باشد. مسئله دیگر مسئله تاریخی است که به ویژه 
درباره عربستان صدق می کند. یک بدبینی تاریخی بین ترک ها و عرب ها وجود 
دارد. در مسئله قتل جمال قاشقچی، اردوغان آن زمان کمپین بین المللی راه 
انداخت و به طور مشخص محمد بن سلمان را دستوردهنده اصلی قتل قاشقچی 
معرفی کرد بنابراین عربستان به راحتی نمی تواند این مسائل را نادیده بگیرد.  وی 
در گفت وگو با ایلنا افزود: درباره اسرائیل هم علاوه بر گرایش های اسلام گرایانه ای 
که حزب عدالت و توسعه در مورد آن ها دارد و باعث نگرانی اسرائیل می شود، 
حمایت ترکیه از اخوان، حماس، حادثه کشتی مرمره و برخی مسائل دیگر باعث 

شده است که بهبود روابط آنطور نباشد که انتظار می رفت. 
رحمان قهرمان پور در پاسخ به این سوال در جریان سفر امیرعبداللهیان به ترکیه 
برخی تاکید داشتند که وی ضمن برطرف کردن مشکلات و اختلافات، باید در 
این سفر درباره برخی رویکردهای ضدایرانی به طرف مقابل هشدار دهد، آیا 
برآیند اسن سفر رضایتبخش بوده و آیا می توان به بهبود روابط با ترکیه امیدوار بود، 
گفت: روابط ما با ترکیه بعد از موضوع سوریه و اختلافی که دو طرف در سوریه 
پیدا کردند، سیر نزولی پیدا کرد. مسئله کرونا هم مزید بر علت شد.  هر چند در 
مورد رفراندوم استقلال در اقلیم کردستان دو طرف به هم نزدیک شدند، اما بعد 
از بهار عربی دو کشور تلاش کردند نفوذ خود را در منطقه افزایش دهند. همین 
تلاش باعث شد رقابت آن ها تشدید شود. در نتیجه اختلافات میان دو طرف 
بیشتر شد. از سوی دیگر در سطوح داخلی، منطقه ای و بین المللی در هر دو 
کشور نیروهایی هستند که مخالف بهبود روابط هستند یا علاقه ای به گسترش 

روابط میان دو کشور ندارند. 
اسرائیل همیشه نگران نزدیک شدن ایران و ترکیه است 

وی افزود: از جمله این ها اسرائیل را می توانیم نام ببریم. اسرائیل همیشه نگران 

نزدیکی ایران و ترکیه به همدیگر است و تحلیل می کند که اگر این دو کشور به 
هم نزدیک شوند، فضای مانور اسرائیل در منطقه کمتر می شود. بنابراین صرفا 
یک عامل وجود ندارد که بتوانیم بر آن تمرکز کنیم. مجموعه ای از عوامل وجود 
دارد که باعث شده تنش در روابط دو کشور بیشتر شود. با این حال ایران و ترکیه 
سعی می کنند تنش ها را پایین نگه دارند و وارد تقابل علنی با یکدیگر نشوند؛ ولی 
کاهش میزان مبادلات تجاری میان دو کشور و کاهش رفت وآمدهای دیپلماتیک 

نشان می دهد که روابط دو کشور در موقعیت خوبی قرار ندارد. 
دیدار  در  که  سوال  این  به  پاسخ  در  بین الملل  مسائل  کارشناس  این 
امیرعبداللهیان با اردوغان پیام دعوتی برای ایشان ارسال کردند که به تهران 
سفر کند. فکر می کنید که این روابط در آینده بهبود پیدا می کند یا خیر گفت: 
در چشم انداز سه ساله بعید می دانم که روابط به حالت گذشته بازگردد. اما 
نمی توانیم بگوییم که روابط به درگیری و تنش منجر خواهد شد. اینکه آقای 
امیرعبداللهیان گفته که ما به فکر روابط بلندمدت استراتژیک هستیم، فعلا در 
روابط ایران و ترکیه بستر ندارد. هم در آنکارا چنین تمایلی وجود ندارد و هم در 
ایران شرایط به گونه ای نیست که به دنبال روابط بلندمدت استراتژیک باشیم 
بنابراین در کوتاه مدت، روابط ایران و ترکیه حداقل به شرایط مطلوبی نخواهد 
رسید.  همچنین قهرمان پور در پاسخ به این سوال که آینده اردوغان در ترکیه را 
چطور پیش بینی می کنید، گفت: درست است که از محبوبیت آقای اردوغان کم 
شده است، اما مشکل کاهش محبوبیت ایشان نیست، بلکه مشکل در کاهش 
از مشکلات ساختاری  اپوزوسیون ها است. حزب جمهوری خلق  محبوبیت 
زیادی رنج می برد. در سال های گذشته بزرگترین موفقیت حزب جمهوری خلق 
انتخابات شهرداری استانبول بوده است که آن هم بیشتر مدیون شخصیت آقای 

امام اوغلو بود تا عملکرد حزبی. 
اپوزیسیون ها  در ترکیه محبوبیت و موقعیت آنچنانی ندارند 

وی افزود: بنابراین درست است که اردوغان موقعیت ضعیف تری نسبت به 
گذشته دارد، اما اپوزوسیون قدرتمندی وجود ندارد که بخواهد او را برکنار بکند. 
به عبارت دقیق تر آن اپوزوسیون آنقدر محبوبیت ندارد که در انتخابات بخواهد 
فردی را معرفی کند که توانایی رقابت جدی با اردوغان را داشته باشد. آقای 
اردوغان طی بیست سالی که در راس قدرت بوده، اقتدار خود را افزایش داده 
و تکنیک های فراوانی برای پیروزی در انتخابات فرا گرفته است. معمولا در جناح 

مقابل شکاف ایجاد می کند. 
اینچه که قبلا  آقای محرم  به طور مثال  ادامه تصریح کرد:  قهرمانپور در 
رقیب انتخاباتی آقای اردوغان بود، از حزب جمهوری خلق جدا شده و حزب 

جداگانه تشکیل داده و اعلام کرده است که می خواهد مستقلا در انتخابات 
ریاست جمهوری شرکت کند. خیلی ها معتقدند این نقشه آقای اردوغان برای 
ایجاد چند پارگی در احزاب اپوزوسیون است. یا وقتی به ائتلاف هایی مانند 
آقای داوود اوغلو و علی باباجان نگاه می کنیم که علیه آقای اردوغان شکل 
گرفته است، این افراد کسانی هستند که زمانی خودشان وزیر آقای اردوغان 

بودند. 
اپوزیسیون ها  که  می دهد  نشان  نظرسنجی ها  دیگر  سوی  از  گفت:  وی 
محبوبیت و موقعیت آنچنانی ندارند. بنابراین اپوزوسیون در موقعیتی نیست که 
بتواند اردوغان را شکست بدهد. از سوی دیگر کاراکتر اردوغان جوری نیست که 
نفرت گسترده ای در جامعه ایجاد کند. درست است که اقشار سکولار و بخشی از 
طیف های طبقه متوسط از او خوششان نمی آید، اما به تعبیر کمپینی رای منفی 
قطعی آقای اردوغان آن قدر زیاد نیست که اپوزیسون با اتکا به آن بخواهد پیروز 

شود یا خیالش از بابت اردوغان راحت باشد.

حسن بهشتی پور تحلیلگر مسائل بین الملل مطرح کرد:

ثمربخشی دور جدید مذاکرات به شرط انعطاف

حسن بهشتی پور، به ثمربخشی دور جدید مذاکرات امیدوار است و اما تاکید می کند که این ثمربخشی تنها در 
صورت اینکه طرفین از خود انعطاف به خرج دهند، ممکن خواهد بود.

مذاکرات احیای برجام در دوحه طی روزهای اخیر موجی از امیدواری به حل و فصل این پرونده قدیمی و 
پیچیده را ایجاد کرده است. از شرایط جهانی گرفته تا کنش و واکنش های اخیر بین ایران و طرف های برجامی، 

همچنین نقش آفرینی قطر سبب شده کارشناسان و تحلیلگران بیش از قبل به اینکه می توان راه حل میانه ای برای 
عبور از اختلافات موجود پیدا کرد، امیدوار شوند.

حسن بهشتی پور، تحلیلگر مسائل بین الملل نیز از جمله همین کارشناسان است. او شروع دوباره گفت وگوها 
را به فال نیک گرفته و به »نامه نیوز« می گوید: »شروع دوباره و مذاکرات طولانی بهتر از توقف مذاکرات است«.

او تفاوتی بین وین و دوحه قائل نیست و می گوید: »هرچند شهر وین به دلیل اینکه مقر سازمان های بین المللی 
است از این جهت دسترسی به رسانه ها و خبرنگارها بیشتر است ولی از طرفی چون قرار است دوحه میزبان 

جام جهانی در آذرماه باشد این روزها مرکز رفت و آمدهای مختلف است.«
وی انجام مذاکرات با آمریکا به صورت غیرمستقیم را نیز موجب کاهش سرعت مذاکرات دانسته و احتمال 

می دهد که نتیجه گیری سخت تر شود.
بهشتی پور معتقد است که » قرائن و شواهد نشان می هد که امیدها نسبت به قبل افزایش پیدا کرده و اینکه 
چگونه می توان مشکلات را حل کرد، سوال اساسی است چون دو طرف نشان داده اند که فعلا انعطاف لازم را برای 
خروج از بن بست فعلی نشان نمی دهند و مایلند همچنان محکم مواضع خودشان را حفظ کنند درحالی که برای 

رسیدن به توافق باید هر دو طرف و نه فقط یک طرف انعطاف لازم را نشان دهند. «

او تاکید می کند که »انعطاف پذیری شرط موفقیت مذاکرات دوحه است « و می گوید: »از طرفی امیدوارم که این 
دور مذاکرات آخر باشد ولی قرائن و شواهد این را نشان نمی دهد و اختلافات همچنان وجود دارد و بعد از چهار 
ماه توقف مذاکرات دو طرف می خواهند یک ارزیابی مجدد از هم داشته باشند و باید دید که آیا از خود انعطاف 

نشان می دهند؟ «
این کارشناس مسائل بین المللی در پیش بینی نتیجه مذاکرات آتی نیز می گوید: »موضع گیری های دو طرف 
نشان می دهد بحث نحوه پایان دادن به تحریم ها و همچنین تضمین های لازم برای توافق و اجرای آن برای دو 
طرف سازوکار دقیقی ندارد که امیدواریم در این دوره مشخص شود که در اینصورت توافق حاصل خواهد شد. از 
طرفی منطق عقلانی می گوید به دلیل بحران ناشی از جنگ به دلیل انرژی در اوکراین بهتر است ظرفیت کشوری 

مثل ایران که بالقوه می تواند دو تا سه میلیون بشکه نفت به بازار تزریق کند را به کار بگیرند.«
به باور او »اگر آمریکایی ها به این جمع بندی رسیده باشند که برای بازار انرژی و ایجاد توازن در عرضه و تقاضا 
به تحریم های ایران به خصوص نفت و پتروشیمی پایان دهند، اقدام خوبی است که کمک می کند زودتر به نتیجه 
برسند ولی هنوز آمریکایی ها چنین چیزی را نشان نمی دهند. هرچند در تحلیل های منابع غربی چنین گفته 

می شود ولی عملا شاهد این نیستیم که واقعا آن را دنبال کنند.«
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هرکه گوش به گفته سخنگویی دهد، در واقع 
او را پرستیده است. اگر ]آن سخنگو[ از خدا 

بگوید، خدا را پرستیده و اگر از شیطان بگوید، 
شیطان را پرستیده است.
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گزیده تحف العقول، ص 6٣

روند ابتلا به کرونا در ایران افزایشی شد 
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: روند ابتلا به کرونا در کشور افزایشی است.

محمدمهدی گویا اظهار کرد: در چند روز اخیر موارد ابتلا به کرونا و بستری ناشی از این بیماری در کشور 
افزایش پیدا کرده است.رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با بیان اینکه این روند را در 
بیشتر کشورهای جهان از جمله کشورهای همسایه شاهد هستیم، افزود: بیشتر مواردی که مشاهده شده 
خفیف هستند.گویا گفت: برخی ها با علایم تب و سرفه و برخی هم با علایم گوارشی و اسهال و استفراغ 
مراجعه می کنند.وی بیان کرد: پیش از این، زیرسویه های BA.۱ و BA.۲ امیکرون در کشور شایع بود و در 
حال حاضر زیرسویه BA.۵ نیز به دو زیرسویه قبل اضافه شده است.رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت در پاسخ به سوالی در این زمینه که آیا آزمایش کرونا به عنوان یک ابزار پیشگیرانه، به اندازه 
کافی در کشور انجام می شود، گفت: از همکاران پزشک خود درخواست می کنم برای افرادی که با علایم 

کرونا مراجعه می کنند به تجویز دارو اکتفا نشود و حتما تست بگیرند.

سخنرانی مسیح مهاجری در یزد ناتمام ماند
به رسم هر ساله مراسم بزرگداشت شهادت سومین شهید محراب، آیت الله صدوقی و فرزندش امام 
جمعه فقید یزد با حضور مقامات و اقشار مختلف مردم در مسجد حظیره و با سخنرانی حجت الاسلام و 
المسلمین مسیح مهاجری، مدیرمسئول روزنامه جمهوری اسلامی و یکی از نجات یافتگان حادثه بمب 
گذاری دفتر حزب جمهوری اسلامی که چهارشنبه  برگزار شد.بر اساس گزارش مذکور، »تندروها« در یزد 
در میانه سخنان مهاجری، با فریاد زدن، باعث شدند سخنران مراسم مجبور شود سخنان خود را نیمه کاره 
رها کند و از منبر مسجد حظیره پایین بیاید.هنگامی که مسیح مهاجری در سخنرانی خود آیت الله هاشمی 
را یکی از دلسوزان و بزرگان انقلاب اسلامی نامید، چند نفر که برخی از آنها ملبس به لباس روحانیت بودند 
با فریاد به مخالفت با سخنان مهاجری پرداختند؛ موضوعی که باعث شد وی بدون تکمیل سخنانش، منبر 

را پایان دهد.

انگلیس به تنیسور ایرانی روادید نداد 
سفارت انگلیس روادید مشکات الزهرا صفی تنیسور دختر کشورمان را براي حضور در مسابقات تنیس 
ویمبلدون صادر نکرد و از حضور در این مسابقات محروم شد.او نخستین دختر ایرانی است که در مسابقات 

گرند اسلم اوپن استرالیا و فرانسه شرکت مي کند.
امیر صدری مدیر برنامه های صفی در این باره گفت: »امروز یک روز تلخ برای ورزش جهان و به خصوص 
تنیس ایران است. دولت انگلیس به موقع به مشکات الزهرا صفی ویزا نداد و برگزارکنندگان مسابقات نیز 

همکاری لازم را انجام ندادند. 

 وزیر علوم: کنكور حذف شدنی نیست
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: تا زمانی که امکان تحصیل در رشته مورد نظر هر داوطلب که شرایط 
پذیرش را دارد مقدور نباشد، کنکور باقی می ماند و حذف شدنی نیست. محمد علی زلفی گل افزود: تا 
زمانی که چشم انداز آینده شغلی، پرستیز اجتماعی و درآمد برابر همه رشته های دانشگاهی یکسان نیست 
و بیشتر داوطلبان در پی انتخاب چند رشته خاص هستند، راهی به جز آزمون سراسری یا کنکور برای 

گزینش بهترین متقاضیان وجود ندارد.

ابتلا سالانه 8۰ هزار نفر به فلج عصب صورت 
دکتر علی محمد اصغری دبیر علمی سمپوزیوم دو روزه فلج عصب صورت با بیان اینکه این بیماری علل 
مختلفی دارد و هنوز نقش قطعی بروز آن مشخص نشده است،گفت: سالانه به طور متوسط ۸۰ هزار نفر در 
کشور مبتلا به فلج عصب صورت می شوند و جایگاه درمان این بیماری در ایران مشابه سایر کشورها است.

کاسیاس و کاکا به ایران می آیند 
دو ستاره دنیای فوتبال و برنده جام جهانی به عنوان سفیر فیفا کاپ جام جهانی را در ۳۲ کشور حاضر در 
قطر به نمایش می گذارند.طی هفته های آینده قرار است کاپ جام جهانی ۲۰۲۲ قطر که طبق روال در 
کشورهای مختلف می رود وارد ایران و جزیره کیش شود.ایکر کاسیاس و کاکا دوستاره فوتبال جهان هم به 

همین منظور طی روزهای آینده وارد ایران می شوند.

بازداشت فروشندگان سؤالات جعلی کنكور
 عبدالرسول پورعباس رئیس سازمان سنجش با اشاره به اینکه از قبل اعلام شده بود که دستگاه آشکارساز 
در محل برگزاری کنکور برای حفاظت از آزمون مستقر است، افزود: تعدادی از گروه هایی که اقدام به فروش 
سؤالات جعلی کنکور بودند توسط پلیس فتا بازداشت شدند و این موضوع جای تقدیر از زحمات پلیس را 

دارد.

 فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:

دستگیری سرکرده قاچاقچیان خرد مواد مخدر 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری سرکرده قاچاقچیان خرد مواد مخدر و کشف ۲ کیلو و ۲۲۸ گرم 

مواد روان گردان اعم از شیشه و هروئین در این رابطه خبر داد 
سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت: مأموران کلانتری ۱۳ شهید سعیدی با رصد و پی گیری فعالیت یکي از 
سرکردگان مواد مخدر و اشراف اطلاعاتی بر روی نامبرده در یکی از محلات آلوده شهر قم، اقدامات مجرمانه 
وی براي پلیس محرز و با هماهنگی مقام قضائی در عملیاتی غافلگیرانه دستگیر شد. وی با اشاره به دستگیری 
همدست وی در این عملیات، افزود: از افراد دستگیر شده ۲ کیلو و ۲۲۸ گرم مواد روان گردان اعم از شیشه 
و هروئین و نیز ترازوی توزین دیجیتال و آلات و ادوات مصرف مواد مخدر کشف شده است. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم با بیان اینکه متهم اصلی فاقد سابقه اعتیاد است، گفت: وی تنها با تعداد محدودی از خرده 
فروشان در ارتباط بوده و طی بررسی صورت گرفته علاوه بر کشف ۴۵۰ میلیون ریال وجه نقد، مبلغ ۲ میلیارد 
و ۴۰۰میلیون ریال نیز گردش مالی اخیر وی از طریق دستگاه پُز بوده است. سرهنگ مختاری با بیان اینکه 
از متهمان یک دستگاه خودرو زانتیا و یک دستگاه موتورسیکلت کشف شده است، اضافه کرد: در نهایت افراد 

مذکور به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم  خبرداد:

افزایش ۲۸ درصدی توقیف خودروهای قاچاق بَر 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم از افزایش ۲۸ درصدی توقیف خودروهای قاچاق بَر در استان قم در 

سه ماهه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد.
سرهنگ حسین برزگر در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: در طی ۴۸ ساعت گذشته تعداد ۱۵ خودروی 
شوتی در استان قم توقیف شد. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم بیان داشت: این خودروها از جنوب 
کشور به سمت استان قم در حرکت بودند که با همکاری های صورت گرفته بین پلیس مبارزه با قاچاق کالا 
و برخی دیگر از نهادها شناسایی و توقیف شدند. وی همچنین عنوان داشت: در سه ماه نخست سال 
جاری ۱۸۲ دستگاه خودروی شوتی کالاهای قاچاق به ارزش ۳۷ میلیارد تومان کشف و ضبط شده از میان 

خودروهای توقیف شده، ۱۵۲ دستگاه خودروی سبک و ۳۰ دستگاه خودروی سنگین بوده است.
برزگر عنوان کرد: در سه ماهه نخست سال جاری، توقیف خودروهای سبک و سنگین قاچاق بَر در استان، 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته، ۲۸ درصد رشد داشته است.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح نظارت بر آرایشگاه ها 
جانشین فرمانده انتظامی استان با اشاره به اجرای طرح نظارت بر آرایشگاه ها در قم، از پلمب ۳ واحد صنفی 

به علت عدم رعایت قوانین و مقررات خبر داد 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: به منظور جلوگیري از وقوع تخلفات و جرایم صنفي، طرح تشدید 
کنترل و نظارت بر آرایشگاه ها در قم از سوی مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی پلیس امنیت عمومي 
استان اجرا شد.  وی افزود: در این راستا از ۷۸ واحد صنفی زنانه و مردانه بازدید که به ۱۹ واحد اخطارو ۳ واحد 
صنفی نیز به علت عدم رعایت قوانین و مقررات پلمب شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم با قدرداني 
از مشارکت و همکاري خوب مردم با پلیس از شهروندان خواست تا همواره قبل از مراجعه به آرایشگاه ها از 
قانونی بودن این اماکن و نیز استفاده از وسایل بهداشتی مناسب در آن ها اطمینان حاصل کرده و در صورت 
مشاهده و برخورد با هرگونه فعالیت غیرقانوني موضوع را از طریق تلفن فوریت هاي پلیسي ۱۱۰ اطلاع داده تا 

در کوتاهترین زمان ممکن نسبت به بررسی موضوع و برخورد با متخلفان اقدام شود.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچی پوشاک درقم نقره داغ شد
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: مامورن این اداره کل در حین کنترل خودروهای عبوری در 
 ـقم به یک دستگاه خودروی پژو مظنون شدند پس از بازرسی از این خودرو، محموله پوشاک به  محور اراک 
ارزش یک و نیم میلیارد ریال به ظن قاچاق را کشف کردند. مهدی ریاضی  افزود: پس از سیر مراحل رسیدگی 
به این پرونده، شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، 
به دلیل ارائه نکردن مدارک قانونی گمرکی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم تشخیص داد و متهم را علاوه بر ضبط 
محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ ۲ 
میلیارد و ۵۹۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. وی افزود: بر اساس قانون، محموله کشف 

شده قاچاق تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان قم شد.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

۲۰تقاطع شهر قم تا پایان سال 
هوشمندسازی می شود

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: ۲۰ تقاطع در کمیته 
فنی مصوب شده که سازمان ترافیک با اجرای طرح هوشمند سازی و استفاده از 
پایه های معلق دکوراتیو در حال پیاده سازی طرح است و تا پایان سال جاری تمامی 

۲۰ تقاطع مورد بهره برداری قرار خواهند گرفت.
حسین شعبان زاده با اشاره به اتمام مراحل نصب پایه های معلق و چراغ های 
ترافیکی تقاطع های بلوار شهید مفتح و شهید اخلاقی و تقاطع کشاورز )میدان 
کشاورز سابق(، از اجرای سیستم هوشمند ترافیکی در تمامی تقاطع های اجراشده 

در این طرح خبر داد.
وی ادامه داد: با توجه به تأکیدات معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم و تأمین 
اقلام موردنیاز جهت اجرای تقاطع های مصوب کمیته فنی شورای ترافیک، مرحله 
آغاز این طرح با تقاطع بلوار شهید مفتح و بلوار شهید اخلاقی در منطقه چهار شروع 

و در میدان کشاورز سابق در منطقه شش در حال پیگیری است.
به گفته مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، اجرای ۲۰ تقاطع 
در کمیته فنی مصوب شده که سازمان ترافیک با اجرای طرح هوشمند سازی و 
استفاده از پایه های معلق دکوراتیو در حال پیاده سازی طرح است و تا پایان سال 

جاری تمامی ۲۰ تقاطع مورد بهره برداری قرار خواهند گرفت.
وی یادآور شد: در هوشمند سازی چراغ های ترافیکی تقاطع ها، از مبدل برق 
خورشیدی – سولار- جهت پوشش قطعی های احتمالی شبکه استفاده شده تا بتوان 
از حداکثر ظرفیت بهره برد و از بروز به هم ریختگی ترافیکی با قطعی احتمالی برق از 

سوی شرکت برق استان در تقاطع جلوگیری کرد.
شعبان زاده اجرای سایر تقاطع های مصوب را پس از تکمیل طرح های اصلاح 
هندسی و تأمین اقلام موردنیاز عنوان کرد و از سرعت بخشی به اجرای این طرح 

تا تکمیل تمامی آن ها خبر داد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم:

روزانه ۶ هزار تن پسماند ساختمانی 
در قم تولید می شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: شهروندانی که در حال 
تعمیر، نازک کاری و یا مرمت منزل خود بوده و :پسماندهای عمرانی با حجم کمتر 
تولید می کنند، می توانند با سامانه ۱۳۷ تماس گرفته و درخواست باکس های ویژه 

جمع آوری این گونه پسماندها را داشته باشند.
سید عبدالله میرابراهیمی با بیان اینکه در سطح شهر روزانه بالغ بر ۵ تا ۶ هزار تن 
پسماند خاک و نخاله داریم اظهار داشت: تقریباً توانسته ایم ۳۰ تا ۴۰ درصد این 

پسماندها را در قم مدیریت کنیم.
وی با بیان اینکه پسماندهایی که ظرفیت باز استفاده و یا تقاضا در سطح شهر 
را داشته به مجموعه های هدف ارائه می شوند، ادامه داد: پسماندهای عمرانی و 
ساختمانی که ناشی از گودبرداری ها بوده و می توانند خاک مناسبی برای فضای 

سبز باشد، به پروژه های توسعه فضای سبز سطح شهر انتقال پیدا می کند.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: بخشی از این خاک که 
مناسب برای کوره های آجرپزی هستند، به مجموعه های متقاضی انتقال پیدا 
می کنند. وی یادآور شد: با انتقال این پسماندها تا حد امکان تخلیه در سایت ها 
کاهش پیدا می کند و تقاضای مواد اولیه بخش های صنعتی، کارگاهی و فضای سبز 

پوشش داده می شود.
میرابراهیمی به فعالیت آژانس ذخیره سازی پسماندهای عمرانی ساختمانی اشاره 
کرد و گفت: شهروندانی که در حال تعمیر، نازک کاری و یا مرمت منزل خود بوده و 
پسماندهای عمرانی با حجم کمتر تولید می کنند، می توانند با سامانه ۱۳۷ تماس 

گرفته و درخواست باکس های ویژه جمع آوری این گونه پسماندها را داشته باشند.
وی با تأکید بر اینکه شهروندان می توانند ۲۴ ساعت قبل از پروژه با سامانه ۱۳۷ 
شهرداری تماس بگیرند، افزود: پس از ثبت درخواست در سامانه مذکور؛ باکس 
مقابل پروژه مستقر می شود. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با 
اشاره به مزایای درخواست باکس گفت: حجم این باکس ها بیشتر از حجم خودرویی 

مانند نیسان است و از نظر هزینه تمام شده قابل رقابت با این خودروهاست.
وی خاطرنشان کرد: نازیبایی و عدم پراکندگی خاک و نخاله با استفاده از این 
برای  آن در مقابل منزل مزاحمتی  پراکندگی  و  انباشت  و  مخازن برطرف شده 

همسایگان نخواهد داشت.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم :

شهرداری نقشی در تعیین شبکه معابر 
پردیسان ندارد

مدیر منطقه هشت شهرداری قم گفت: کل طرح تفصیلی و تعیین شبکه معابر 
در پردیسان بر عهده راه و شهرسازی است و این معابر توسط نقشه های گذشته این 

اداره کل به شهرداری واگذارشده است.
محمدحسین علی اکبری با اشاره به مشکلات شهروندان در خصوص معابر اظهار 
داشت: کل طرح تفصیلی و تعیین شبکه معابر در پردیسان بر عهده راه و شهرسازی 
است و این معابر توسط نقشه های گذشته این اداره کل به شهرداری واگذارشده 

است.
وی با بیان اینکه شهرداری تأثیری در عرض معابر پردیسان ندارد، ابراز کرد: در واقع 
لکه گذاری ها و کاربری ها در منطقه بر اساس نقشه بوده که به شهرداری ابلاغ شده و 

ما تصمیمی برای عرض معابر نداشتیم.
انتقاد از عدم مشارکت برخی مجتمع های مسکونی در حوزه ایمنی

مدیر منطقه هشت شهرداری قم در مورد موضوع ایمنی در واحدهای مسکونی 
نیز گفت: در مورد مجتمع های مسکونی، این پروژه ها بعضاً در سنوات گذشته 
تکمیل شده و به بهره برداری رسیده اند که باید برای اخذ پایان کار اقدام کنند و این 

امر ملزوماتی داشته که و یکی از ضروریات تائیدیه آتش نشانی است.
چراکه  نیستند،  تائیدیه  این  اخذ  به  حاضر  برخی  متأسفانه  کرد:  اضافه  وی 
امکانات لازم را در مجتمع ندارند و یا نیازمند اخذ شناسنامه فنی ملکی از سازمان 
نظام مهندسی و یا تائیدیه آسانسور از اداره استاندارد است که بدون این تائیدیه ها 

پایان کار ارائه نمی شود.
ساختمان ها  هیئت مدیره های  به  لازم  اخطارهای  اینکه  بیان  با  اکبری  علی 
با توجه به اینکه کاربری ها  در مورد ایمنی آسانسورها داده شده است، گفت: 
مسکونی است، متأسفانه جلوگیری از فعالیت آسانسورهای ناایمن تبعاتی به 
همراه دارد و تنها در صورت وجود آسانسورهای ناایمن در مجتمع های تجاری 
توانایی پلمپ را داریم که هیئت مدیره مجتمع ها باید به این قضیه به طورجدی 

ورود پیدا کنند.
 

سرپرست امور اجرایی کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم به روزرسانی قانون
 ماده ۱۰۰ شهرداری ها

بر  تأکید  با  قم  شهرداری   ۱۰۰ ماده  کمیسیون های  اجرایی  امور  سرپرست 
به روزرسانی قانون ماده ۱۰۰ گفت: به روزرسانی قانون ماده ۱۰۰ علاوه بر کاهش 
تخلفات می تواند در مواردی صدور حکم را شفاف کرده و بسیاری از شبهات را در 

این حوزه برطرف کند.
عباس گل افشان به مشکلات کمیسیون های ماده ۱۰۰ اشاره کرد و اظهار داشت: 
چالش های کمیسیون ماده ۱۰۰ به علت قدیمی بودن این قوانین شهرداری ها بوده 
و زمان تصویب آن به سال ۱۳۳۴ برمی گردد که برای صدور پروانه تدوین شده است.

وی زمان تصویب کمیسیون ماده ۱۰۰ را نیز مربوط به سال ۱۳۳۵ دانست و 
افزود: همچنین تصویب الحاقات آن نیز مربوط به سال ۱۳۵۸ و ۱۳۶۶ بوده که 

امروز جوابگوی وضعیت فعلی در حوزه ساخت وساز نیست.
سرپرست امور اجرایی کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری قم تصریح کرد: قانون 
ماده ۱۰۰ امروز بارنگ و بوی شهر متناسب نبوده و این قانون مربوط به دهه ۳۰ و ۶۰ 
است که نتیجه آن این بوده که امروزه شاهد تخلفات زیادی در ساختمان ها هستیم.
وی با تأکید بر به روز شدن قانون ماده ۱۰۰ خاطرنشان کرد: این اتفاق باید به زودی 

رقم خورده و این قانون باید با توجه به شرایط کنونی به روز شود.
گل افشان در پایان خاطرنشان کرد: به روزرسانی قانون ماده ۱۰۰ علاوه بر کاهش 
تخلفات می تواند در مواردی صدور حکم را شفاف کرده و بسیاری از شبهات را در 

این حوزه برطرف کند.

شهردار قم گفت: محلات نوبهار و دروازه ری از محلات نیازمند بازآفرینی هستند 
که می توان از ظرفیت تهاتر املاک برای بهبود وضعیت آن ها بهره برد.

دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه ستاد بازآفرینی استان که در سالن 
جلسات سازمان قطار شهری برگزار شد، اظهار داشت: بخشی از مصوبات سفر 
رئیس جمهوری به قم در حوزه بازآفرینی شهری بوده که لازم است این مصوبات به 

خاطر دغدغه عمومی شهروندان با دقت و قدرت اجرایی شود.
مستعد  بلوک های  شناسایی  موضوع  به  اشاره  با  ادامه  در  قم  شهردار 
سرمایه گذاری و تهاتر ابراز کرد: محلات نوبهار و دروازه ری از محلات نیازمند 

بازآفرینی هستند که می توان از ظرفیت تهاتر برای بهبود وضعیت آن ها بهره برد.
مدیریت استان مخالف حبس زمین است

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز دراین جلسه  گفت: هم افزایی 
و همدلی مطلوبی در بین مجموعه مدیریت استان و شهرداری قم در خصوص 
طرح های بازآفرینی شهری وجود دارد که باید از این فرصت نهایت استفاده انجام 

بگیرد.
ابراهیم معتمدی اظهار داشت: ضوابط و قوانین مرتبط با بازآفرینی شهری باید 

به نحوی تدوین شود که قابل استفاده برای عموم مردم باشد.
وی با اشاره به بلوک های مستعد جهت تهاتر در بازآفرینی شهری، گفت: در حال 
حاضر روش و معیار کلی در این زمینه وضعیت مشخصی ندارد و از طرفی مدیریت 
استان با فریز، بسته نگه داشتن و حبس اراضی و پلاک ها در این طرح ها مخالف 

است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم ضرورت تأمین به موقع زیرساخت ها 
در امور مربوط به بازآفرینی شهری را موردتوجه قرار داد و خاطرنشان کرد: تأمین 
زیرساخت آب، برق و گاز تا ورودی اراضی ۴۸ و ۳۲ هکتاری شهرک پردیسان بر 

عهده شرکت های خدمات رسان است.
وی یادآور شد: در حال حاضر هم افزایی و همدلی مطلوبی در بین مجموعه 
مدیریت استان و شهرداری قم در خصوص طرح های بازآفرینی شهری وجود دارد 

که باید از این فرصت نهایت استفاده انجام بگیرد.
معتمدی با اشاره به آماده سازی اراضی ۳۲ هکتاری شهرک پردیسان گفت: 
هم اکنون حدود ۲۸۰ خانه در حریم دکل فشارقوی برق شناسایی شده که در نقطه 

هدف اصلی جهت جابه جایی به اراضی ۳۲ هکتاری است.
احداث 2۳۰۰ واحد مسکونی در اراضی ۳2 هکتاری پردیسان

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س(  
نیز دراین جلسه گفت: در اراضی ۳۲ هکتاری شهرک پردیسان در نهایت ۲ هزار و 
۳۰۰ خانواده معادل ۸ هزار نفر سکونت خواهند کرد و ۳۰ درصد از خانه های این 

اراضی به صورت ویلایی احداث می شود.
علیرضا خاکی در جلسه ستاد بازآفرینی استان که در سالن جلسات سازمان 
قطار شهری برگزار شد، اظهار داشت: در صورت دریافت مجوز ماده ۴، امکان 

اضافه کردن برخی بلوک ها به اراضی ۴۸ هکتاری فراهم خواهد شد.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
ادامه داد: در خصوص اراضی ۳۲ هکتاری نیز چندین جلسه برای بهره گیری از 

ظرفیت آن در طرح های بازآفرینی شهری انجام گرفته است.
سکونتگاه های  ساماندهی  اراضی،  این  از  اصلی  رویکرد  اینکه  بیان  با  وی 
غیررسمی و خانه های در حریم دکل فشارقوی برق است، افزود: از نظر ضوابط 

شهرسازی، شهرک مدرنی در این اراضی پیش بینی شده است.
به گفته وی، محلاتی نظیر شهرک فاطمیه، شیخ آباد، اسماعیل و غیره از محلات 

هدف در بهره گیری از اراضی ۳۲ هکتاری پردیسان هستند.
خاکی خاطرنشان کرد: در اراضی ۳۲ هکتاری شهرک پردیسان در نهایت ۲ هزار 
و ۳۰۰ خانواده معادل ۸ هزار نفر سکونت خواهند کرد و ۳۰ درصد از خانه های 

این اراضی به صورت ویلایی احداث می شود. 
آماده سازی اراضی ۳2 و ۴8 هکتاری و بسترسازی جهت بازآفرینی شهری

رئیس اداره هماهنگی ستاد بازآفرینی شهری اداره کل راه و شهرسازی استان قم  
نیزگفت: با جلسات و تصمیمات گرفته شده طی دو ماه گذشته، روند آماده سازی 
اراضی ۳۲ و ۴۸ هکتاری و بسترسازی جهت بازآفرینی محلات هدف، وضعیت 

مطلوب تری به خود گرفته است.
فهیمه فتاحی زاده اظهار داشت: برای آماده سازی اراضی ۴۸ هکتاری جلسات 
متعددی طی روزهای اخیر برگزار شده که تصمیمات آن به زودی نهایی خواهد 

شد.
وی ادامه داد: همچنین مجوز ماده ۴ سازمان بهسازی نیز نهایی شده که 
می تواند در خصوص آماده سازی و اجرای عملیات عمرانی در اراضی ۳۲ هکتاری 
پردیسان بر تسریع در بازآفرینی محلات هدف، به کمک مسئولان استانی و 

مدیران شهری بیاید.
شهرسازی  و  راه  کل  اداره  شهری  بازآفرینی  ستاد  هماهنگی  اداره  رئیس 
قم تصریح کرد: با جلسات و تصمیمات گرفته شده طی دو ماه گذشته، روند 
آماده سازی اراضی ۳۲ و ۴۸ هکتاری و بسترسازی جهت بازآفرینی محلات هدف 

وضعیت مطلوب تری به خود گرفته است.

شهردار قم در جلسه ستاد بازآفرینی استان:

محلات نوبهار و دروازه ری نیازمند بازآفرینی شهری است

  جلوی گرانی ها را بگیرید! 

طرح: سجادجعفری

 رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم 
گفت :مسیر رشد اقتصادی استان در بخش های 
مختلف در سال ۱۴۰۱ با سرعت بیشتری نسبت 
به گذشته طی خواهد شد و سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی قم در این زمینه از همه ظرفیت های 

موجود استفاده خواهد کرد.
درگفت وگویی   پنجشنبه  روز  نادری  حسن 
اظهارداشت :با توجه به ضرورت توسعه اقتصادی 
به  مهمترین  عنوان  به  اقتصادی  رشد  کشور، 
دولت  ،برنامه  ایزانا  از  نقل  به  قم  ندای  گزارش 
در سال ۱۴۰۱ تعیین شده که در همین ارتباط 
میزان رشد اقتصادی بخش های مختلف استان 
قم از طرف سازمان برنامه و بودجه به ترتیب در 
بخش کشاورزی ۱۰.۱ درصد، معدن ۶.۸ درصد، 
جمع  و  درصد  خدمات ۷.۲  درصد،  صنعت ۹ 

ارزش افزوده ۷.۸ درصد درنظر گرفته  شده است.
نظر  مورد  اقتصادی  رشد  تحقق  افزود:  وی 
مستلزم اراده،  هماهنگی،  برنامه ریزی، مدیریت 
است،  استانی  سطح  در  قوی  نظارت  و  اجرا 
در همین ارتباط و به منظور تحقق کامل رشد 
اقتصادی مورد نظر، سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
قم اقدام هایی همچون برآورد سرمایه گذاری مورد 
نیاز به میزان تقریبا ۲۰ هزار میلیارد تومان، برآورد 
تفکیک بخش های  به  نیاز  سرمایه گذاری مورد 
مختلف، برآورد هدف های کمی تولید ناخالص 
داخلی استان به تفکیک بخش های اقتصادی و 
شهرستان ها و تدوین برنامه تحقق رشد اقتصادی 

را انجام داده است.
دولت  برنامه های  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
سیزدهم در توسعه اقتصادی استان، ادامه داد: 

پیش بینی حجم تولید ناخالص داخلی استان قم 
طی سال ۱۴۰۱ در بخش های مختلف اقتصادی 
بیش از ۷۷۶ هزار میلیارد ریال است که در همین 
ارتباط ایجاد فرصت شغلی برای بیش از ۱۰ هزار 
نفر انتظار می رود. نادری در ادامه سخنان خود با 
اشاره به گزارش درآمدهای استان در سال ۱۴۰۰ 
گفت: در سال گذشته درآمد کل استان نسبت به 
رقم تعیین شده ۱۲۳ درصد یعنی بسیار بیشتر از 
برنامه محقق شد، همچنین میزان تحقق درآمد 
مالیاتی استان در پایان عملکرد ۱۲ ماهه ۱۳۴ 
درصد بود. وی بیان داشت: در برنامه  ریزی های 
صورت گرفته درآمدهای مصوب سال ۱۴۰۱ نیز 
نسبت به درآمدهای مصوب سال ۱۴۰۰، ۱۰۵ 
درصد و درآمدهای مالیاتی نیز ۱۲۲ درصد رشد 

داشته است. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

رشد اقتصادی قم شتاب می گیرد

و  اطلاعات  سطح  کرونا،  بیماری  شیوع  با  اینکه  به  اشاره  با  قم  فرماندار 
آگاهی های جامعه راجع به بیماری های مختلف افزایش پیدا کرده است، گفت: 
این موضوع می طلبد که حساسیت مردم را به صورت هوشمندانه حفظ کنیم 

و ارتقا دهیم. 
 به گزارش  ندای قم ،عباس ذاکریان روز چهارشنبه در جلسه قرارگاه عملیاتی 
شهید سلیمانی در تالار امام رضا )ع( فرمانداری افزود: الان مردم به خوبی در 
خصوص اهمیت استفاده از ماسک و همچنین رعایت فاصله گذاری اجتماعی 

توجیه هستند و توجه و دقت زیادی دارند.
وی تاکید کرد: این حساسیت باید به صورت هوشمند نه تنها برای کرونا بلکه در 

مورد همه بیماری ها وجود داشته باشد.
ذاکریان بیان داشت: موضوع واکسن گریزی یا واکسن ستیزی نباید در جامعه 
رواج پیدا کند، چراکه کنترل بخش قابل توجهی از بیماری ها ناشی از انجام 

واکسیناسیون است، که در دوره زمان بندی خاصی صورت می گیرد.
فرماندار قم خاطرنشان کرد: اگر قرار باشد، واکسن ستیزی از واکسن کرونا 
به واکسن های دوران طفولیت نیز تسری پیدا کند، بحث سلامت دچار خدشه 

جدی می شود.
ذاکریان همچنین یادآور شد: این طور نیست که اگر واکسن نزدیم بلافاصله 
به  زمانی،  دوره  یک  شدن  سپری  از  پس  بلکه  شد،  خواهیم  بیماری  دچار 

بیماری هایی مبتلا می شویم که سلامت شخصی و عمومی را تهدید می کند.
فرماندار قم همچنین تاکید کرد: مصوبه های ستاد ملی کرونا خط قرمز ماست 

و به بهترین شکل ممکن باید به اجرا گذاشته شود.
وی با یادآوری اینکه دستگاه قضایی همیشه اعلام آمادگی کرده و پشتیبان 
نظام بهداشت و درمان بوده و از این به بعد نیز خواهد بود، گفت: رویه واکسن 
ستیزی نباید درقم غالب شود، چون دستاویزی برای شهرهای دیگر خواهد شد، 
و بقیه شهرها نیز به قم استناد می کنند، که چون در این استان بر علیه واکسن 

تبلیغ می شود ما هم باید همین کار را بکنیم.
واکسیناسیون شرط ارائه خدمات به دانش آموزان باشد

مدیر پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل قم نیز گفت: دانش آموزانی که 
واکسن کرونا نزدند نباید خدمات جانبی دریافت کنند.

سعید کاویانی افزود: قانون عدم ارائه خدمات تحصیلی در مدارس به دلیل 
اجتناب از تزریق واکسن باید به تصویب برسد و رونوشت آن نیز در اختیار دستگاه 
قضایی و سازمان بازرسی قرار گیرد، تا از اجرای آن حمایت های لازم انجام شود.

وی با تاکید بر اینکه مبحث سلامت در حقیقت صیانت از حقوق عامه محسوب 
می شود و در آیین نامه دادرسی کیفری نیز به این مساله تاکید شده است بیان 
کرد: دانش آموزان باید در طول ترم تحصیلی کارت واکسن خود را به مدرسه 

تحویل دهند، و در غیر این صورت در پایان ترم از هرگونه خدمات محروم شوند.

فرماندار قم: 

رویه واکسن ستیزی نباید درقم غالب شود 


